
 آیت اله خاتمی عضو مجلس خبرگان رهبری:

رمز صلابت ایران 
با ولایت بودن است

س: ایمنا[
]عك

مشکلات شهر با سرعت 
بیشتری رفع می شود

ویژه نامه سیاست

شهردار اصفهان  با اشاره به لزوم مشارکت شهروندان در اداره شهر :

مشاور سازمان حفاظت محیط زیست گفت: دولت تدبیر و امید 
برای کاهش آلودگی هوا عزم جدی دارد و در این راستا تاکنون 

اقدامات مهمی انجام داده است.
به گزارش ایرنا، زهرا صدر اعظم ن��وری اظهار کرد: آلودگی هوا 
با س��امت مردم ارتباط مس��تقیم دارد و یک��ی از دغدغه های 
مهم دول��ت تدبیر و امی��د مبارزه ب��ا آلودگی ه��وا به خصوص 
در کانشهرهاس��ت.  وی با اش��اره به اینکه در راستای کاهش 

 آلودگی هوا پیش از این نیز دولت های هفتم و هشتم 
گام های اساسی برداشتند...

مدیرعامل آب و فاضلاب استان اصفهان اعلام کرد:

 تدوین سند جامع راهبردی مدیریت 
تامین، توزیع و مصرف آب شرب اصفهان
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2

به همت مرکز فرهنگی تربیتی سلاله برگزارمی شود؛

پنجمین همایش طلاب سید استان اصفهان  3

راهكاری برای گشودن یكی از قفل های بیكاری در استان و کشور؛

وعده احیای سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
یكساله شد

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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 گزارش سومین نشست تخصصی »طنزنده رود«

شب شعر شاد در میان 
هیاهوهای عابران برگزار شد

9

یک خانم رها شده از بند اعتیاد با اشاره به نگاه 
منفی جامعه نسبت به اعتیادخانم ها:

زنان معتاد از درمان اعتیاد 
10وحشت دارند! 

مشاور سازمان حفاظت محیط زیست:

عزم دولت برای کاهش 
آلودگی هوا جدی است 

3

در ديدار مدير منطقه ۱۲ با امام جمعه اصفهان 
و  رييس حوزه علميه اصفهان مطرح شد؛

شهرداري اصفهان در حفظ آبروي 
شهر موفق بوده است

تاروز
7

س: حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا [
]عک

9

8
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روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت

ویژه نامه  دانش 

4

دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

   سرعتی باور نکردنی 
پاسخی به نیاز اینترنت پرسرعت شما 

   حتی اگر خط تلفن نداشته باشید                         
یا مشکل مخابراتی داشته باشید 

لطفا کمربندهای ایمنی خود را ببندید

دارای مجوز توزیع اینترنت ISDP به شماره 12-13-105 
صادره از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 

تلفن تماس:                36205196 
www.shabakieh.com

انتصاب شایس��ته  حضرتعالی به سمت مدیر کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان اصفهان را 
تبریک عرض نموده امید آن داریم در پرتو سوابق علمی، 
تخصصی و مدیریتی گرانقدر حضرتعالی شاهد توسعه و 
رونق بیش از پیش ظرفیت های گردشگری استان پهناور 

اصفهان باشیم.
موفقیت روزافزونتان را در این سنگر مهم و حساس از 

خداوند متعال مسئلت داریم.

جناب آقای دکتر فریدون الهیاری

مدیریت حمامین تاریخی جارچی باشی )ثبت ملی 11545(



عضو مجلس خبرگان رهب��ری و امام جمعه موقت 
تهران با اشاره به اینکه رمز ایس��تادگی ملت ایران 
در برابر توطئه ها با ولایت بودن اس��ت، گفت: فتنه 
گران از دسیسه های اوایل انقلاب گرفته تا انتخابات 
س��ال 88 در لباس خودی و غیرخ��ودی به دنبال 
انداختن جدایی میان ملت و ولایت بودند که همواره 
 س��رخورده ش��دند. گزارش اصفهان زیبا به نقل ازخبرگزاری مهر،

 آیت اله س��ید احمد خاتمی عضو مجلس خب��رگان رهبری و امام 
جمعه موقت تهران در مراسمی به مناسبت عید غدیر خم و سالروز 
س��فر به یادماندنی مقام معظم رهبری به کرمانشاه اظهار داشت: 
همواره عناصر زخم خورده از انقلاب 57 مردم ایران در لباس های 
مختلف در صدد ضربه زدن به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
برآمده اند که همیشه با شکس��ت مواجه ش��ده اند. وی ادامه داد: 

 دلیل این شکست و سرخوردگی دشمنان ملت در همه توطئه ها و 
دسیسه هایی که برای کشور داش��تند نیز ایستادن ملت در سبیل 
اطاعت از ولایت بوده اس��ت. امام جمعه موقت تهران اظهار داشت: 
ملتی که مطیع رهبری و ولایت باشد، بصیر است و الطاف خفیه و 
جلیله الهی بر آنها نازل می شود.آیت اله خاتمی خاطر نشان کرد: 
دشمنان در بسیاری از توطئه ها با دس��تمایه قرار دادن بهانه های 
واهی اقدام به فتنه گری کردند، اما واقعیت این است که اصل و هدف 
آنها قرار گرفتن در مقابل نظام و ایجاد شکاف و بر هم زدن یگانگی 

مردم و انقلاب بوده است.

   فتنه گران 88 با لباس خود نظام وارد عمل شدند
وی با اشاره به حوادث فتنه س��ال 88 گفت: در انتخابات سال 88 
نیز به بهانه تقل��ب در انتخابات و دفاع از رای م��ردم قصد براندازی 

داش��تند. این فتنه گری ها در لباس خ��ود نظام بود اما اساس��ا با 
اعتقاد م��ردم به ولایت فقیه مش��کل داش��تند و به دنب��ال ضربه 
زدن به آن بودند. این مدرس حوزه علمیه ق��م ادامه داد: تمام این 
دسیسه ها در حالی بوده اس��ت که طی س��ال های بعد از انقلاب 
ارتباط مردم با ولایت و دلدادگی آنها روز به روز بیش��تر شده است.

وی با اش��اره به تقارن عید ولایت با س��الروز س��فر رهبر انقلاب به 
کرمانشاه خاطرنشان کرد: غدیر برای همیش��ه تاریخ زنده خواهد 
ماند و ما باید در پای��داری از ولایت مجاهدت و ایس��تادگی کنیم 
 که این دو مانع از تجاوز و دس��ت درازی بیگانگان به کشور خواهد 
بود.آیت اله خاتمی گفت: در صدر اسلام غدیر و لایت فراموش شد تا 
آنجا که واقعه عاشورا اتفاق افتاد و ما باید مراقبت کنیم و بدانیم که 
دور شدن از ولایت عواقب س��نگینی را در پی خواهد داشت. اما در 
اعتقاد و ایستادگی راسخ ملت ایران به ولایت هیچ تردیدی نیست.

عضو مجلس خبرگان رهبری افزود: مردم کرمانشاه در استقبال از 
رهبر فرزانه انقلاب نشان دادند که درست مانند ایام حماسه و دفاع 
عهد راس��خ خود با امام امت را حفظ کرده و برای آن جان فش��انی 

می کنند.

   استفاده صحیح از فضای مجازی باید آموزش داده شود
وی با شاره به استفاده دشمن از جبهه جنگ نرم برای رخنه کردن 
در فرهنگ و ایمان نسل جوان اظهار داشت: این جای افسوس است، 
اما باید بدانیم که امروز ابزار ماهواره و فضای مجازی در اختیار توطئه 
های دش��من برای ترویج فس��اد و بی بند و باری قرار دارد. خاتمی 
گفت: امروز ورود ماهواره به فضای خانواده ها با مضرات س��نگینی 
همراه است و می خواهند فطرت پاک و قیمتی جوانان را با فساد و 
بی اخلاقی آلوده کند. این در راستای به انحراف بردن دگرگونی های 
فرهنگی مهمی است که انقلاب در کشور به وجود آورد. وی در پایان 
بر استفاده درس��ت از ابزارهای مجازی و الکترونیکی تأکید کرد و 
گفت: به کارگیری صحیح این ابزارها نیاز به آموزش دارد و باید روش 

استفاده درست از این فضا به جوانان آموزش داده شود.

 آغاز نشست سه جانبه معاونان 
ظریف، کری و اشتون در وین

نشست سه جانبه معاونان وزرای خارجه ایران، آمریکا و مسوول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا در هتل پله کوبورگ شهر وین آغاز شد. محمدجواد 
ظریف وزیر امور خارجه کشورمان و تیم مذاکره کننده هسته ای صبح دیروز 
به منظور رایزنی با طرف آمریکایی و مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
در ادامه رایزنی ها درباره راه حل جامع هس��ته ای وارد شهر وین پایتخت 
اتریش ش��دند. در همین راستا، نشست سه جانبه س��ید عباس عراقچی، 
مجید تخت روانچی معاونان وزیر خارجه ایران، ویلیام برنز قائم مقام و وندی 
شرمن معاون وزیر خارجه آمریکا و هلگا اش��میت معاون کاترین اشتون 
در محل هتل پله کوبورگ شهر وین آغاز ش��د.پیش از این اعلام شده بود 
که رایزنی های دیروز در سطح معاونان وزرای خارجه ایران و آمریکاست.

دیشب نیز ظریف و اشتون بر سر میز شام به رایزنی و گفت وگو پرداختند. 
امروز چهارشنبه نیز نشست سه جانبه ای بین وزرای خارجه ایران و آمریکا 

و کاترین اشتون برگزار خواهد شد.احتمال دارد این رایزنی ها ادامه یابد.

افتتاح  و بهره برداری نخستین کارخانه 
تولید  باتری لیتیومی 

به مناسبت عید سعید غدیر خم با حضور سردار سرتیپ پاسدار دکتر حسین 
دهقان وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، نخستین کارخانه تولید باتری 
لیتیومی درکشور افتتاح و به بهره برداری رس��ید. سردار دهقان در آیین 
افتتاح این کارخانه طی س��خنانی در جمع خبرنگاران با تبریک خجسته 
ایام عید سعید غدیر خم، تأمین و توس��عه منابع انرژی های نو را از اهداف 
راهبردی وزارت دفاع در تأمین نیازهای متنوع نیروهای مسلح در این زمینه 
ذکر کرد و افزود: با این راهبرد بحمداله امروز شاهد افتتاح و بهره برداری از 
نخستین کارخانه تولید نسل جدیدی از ذخیره سازهای انرژی موسوم به 
باتری های لیتیومی به دست متخصصان و صنعتگران اقتدارآفرین سازمان 

توسعه منابع انرژی وزارت دفاع هستیم.

نشست مقامات ایران و عراق برای تعیین 
سرنوشت  مفقودین جنگ تحمیلی 

نشست مقامات بلندپایه  ایران و عراق برای تعیین سرنوشت مفقودین جنگ 
سال های 1367-1359 برگزار شد. در نشست مقامات بلندپایه  ایران و عراق 
که از شانزدهم تا هجدهم مهرماه تحت نظارت کمیته  بین المللی صلیب 
سرخ در ژنو برگزار شد، نمایندگان دو کش��ور آخرین نتایج به دست آمده 
توسط کمیته  سه جانبه )ایران، عراق و کمیته  بین المللی صلیب سرخ( که 
تلاش می کند، سرنوشت اش��خاصی را که در جنگ سال های 1359-67 
بین ایران و عراق مفقود ش��ده اند، تعیین کند را مورد بررسی قرار دادند. 
نشست مذکور فرصتی را به دست داد تا روی 9 عملیات تفحص که به طور 
مشترک از سال 2013 انجام شده  بود، مروری انجام گیرد و مشکلات عملی 
همچون اجرای تصمیمات اتخاذ شده توسط کارگروه های فنی مشترک در 
طول چند ماه گذشته مورد بررس��ی قرار گیرند. هم چنین در این نشست 
 برخی از چالش های مرتبط با فرآیند تعیین هویت نیز مورد بحث قرار گرفت 

و فرصتی برای بررسی برنامه ی کاری برای سال های پیش رو فراهم آورد.

 ایران از با ثبات ترین کشورها 
در منطقه پرآشوب خاورمیانه است

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که در منطقه پرآشوب خاورمیانه، 
ایران یکی از با ثبات ترین کشورهاس��ت، گفت: کش��ورهای منطقه برای 
رسیدن به تفاهم نیازمند همکاری گسترده در زمینه سیاسی، اقتصادی، 
 فرهنگ��ی و اجتماعی هس��تند. » اس��حاق جهانگیری«در س��مپوزیوم 
بین المللی برای زمینه س��ازی گردشگری پایدار که س��ه شنبه در دفتر 
مطالعات وزارت امورخارجه برگزار ش��د، افزود: ایران در تمامی عرصه ها 
مبانی حل مشکلات را تعامل میان کش��ورهای منطقه می داند و در این 
زمینه از هرگونه همکاری برای مبارزه واقعی با افراطی گری استقبال می 
کند. معاون اول رییس جمهوری با بیان این که امروزه همه ملت های جهان، 
ذهن حقیقت طلب یافته اند، گفت: استقبال ملل مختلف از پیشنهاد رییس 
جمهوری ایران با عنوان جهان عاری از خشونت که سال گذشته در سازمان 

ملل متحد عنوان کرد گویای این واقعیت است. 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

سیدحسن نصر اله در جلسه با افسران و نظامیان مقاومت در بقاع:

 گزینه حزب اله، رویارویی با تکفیری  ها و تروریست هاست

 »سید حسن نصر اله« دبیر کل حزب اله لبنان رویارویی با تکفیری  ها 
و تروریست ها را گزینه این حزب خواند و تاکید کرد که با وجود همه 
تحولات  درمنطقه مقاومت همچنان قوی  بوده و تضعیف نشده است. 
به گزارش روزنامه الاخبار، س��ید نصر اله اخیراً در دیدار با شماری از 
افسران و نظامیان مقاومت اس��لامی در منطقه »البقاع«، گفت: نبرد 
القلمون، اراده جنگ است و ما پا در میدان این نبرد خواهیم گذاشت 
و  با توکل  به خدا، کسی نمی تواند ما را شکست دهد. وی با بیان اینکه 
راهی برای تسلیم شدن در برابر این دشمن تکفیری وجود ندارد، تاکید 
کرد: جانفشانی های شهدا و دردهای مجروحانمان پیروزی بزرگی را 
به ارمغان خواهند آورد... زیرا فرصت ها و موفقیت ها از فشارها حاصل 
می شوند. این همان چیزی است که باعث پیروزی انقلاب اسلامی ایران 

و بیرون راندن اشغالگران از جنوب لبنان شد.

   پیام های  دیدار  سید نصر اله با رزمندگان در البقاع 
بر اساس این گزارش، جلسه سید نصر اله با شماری از افسران و نظامیان 
مقاومت اسلامی در منطقه البقاع واقع در شرق لبنان و در سایه تشدید 
حملات تروریست ها بر ارتفاعات شهرک های این منطقه تشکیل شده 
است. انتقال دبیر کل حزب اله لبنان به منطقه البقاع با وجود خطرات 
احتمالی و تحولات امنیتی، دارای پیام های بس��یاری است که از آن 
جمله می توان به عزمش در رویارویی با تکفیری ها در مناطق مرزی، 

بالا بردن آمادگی )نظامی(، مهار پیامدهای حملات اخیر تروریست ها 
و تکفیری ها و همچنین بالا بردن روحیه رزمندگان اشاره کرد.

   مقاومت همچنان قوی است
سید نصر اله درباره عملیات هفته گذشته نیروهای مقاومت اسلامی 
در مزارع اشغالی شبعا که نیروهای مقاومت مسوولیت آن را بر عهده 
گرفتند، گفت: این عملیات پیامی برای برخی هاست که این موضوع 
به آنها ربط دارد. بر اس��اس این پیام، مقاومت ب��ا وجود همه حولات 

منطقه ای و تشکیل ائتلاف رسانه ای علیه داعش، همچنان قوی و 
حاضر در صحنه است و تضعیف نشده است.

   عملی�ات ش�بعا، پاس�خ مقاوم�ت ب�ه ماجراجویی  
صهیونیست ها در عدلون

دبیر کل مقاومت اس��لامی افزود: تجاوزی که دشمن اسرائیلی در 
اوایل ماه سپتامبر گذشته در منطقه »عدلون« واقع در جنوب لبنان 
مرتکب شد و یک دستگاه ش��نود را که مقاومت اسلامی آن را کشف 
کرده بود در هنگام تلاش برای تفکیک اج��زای آن، منفجر کرد، آن 
عملیات شهادت »حس��ن علی حیدر«  را باعث ش��د و نشان داد که 
اسرائیل به دنبال آزمایش توان مقاومت است. پاسخ این حمله نیز با 
بمب در شبعا داده شد که بر اساس گفته های یک منبع نظامی اسرائیل 

دو نفر در این حمله زخمی شدند.

آیت اله خاتمی عضو مجلس خبرگان رهبری:

 رمز صلابت ایران با ولایت بودن است

گروه 
ایران

لیلا
نیکخواه

مترجم:
محمد

افتخاری

به گزارش قلمدون نیوزهفته گذشته، آقای رییس 
جمهور به دانشگاه تهران رفت و در مراسم نمادین 
آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها به ایراد سخنرانی 
پرداخت. از آنجایی که آق��ای رییس جمهور در 
این مراسم خیلی تاکید کردند: بگذارید جوان ها 
حرفشان را بزنند، آمیزقلمدون  بر آن شد تا از گل 
روی ایشان بهره برده و با صحبت هایش��ان در مراسم دانشگاه 

تهران کمی شوخی کنیم، البته با اجازه آقای رییس جمهور.
   آقای دکتر فرمودند: دانش��گاه باش��گاه سیاسی نیست، 
البته دانش��گاه باشگاه ورزشی هم نیس��ت چون اگر بود همه یا 
حداقل بیشتر ورزش��کارهای ما دیپلمه یا دیپلم ردی نبودند، 
باشگاه فرهنگی هم نیس��ت؛چون اگر بود وضع فرهنگ اینقدر 

خوب نبود، دانشگاه بیشتر باشگاه مد و لباس است، شما دراین 
باشگاه می توانید جدیدترین لباس ها و مد روزترین آرایش های 
مو و چهره را تجربه کنید. در برخی موارد البته دیده ش��ده که 

دردانشگاه، کار علمی هم می شود.
   آقای رییس جمهور در بخش دیگری از سخنرانی گفتند: 
دولت وعده های��ش درباره دانش��گاه را فراموش نک��رده. حتما 
همینطور اس��ت، به نظر من این دانشگاه اس��ت که وعده های 

دولت را در مورد خودش فراموش کرده است. 
دانش��جویی که باید حواس��ش را جمع کند ت��ا بتواند دخل و 
 خرجش را با افزایش ش��هریه دانش��گاه و خوابگاه وفق بدهد و 
کتاب های تدریس نش��ده اس��اتید را خودخوان کن��د و دنبال 
اسپانس��ر برای پایان نامه اش بگردد و نگران بیکاری و خدمت 

س��ربازی بعد از فارغ التحصیلی اش باش��د که یادش نمی ماند 
دولت چه قول هایی داده که تازه بخواهد از دولت مطالبه کند.

   در ادام��ه دکتر روحان��ی فرمودند: بس��یاری به حرکت 
جوهری معتقد نبودند. در جواب آقای دکتر باید بگویم، آقا ما به 

حرکت جوهری اعتقاد داریم.
اساسا ما به هر حرکتی اعتقاد داریم، جوهری و ذغالی و گچی اش 

فرق نمی کند ،شما حرکت بفرمایید اعتقادش با ما.
   آقای روحانی در مورد فضای نقد در دانشگاه گفتند: حیاط 
کلاس و دانشگاه به نقد و نظرات گوناگون است. در جواب آقای 
رییس دولت باید بگویم، اصلا مشکل عدم یا کمبود فضای نقد 
در دانشگاه های ما همینجاس��ت. اینکه دانشگاه های ما حیاط 
ندارند و دانشجوی ما مجبور است تمام وقتش را در کافی شاپ 

دانشگاه بگذراند. 
البته برخی دانشجویان منتقد هم وجود دارند که با وجود نبود 
حیاط در دانشگاه دست از انتقاد بر نمی دارند و با حضور فعال در 
فضای مجازی به نقد جدیدترین عکس های پری رویان اجنبی 

عالم می پردازند.

   دکت��ر روحان��ی در ادامه گفتند: م��ا به دنب��ال فعالیت 
صلح آمیز هسته ای هستیم تا بتوانیم سوخت تولید کنیم آن هم 

مثل همه، کیک زرد درست کنیم آن هم مثل همه.
 واقعا دلم س��وخت. ما این همه در آش��پزخانه مان کیک زرد و 
کاکائویی و وانیلی درست می کنیم، هیچ کس کاری به کارمان 
ندارد، اما وقتی رییس جمهورمان می خواهد کیک درست  کند 
مجبور است که از آمیزظریف خواهش کند تا هر جور شده دل 
کدخدا را برای پخت به دست آورد. برای همین محدودیت هاست 

که من دوست ندارم رئیس جمهور بشوم.
   آقای روحانی پیش��نهاد دادند یک دانش��گاه بسازیم که 
 زبان آن انگلیسی باشد. ما ضمن تشکر از آقای روحانی یادآوری 
 می کنیم که س��طح زبان دوس��تان دانش��جو هنوز در س��طح 

 I am a window است.
در پایان آقای رییس جمهور بعد از دوس��اعت سخنرانی گفت: 
آمدن من به دانشگاه بیشتر برای ش��نیدن است تا حرف زدن. 
اتفاقا دانش��جوها هم همینطور فکر می کردن��د. غیر از این هم 

نشد، شد؟

آمیزقلمدون: من دوست ندارم، رییس جمهور شوم
آمیز قلمدون درجرگه سیاست

همانط��ور که ای��الات متح��ده آمری��کا در تلاش 
ب��رای تضعی��ف و در نهای��ت از بی��ن ب��ردن و 
 ناب��ودی دول��ت اس��لامی یعن��ی هم��ان داعش 
است، شبه نظامیان این گروه تروریستی با گسترده 
کردن میدان های جنگی در سراس��ر شمال عراق 
و س��وریه عملًا عراق را نیز وارد جنگ س��وم خود و 
دامنه میدان های نب��رد را بس��یار عریض و طویل 
 و گس��ترش داده اند؛ به طوری ک��ه نیروهای داع��ش جبهه های

گوناگونی را در نقاط مختلف گش��وده اند که در حال حاضر شرق 
 شهر کوبانی در مرز ترکیه و سوریه را نیز به تصرف خود درآورده اند

و نبرهای خیابانی و خانه به خانه ادامه دارد و از سوی دیگر 3000 
تن از شبه نظامیان خود را وارد استان الانبار عراق کرده اند و اکنون با 
ورود آمریکا به عرصه میدانی جنگ در سوریه این کشور یعنی سوریه 
را که چهاردهمین کشور جهان اسلام است که در لیست حملات و 

بمباران های هوایی و یا اشتغال آمریکا قرار می گیرد. 

که اگر بخواهیم نگاهی گذرا به کارنامه مداخلات نظامی آمریکا اعم 
از اشغال یا بمباران کشورهای جهان از سال 1980 تاکنون بپردازیم 
که در آن بسیاری از نیروهای ایالات متحده شرکت داده شدند که 
بسیاری از آنان نیز کشته و زخمی نیز شده اند عبارتند از ایران سال 
های 1980، 1987، 1988 لیب��ی 1981، 1986،1989،2011 
لبنان 1983 کویت 1991 عراق 1991، 2011 و 2014 سومالی 
1992، 1993، 2007 بوس��نی 1995، عربستان سعودی 1991، 
1996 افغانستان 1998، 2001 سودان 1998 کوزوو 1999 یمن 
2000 و 2002 پاکستان 2004 و در سه سال اخیر به طور متناوب 
و اکنون سوریه. این چهاردهمین اقدام نظامی و فرامرزی آمریکا به 
طور کاملاً عیان و آشکار از سال 1980 تاکنون است، طراحی و برنامه 

ریزی پنتاگون در آن حکایت از یک عملیات جنگی و لشگرکشی 
بس��یار طولانی در منطقه را دارد؛ زیرا به گفته مقامات رسمی کاخ 

سفید این عملیات شاید به ده ها سال به درازا کشیده شود. 
در هر حال حتی اگر ما در این نبرد به پیروزی هایی هم برسیم و تا 
نابودی دولت اس��لامی داعش هم نایل شویم و یا شکست را تجربه 
کنیم در هر حال خود را وارد یک باتلاق عمیق و خطرناک در منطقه 
خاورمیانه کرده ایم که خروج از آن نیازمن��د یک ائتلاف جهانی و 
همراهی مردمی است، اگر به گذشته دور در زمان ریاست جمهوری 
جیمی کارتر برگردیم می بینیم آن زمان که وی به عنوان ریاست 
جمهوری ایالات متحده اعلام کرد که آمریکا برای حفاظت خلیج 
فارس و جلوگیری از وقوع انقلاب های دیگر در منطقه به زور متوسل 

می شود، عملًا خود را در معرض شدیدترین انتقادات جهانی و بی 
اعتباری آمریکا قرار داد. انگلیس موذیانه و با مهارت و ترفند خود را 
پرچم دار آن ماجرا قرار نداد، بلکه ایالات متحده را به جلو هل داد تا 
خود در پشت او پناه بگیرد و نتایج این عملکرد را در نهایت بگردن 

آمریکا متوجه سازد.
انگلستان در آن سال ها که همزمانی با وقوع انقلاب اسلامی ایران 
بود در واقع برای جلوگیری از ش��یوع انقلاب ایران واشنگتن را به 
درون افغانستان هل داد افغانستانی که چندی قبل در اشتغال اتحاد 
جماهیر ش��وروی سوسیالیستی بود که نتوانس��ته بود در آن دوام 
بیاورد و دخالت در آن پس از خروج نیروهای روسی هر کشوری را 
می توانست در ورطه یک نظامیگری پرهزینه و طولانی قرار دهد؛ اما 
آمریکا که انگیزه های بسیاری برای رسیدن به اهداف خود را داشت 
شیفته این ماجراجویی بود، اگرچه این اقدامات مداخله گرانه می 
توانست چون سرپوشی بر این دیگ جوش��ان باشد اما عاقبت این 

جوشش و غلیان راهی برای خروج و انفجار خواهد یافت. 

واشنگتن پست بررسی کرد؛

 نگاهی به مداخلات نظامی آمریکا 

رییس مجلس شورای اس��لامی در دیدار با رییس مجلس کویت 
با بیان اینکه حرکات داعش در س��وریه و عراق نتیجه اشتباهات 
کش��ورهای بزرگ و برخی کش��ورهای منطقه ای اس��ت، گفت: 
تحرکات گروه های تروریستی در منطقه به سادگی حل نخواهد 
ش��د. به گزارش اصفهان زیبا به نقل ازخبرگزاری دانش��جویان 
ایران، علی لاریجانی رییس مجلس ش��ورای اسلامی در حاشیه 
صد و س��ی و یکمی��ن اتحادیه اج��لاس بین المجال��س جهانی 
با رییس مجل��س کویت دیدارو گف��ت وگو ک��رد. لاریجانی در 
 این دیدار ب��ا بیان اینکه کش��ورهای غربی و برخی کش��ورهای 
منطقه ای هنوز اهداف خود در منطقه را تغییر نداده اند، تصریح 
کرد: بنابراین نباید تص��ور کرد موضوع حرکات تروریس��تی در 
منطقه به سادگی حل خواهد ش��د. وی با بیان اینکه کشورهای 

 حامی گروه تروریس��تی داعش خ��ود را درون ائت��لاف معرفی 
می کنند و نیروهایی که به گروه تروریس��تی داعش می پیوندند 
 از طریق همین کش��ورها می رون��د، افزود: این وضعیت نش��ان 
می دهد، ش��رایط و اقدامات گروه های تروریستی رو به افزایش 
است. همچنین در این دیدار رییس مجلس کویت، مرزوق علی 
الغانم با بیان اینکه اوضاع خاورمیانه به ویژه در ش��مال عراق به 
یک معما شبیه است؛ زیرا تاکنون حل و فصل نشده است، گفت: 
اتفاقات رخ داده در منطقه واقعا ش��وک آور و خیره کننده است 
گروه های تروریستی که مشخص نیست از جانب چه افراد و چه 
ارگان هایی حمایت می شوند در حال انجام اقدامات خود هستند. 
وی با بیان اینکه گروه های تروریس��تی برای همه کش��ورهای 
منطقه خطرآفرین هس��تند، افزود: باید برای کم��ک به عراق و 

خروج سربلندانه این کش��ور از این مصیبت هماهنگی مشترکی 
میان کشورهای منطقه به وجود آید. رییس مجلس کویت با بیان 
اینکه همه کش��ورهای منطقه باید برای مقابله با خطر داعش و 
سایر گروه های تروریستی شریک باشند، افزود: خطر این گروه ها 
گریز ناپذیر است، آنها در پی فتنه گری بین شیعه و سنی هستند؛ 
بنابراین این تحرکات نیاز به یک عکس العمل هوشمندانه دارد. 
وی با بیان اینکه امیر کویت نقش ممتازی در حل و فصل مسایل 
منطقه و کم هزینه بودن آن دارد گفت: پیچیدگی های مس��ایل 
منطقه زیاد اس��ت، اما در حال حاضر برخی امور مش��خص شده 
است. وی با بیان اینکه بحران منطقه و حرکت داعش در سوریه 
و عراق نتیجه اشتباهات کشورهای بزرگ، کشورهای منطقه ای 
و کشمکش برای اغراض دیگری اس��ت، گفت: غربی ها تا حدی 

متوجه اش��تباهات خود در منطقه شده اند، اما برخی کشورهای 
منطقه هنوز به اشتباه خود پی نبرده اند.

لاریجانی در دیدار با رییس مجلس کویت؛

تحرکات گروه های تروریستی در منطقه به سادگی حل نخواهد شد 

ظریف در فرودگاه وین: 

این مذاکرات می تواند راه را برای 
رسیدن به توافق نهایی هموارتر کند 
وزیر امور خارجه ای��ران تصریح ک��رد: مذاکراتی که ما 
تاکنون داشتیم همگی مذاکرات حساسی بوده اند، این 
دوره هم مذاکره ای است که می تواند راه را برای رسیدن 

به توافق نهایی هموارتر کند.
دکت��ر محمدج��واد ظری��ف سه ش��نبه در ب��دو ورود 
به ف��رودگاه وین در جم��ع خبرن��گاران اف��زود: البته 
رس��یدن به توافق در این مذاکرات بس��یار بعید اس��ت 
به خاط��ر اینک��ه موضوعاتی ک��ه هنوز باق��ی مانده که 
 بای��د حل و فص��ل ش��وند، موضوع��ات بس��یار زیادی 

هستند.
 او گفت: همان طور که رییس جمهوری کشورمان مطرح 
کرد در مورد اصل موضوعات تفاهم کلی وجود دارد، اما 
آن چه که در چند دور اخیر در موردش بحث و گفت وگو 
شده است در مورد جزییات است، مواردی مانند حجم 
غنی سازی، نحوه و زمان بندی رفع تحریم ها که بسیار با 

اهمیت و حیاتی هستند.
بنا براین گزارش وزیر خارجه ایران گفت: ما امیدواریم 
 که طرف مقاب��ل با پذیرفت��ن واقعیات��ی در که صحنه

 منطق��ه ای و بین المللی اس��ت و هم واقعی��ات برنامه 
هس��ته ای که ایران که یک برنامه پیش��رفته صلح آمیز 
هس��ته ای اس��ت، بتواند به یک راه حل دست پیدا کند 
که به نفع همه اس��ت و ما تم��ام تلاش خ��ود را به کار 
خواهیم برد که از این چند روز مذاکره در وین برای حل 
مشکلات بهترین اس��تفاده را کنیم. در ادامه مذاکرات 
هسته ای ایران و 1+5 قرار است طی روز های سه شنبه و 
چهارشنبه وزیران خارجه ایران و آمریکا با حضور کاترین 

اشتون، نماینده 1+5 دیدار کنند.
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ایران

بدینوس�یله بند2آگهی مزایده ش�ماره 
93من�درج  /7 /5 93مورخ /72296
درروزنامه اصفهان زیبامورخ یکش�نبه 
93/7/6ب�ه ش�رح»یک واحدآپارتمان 
مسکونی به شماره13واقع درطبقه سوم 
پروژه مش�ارکتی صابری مالکی شهرک 
ولیعصرب�ه مس�احت 80/80مترمربع« 

اصلاح می گردد.

اصلاحیه آگهی مزایده 

شهرداری اصفهان



  با اجرای سامانه باجه ای خدمات شهرسازی 
در مناطق صورت می گیرد :

روان سازی و کاهش در مدت زمان ارایه 
خدمات شهرسازی

معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان با اعلام این خبر افزود: 
با راه اندازی باجه استعلامات، نحوه  انجام کار در مناطق تغییر یافته 
و مسوول باجه پس از دریافت مدارک از مالک، تا مرحله نهایی و ارایه 
نتیجه کارها را پیگیری و پاسخ لازم را به ارباب رجوع ارایه می نماید.

به گزارش روابط عموم��ی معاونت شهرس��ازی و معماری مهندس 
نورصالحی با اعلام این خبر افزود: براس��اس آمار موجود، بیشترین 
مراجعات مردمی در شهرداری های مناطق در خصوص استعلامات 
مختل��ف از قبیل حفاری، دفترخان��ه، بانک، ثبت اس��ناد و املاک ، 
اتحادیه و ... ( بوده که اینگونه مراجعات نسبت به مراحل صدور پروانه 
باید در زمان کوتاه تری انجام گرفته و با س��رعت بیشتری به ارباب 

رجوع پاسخ داده شود.
نورصالحی گفت: در این راستا بررس��ی های کارشناسی و جلسات 
مش��ورتی متعددی در کمیته ها و کارگروه ه��ای تخصصی صورت 
پذیرفت و جداسازی مسیر انجام خدمات و فرایند مربوطه در ابتدای 
ورود ارباب رجوع براس��اس نوع خدمت موردنی��از، همچنین ایجاد 
ساز و کار مناس��ب جهت افزایش میزان پاسخگویی پرسنل، بعنوان 
راهکارهای اساسی، در دستور کار قرار گرفت و مقرر گردید: در اولین 
گام، انجام سیستم باجه ای استعلامات در مناطق 15گانه تشکیل و 
بر اساس دستورالعمل مربوطه مسوول باجه کلیه امور از قبیل کنترل 
طرح تفصیلی،بازدید و... را از ابتدا تا انتها پیگیری و پاسخ استعلام را 

به مالک ارایه می نماید. 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان ادامه داد : با اجرای 
این روش دیگر لازم نیست ارباب رجوع برخی پیگیری های معمول 
را انجام  و به قسمتهای متعدد مراجعه نماید چرا که ، مسوول باجه 
موظف به انجام این مراحل ش��ده اس��ت؛ به کلام دیگر ارباب رجوع 
بجای ارتباط با افراد مختلف و س��ردرگمی ه��ای مربوطه؛ صرفاً به 
یک نفر مراجعه می نماید.نورصالح��ی در پایان ابراز امیدواری کرد: 
با اجرای این طرح ش��اهد تمرک��ز در انجام امور، افزایش س��رعت و 
دقت در خدمت رس��انی ، افزایش پاس��خگویی و مسوولیت پذیری 
کارکنان و روان سازی در امور شهرس��ازی مناطق و رضایت مندی 

شهروندان باشیم.
لازم به ذکر است اجرای سامانه باجه ای اس��تعلامات بعنوان اولین 
گام عملی در راس��تای برون سپاری خدمات شهرس��ازی بوده و از 
تاریخ93/6/1درمناطق شهراصفهان آغاز شده و تا یک ماه آینده به 

کلیه مناطق تسری می یابد.

افزایش سهم بودجه عمرانی به 70 درصد 
هزینه های شهرداری 

ش��هردار نجف آباد گف��ت: با توجه ب��ه محدودیت مناب��ع درآمدی 
شهرداری به عوارض اخذ شده از ش��هروندان در قالب های مختلف، 
 مدیریت هزین��ه ها از مهم ترین دغدغه های ش��هرداری به ش��مار 
می آید به طوریکه با اقدامات صورت گرفته سهم بودجه های عمرانی 
و جاری از هزینه های صورت گرفته طی سه ماه اخیر برای اولین بار 
در سالهای اخیر به ترتیب به هفتاد و سی درصد مجموع گردش مالی 

شهرداری تغییر پیدا کرده است.
مسعود منتظری ش��هردار نجف آباد در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری شهرداری اعلام کرد:»در همین راستا با همت و تلاش واحد 
طرح و برنامه ریزی آمارنام��ه ای به صورت ماهیانه تهیه و توس��ط 
مدیران ارشد شهرداری مقایسه و تجزیه و تحلیل می شود که این امر 
در بسیاری از موارد جلوی اتلاف سرمایه های مردم در این مجموعه 
را گرفته به طوریکه امید است با ادامه این روند در آینده شاهد فراهم 
شدن امکان اختصاص س��هم بیشتری از بودجه ش��هرداری به امور 

عمرانی باشیم.«
منتظری در ادامه سخنان خود نقش شهروندان در رونق فعالیت های 
عمرانی را محوری و مهم دانست و گفت:» مردم با پرداخت به موقع 
عوارض نوس��ازی و خودرو بیش��ترین کمک را به اجرای پروژه های 
عمرانی خواهند داشت و در طرف مقابل نیز مدیران شهرداری با انجام 
کار صحیح و اصولی و مصرف در آمد های حاصله در جای درس��ت 

خود، باید زمینه اعتماد لازم را در بین شهروندان فراهم کنند.«
شهردار در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به میزبانی گسترده 
پارک کوهستان از ش��هروندان نجف آبادی و ش��هرهای اطراف در 
مناس��بت های مختلف اضافه کرد:» علاوه بر بهس��ازی و نوس��ازی 
مبلمان این مجموعه با همکاری واحد امانی صورت می گیرد و ادامه 
پروژه ساخت سکوی نماز و سرویس بهداشتی استاندارد، ایجاد فضای 
پارکینگ مناسب نیز از دیگر دغدغه های مدیریت شهری نجف آباد 
به ش��مار می آید که در این خصوص تلاش ه��ای خوبی در جریان 
است.« لزوم استعلام مردم از شهرداری های مناطق قبل از خرید هر 
گونه ملک و ابلاغ دستور انجام هر گونه همکاری به مدیران مناطق 
در چنین مواردی دیگر مطلبی بود که شهردار نجف آباد با اشاره به 
آن خاطر نش��ان کرد:» با توجه به اینکه در سال های اخیر به دلایل 
مختلف از جمله کمبود اعتبارات لازم، کار چندانی در زمینه آسفالت 
معابر شهر صورت نگرفته، موضوع نهضت آسفالت که با تلاش تمامی 
پرسنل شهرداری از آغاز سال جاری با جدیت خوبی دنبال و اجرا شد 
در سال های آینده نیز باید با قوت ادامه پیدا کند تا بتوانیم آنچه را که 

در شان مردم بزرگوار این شهر است را ارایه دهیم.«
منتظری در پایان گفت:» در معابری که کار س��اخت وس��از منازل 
مسکونی با رعایت تمامی قوانین و اخذ مجوزات لازم صورت گرفته 
باشد، پس از تکمیل حداقل 80 درصد از خانه ها شهرداری کار زیر 

سازی،جدول گذاری و آسفالت را انجام خواهد داد.«

در دیدار مدیر منطقه ۱۲ با امام جمعه اصفهان و رییس حوزه علمیه اصفهان مطرح شد؛

شهرداري اصفهان در حفظ آبروي شهر موفق بوده است
آی��ت الله طباطبایي نماینده ولی فقیه در اس��تان و امام جمعه 
اصفهان عنوان کرد: کارنامه و عملکرد ش��هرداري اصفهان در 
حفظ آبروي شهر موفق بوده اس��ت.مدیر منطقه 1۲ به همراه 
معاون��ان خود با ام��ام جمعه اصفه��ان و رییس ح��وزه علمیه 
اصفهان دیدار کرد. آیت الله طباطبای��ي نماینده ولی فقیه در 
اس��تان و امام جمعه اصفهان  در این دیدار اقدامات شهرداري 
را در  رهن��ان در زمان تص��دي برکت به عنوان مدیر پیش��ین 

منطقه 11 قابل تقدیر دانس��ت و اظهار داش��ت:  خدا را ش��کر 
رضایتمندي م��ردم رهنان به حد قابل توجهي کس��ب ش��ده 
اس��ت لذا آرزوي توفیق خدم��ت گذاري ب��راي وي در منطقه 
1۲ همچون منطقه 11 را از خدواند متعال مسئلت داریم. امام 
جمعه اصفهان همچنین با اش��اره به اینکه عملکرد شهرداري 
اصفهان در اجراي پروژه هاي فرهنگي، تفریحي، توس��عه اي، 
اجتماعي و فضاي سبز بس��یار عالي بوده است از دستگاه هاي 

مختلف همچون اس��تانداري و شوراي ش��هر تعامل، همکاري 
و وحدت رویه هرچه بیش��تر ب��ا این نهاد خدمتگ��ذار مردم را 
خواستار ش��د و گفت: آبروي ش��هر، آبروي ماس��ت و کارنامه 
 و عملکرد ش��هرداري اصفه��ان در دادن این آب��رو موفق بوده 
است. ش��هردار اصفهان  با اشاره به لزوم مش��ارکت شهروندان 
در اداره ش��هرگفت :چهره رهنان متحول ش��ده است آیت الله 
العظمی حس��ین مظاهری رییس حوزه علمیه اصفهان نیز در 

دیدارمدیر منطقه 1۲ ومعاونانش ضم��ن تبریک عید غدیر، با 
ذکر روایتي از حضرت علي)ع(، خدم��ت به خلق خدا را توفیق 
براي انسان ها دانست و عنوان کرد: چهره رهنان)منطقه 11( 
در طول این  سال ها با همه محدودیت هایي که داشت متحول 
ش��ده و دیگر نمي توان گفت که با همه خدم��ات عالي که در 
رهنان انجام شده دیگر محدودیت ش��هري، فرهنگي و توسعه 

فضاي سبز داشته باشد.

   شهردار اصفهان گفت: شهروندان باید در حفظ و حراست از شهر 
مشارکت نمایند و به طور حتم مشکلات شهر با سرعت بیشتری 

رفع می شود. 
 دکترسید مرتضی سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه 5 
گفت:در این ملاقات مردمی شاهد حضور خودجوش همشهریان 
در مس��ایل و امور ش��هر برای رفع مش��کلات بودم به طوری که 
بس��تر تعامل و همدلی با ارگان های خدماتی را فراهم کرده اند تا 
مشکلات و معضلات محلات بررسی و رفع گردد. که این مهم بسیار 
حائزاهمیت است که امیدوارم در تمام مناطق شهری شهروندان به 

صورت رسمی در رفع معضلات کمک کنند. 
وی با تاکید براین که ش��هروندان باید در حفظ و حراست از شهر 

مشارکت نمایند اذعان داشت: به طور حتم مشکلات شهر با سرعت 
بیشتری رفع می شود. 

شهردار اصفهان با اش��اره به این که در منطقه 5 ادیان مختلف از 
جمله مس��لمانان، مسیحی، زرتش��تی و کلیمی در کنار یکدیگر 
زندگی می کنند اذعان داشت: با توجه به تضارب فرهنگی ادیان 
متفاوت اما شاهد زندگی مس��المت آمیز هستیم که این زندگی 

نمونه آزادی بیان و وحدت ادیان توحیدی است. 
وی با بی��ان ای��ن مطلب ک��ه در منطق��ه پنج 51 مس��جد،1۲ 
امام��زاده و 13 کلیس��ا، کنیس��ه و آتش��کده وج��ود دارد 
تصری��ح ک��رد: محل��ه جلف��ا در منطق��ه 5 محل��ه منحص��ر 
 ب��ه ف��ردی اس��ت همچنی��ن وج��ود پ��ارک ه��ا، پ��ل ه��ای

 تاریخی و هتل ها از ویژگی های این منطقه محسوب می شود. 
دکترس��قائیان نژاد اضافه کرد: ارگان های مختلف از جمله بنیاد 
مس��کن، مراکز آموزش��ی و درمانی مهم همچون دانش��گاه ها و 
بیمارستان ها و بخش��ی از ارتش جمهوری اسلامی در منطقه 5 
قرار دارد به طوری که این منطقه را به منطقه خاص و ویژه تبدیل 

کرده است. 
وی از بودجه ۲۲۲ میلیارد تومانی بودجه منطقه 5 در سال جاری 
س��خن به میان آورد و ادامه داد: این منطقه در رتب��ه دوم بعد از 
منطقه 6 دارای بیش��ترین بودجه اس��ت لذا یکی از مناطق مهم 

شهرداری به شمار می رود. 
شهردار اصفهان با اشاره به اجرای 33 پروژه در سال جاری تصریح 
کرد: میدان ورودي صفه، آزادس��ازي و احداث خیابان 11 محرم 
حدفاصل مسجد اعظم حسین آباد تا محتشم کاشاني، پارک بزرگ 
سپاهان شهر، ورزش��گاه دنارت، خیابان علامه جعفری و چندین 

فرهنگسرا و بوستان در منطقه 5 در حال اجراست. 
 وی اظهارامی��د واری ک��رد: با همدلی، مش��ارکت، دق��ت نظر و

 نظارت های مردمی در تمام ابعاد مختلف امور شهر شاهد اعتلای 
منطقه 5 و مناطق دیگر باشیم. 

   برگزاری آیین سیصد و پنجاهمین سالگرد کلیسای 
وانک در اصفهان 

رییس ش��ورای خلیفه گری ارامنه اصفهان و جنوب ایران در این 
دیدار از برگزاری آئین سیصد و پنجاهمین سالگرد کلیسای وانک 
در اصفهان با حضور پیشوای مذهبی ارامنه حوزه سیلیسی لبنان 
و نخس��ت وزیر ارمنستان و مسوولان کش��وری و استان اصفهان 
خبرداد و از ش��هردار اصفهان درخواس��ت ک��رد در این همایش 
حضور یابد. نوئل میناسیان شرکت زنان ارامنه در میراث فرهنگی 
ناملموس در محل کلیسای وانک و ارائه آداب و سنن ارامنه ایرن 
به گسترش فرهنگ اقوام کشورموثرخواند و اذعان داشت: مراسم 
سیصد و پنجاهمین سالگرد تأسیس کلیسای وانک به مدت چهار 
روزه که از ۲6 مهرماه در اصفهان آغاز می ش��ود پژوهش��گرانی از 

کشورهای آمریکا، ارمنستان و لبنان حضور خواهند داشت. 
وی افزود: سفیر جمهوری اسلامی در ارمنستان و همچنین سفیر 
ارمنس��تان در ایران و نمایندگان ادوار مختلف ارامنه اصفهان در 

مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم شرکت خواهند کرد.

شهردار اصفهان  با اشاره به لزوم مشارکت شهروندان در اداره شهر :

مشکلات شهر با سرعت بیشتری رفع می شود

مدیرعامل آب و فاضلاب اس��تان اصفهان از تدوین سند جامع 
راهبردی مدیریت تامین، توزیع و مصرف آب شرب استان برای 

نخستین بار در کشور خبر داد.
هاشم امینی با بیان اینکه این سند با تاکید استاندار و حمایت 
مدیرعامل ش��رکت مهندسی آب و فاضلاب کش��ور در استان 
اصفه��ان تنظیم و تدوین ش��ده اس��ت، اظهار داش��ت: وقوع 

خشکسالی های پیاپی در استان یکی از علل تدوین سند جامع 
راهبردی مدیریت تامین و مصرف آب شرب است. 

وی اف��زود: بر این اس��اس در بخش مدیریت تامی��ن تدابیری 
همچون تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ، 
اجرای گسترده سیس��تم تله متری و تله کنترل، برنامه ریزی 
و اقدام برای بررسی سازه ای و پایش سلامت ساختمانی تونل 

انتقال آب تصفیه خانه آب باباش��یخعلی با روش مناسب فنی 
دیده شده است. 

مدیرعامل آب و فاضلاب اصفهان ادامه داد: همچنین طراحی 
و اجرای خط انتقال آب به فولادش��هر، حف��اری و تجهیز چاه 
و جایگزینی روش های تامین آب از ش��بکه ش��رب شهری به 
ایستگاه های فروش محلی در این تدابیر گنجانده شده است. 

وی اظهار کرد: در بخ��ش مدیریت توزیع، تهیه و نصب مخازن 
ذخیره استراتژیک آب در ادارات، تهیه و نصب مخازن ذخیره 
استراتژیک آب در مجتمع های بیش از 10 واحد، جمع آوری 
پمپ های منصوبه به صورت مس��تقیم بر روی شبکه، اجرای 
برنامه جامع نشت یابی و صیانت های حریمی از خطوط انتقال 

و شبکه توزیع آب استان در نظر گرفته شده است.
امینی ارای��ه برنامه اقدام��ات فنی زمان بندی ش��ده از جانب 
مشترکان تجمعی، همکاری سازمانها و نهادهای ذی ربط مانند 
شهرداری ها و اماکن نظامی و انتظامی در نصب تجهیزات اندازه 
گیری در نقاط مختلف ش��بکه توزیع آب شهری برای کنترل 
میزان آب عبوری برنامه جامع مدیریت فشار و هوشمند سازی 
شبکه توزیع آب ش��هری را از دیگر برنامه های مدیریت توزیع 

بیان کرد. 
وی به چگونگی مدیریت تقاضای آب در سند جامع راهبردی 
مدیریت تامین، توزیع و مصرف آب شرب در اصفهان پرداخت 
و خاطرنش��ان کرد: برنامه حمایتی تهیه و توزیع لوازم کاهنده 
مصرف، طرح حذف کامل س��رانه فضای سبز عمومی براساس 

تفاهم نامه مبادله ش��ده بی��ن وزارتخانه های نیرو و کش��ور، 
شناس��ایی انش��عابات غیرمجاز در همه کاربری ها با پیمایش 
محلی و کنترل و پایش مداوم مصارف استخرها از جمله برخی 

از اقدامات مدیریت تقاضای آب است. 
رییس هیات مدیره آبفای استان اصفهان به اقدامات فرهنگی 
صورت گرفت��ه پیرامون مدیریت تقاضا اش��اره ک��رد و افزود: 
فرهنگ سازی و اطلاع رس��انی درباره مصرف بهینه آب یکی 
از اقدامات اساسی آبفای استان اصفهان بوده که در این راستا 
آموزش همگانی، فعالیت های س��معی و بصری، انتش��ارات و 
تبلیغات، جش��نواره ها و نمایش��گاه ها، ارتباط با رس��انه ها و 
 ارتباط با اقشار مختلف جامعه صورت گرفت و این مهم استمرار 

دارد . 
وی تصریح کرد: آمارها بیانگر آن است که در ۴۲ سال گذشته 
بارش نزولات جوی به صورت برف مداوم کاهش داش��ته و به 
باران تغییر کرده اس��ت و اگر نزولات در سرشاخه های زاینده 
رود از بارش برف به باران تغییر کند به علت این تغییر شرایط 
کمی، کیفی و زمانی روان آب وارده به دریاچه سد زاینده رود 

تاثیر خواهد داشت. 
امینی بیان داش��ت: با وجودی که بارش س��الانه حدود 1۲0 
میلی متر در اصفهان طبیعی و نرمال محسوب می شود، اما نوع 
نزولات جوی و محل بارش به دلیل ش��رایط خاص آب استان 
بر فرایند آبرس��انی در بخش های مختلف شرب، کشاورزی و 

صنعت تاثیر می گذارد.

مدیرعامل آب و فاضلاب استان اصفهان اعلام کرد:

تدوین سند جامع راهبردی مدیریت تامین، توزیع و مصرف آب شرب اصفهان
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خب������ر

اخبــار کوتــاهخبــر
مدیر مجموعه فرهنگي مذهبي تخت 

فولاد اصفهان:

پیش بیني ۲4 طرح عمراني براي 
مجموعه تخت فولاد در سال 94

مدیر مجموعه فرهنگي مذهبي تخت فولاد عنوان کرد: ۲۴ 
طرح عمراني براي سال آینده در این مجموعه برنامه ریزي 
شده است.  حجت الاسلام منوچهر مهروي پور با اعلام این 
مطلب اظهار داش��ت: طي سال هاي گذش��ته فعالیت هاي 
عمراني بس��یار خوبي در مجموعه تخت فولاد انجام ش��ده 
است به طوري که  ۲۴ طرح عمراني براي سال آینده در این 
مجموعه برنامه ریزي شده که قطعا شهروندان سال آینده این 

پروژه ها را مشاهده خواهند نمود.
وي اذعان داشت: قبل از س��ال 1380 مجموعه تخت فولاد 
فضایي به عنوان تفرجگاه براي ش��هروندان نبود اما در حال 
حاضر شب هاي تخت فولاد علاوه بر فضایل معنوي که دارد، 

تفرجگاهي براي خانواده ها نیز مي باشد.
 مدیر مجموع��ه فرهنگي مذهب��ي تخت فولاد با اش��اره به 
فعالیت هاي فرهنگي این مجموعه بیان داش��ت: تحقیقات 
دانش نامه عظیم تخت فولاد از سال 83 توسط واحد پژوهش 
تخت فولاد آغاز شد و تاکنون س��ه جلد از آن رونمایي شده 
اس��ت به طوري که در ماه مب��ارک رمضان امس��ال یکي از 
نویس��ندگان دانش نام��ه مکتوبات خود را ب��ه رهبر معظم 
انقلاب تقدیم کردند که رهبر معظم انقلاب ضمن تش��کر از 
این مجموعه و مدیریت کلان در چاپ این دانش نامه عنوان 
کردند، من سال هاي سال منتظر چاپ چنین کتابي بودم. 
حجت الاس��لام مهروي پور تصریح کرد: در رابطه با مباحث 
آموزشي ما دوره هاي تخت فولاد شناسي را داشتیم و در این 
رابطه تاکید ما بر روي قشر جوان بود که در تابستان امسال 
میزبان تمام مراکز بسیج ش��هر اصفهان بودیم به طوري که 

تورهاي یک روزه اي براي آن ها برگزار شد. 

مشاور سازمان حفاظت محیط زیست گفت: دولت تدبیر و امید 
برای کاهش آلودگی هوا عزم جدی دارد و در این راس��تا تاکنون 

اقدامات مهمی انجام داده است.

به گزارش ایرن��ا، زهرا صدر اعظم نوری اظهار ک��رد: آلودگی هوا 
با س��لامت مردم ارتباط مس��تقیم دارد و یک��ی از دغدغه های 
مهم دول��ت تدبیر و امید مب��ارزه با آلودگی ه��وا به خصوص در 

کلانشهرهاست. 
وی با اشاره به اینکه در راس��تای کاهش آلودگی هوا پیش از این 
نیز دولت های هفتم و هشتم گام های اساسی برداشتند، توضیح 
داد: دولت اصلاحات در سال 79، طرح جامع کاهش آلودگی هوا 

در کلانشهرها را با تدوین 10 برنامه جامع تصویب و اجرا کرد. 
مشاور سازمان حفاظت محیط زیس��ت افزود: استاندارد کردن 
سوخت خودروها و ساخت خودروها متناسب با سوخت استاندارد 
در داخل کشور از 10 برنامه پیش بینی شده توسط دولت هشتم 

بود. 
وی اظهار کرد: اما پایان کار دولت هشتم، دولت های نهم و دهم 
این طرح را کنار گذاشتند و همین عامل موجب شد تا آلودگی هوا 
و بیماری های ناشی از آن بخصوص در کلانشهرها افزایش یابد. 

صدراعظم نوری با بیان اینکه بسیاری از سیاست ها و تصمیم های 
دولت قبل تخریب محیط زیست را در پی داشت، تصریح کرد: یکی 

از این تصمیم ها این بود که سوخت استاندارد از خارج وارد نکنیم 
و به جای آن از سوخت پتروش��یمی که از بنزن بالایی برخوردار 

است استفاده کنیم. 
وی با اش��اره به اینکه 80 ت��ا 85 درصد میزان آلودگ��ی هوا در 
شهرهای کشور مربوط به سوخت وسائل نقلیه می باشد، افزود: 
با روی کار آمدن دولت تدبیر امید، شخص رییس جمهور تاکید 

بر انجام اقدامات لازم برای کاهش آلودگی هوا در شهرها کرد. 
مشاور رییس سازمان حفاظت محیط زیست اظهار کرد: در همین 
راستا، رییس سازمان حفاظت محیط زیست جلسه مشترکی با 
وزیرصنایع و نفت برگزار کرد و مقرر ش��د س��وخت یورو ۴ برای 

استفاده خودروها تولید و تامین شود. 
ضمن اینکه وزارت صنایع نیز متعهد ش��د خودروها را براساس 

توجه به مسایل زیست محیطی تولید کند. 
وی با اشاره به اینکه با توزیع یورو ۴ میزان آلودگی هوای تهران به 
صورت چشمگیر کاهش یافته است، افزود: میزان کاهش آلودگی 
هوای تهران همچنان از وضعیت مطلوب فاصله دارد و س��ازمان 
حفاظت محیط زیس��ت تلاش دارد تا به این هدف دس��ت یابد. 

صدراعظم نوری با اش��اره به اینکه وزارت نفت در تلاش است تا 
بنزین استاندارد مورد نیاز همه شهرها را تامین کند، افزود: تامین 
سوخت استاندارد خودروها در شهرستان های کشور به زمان نیاز 
دارد اما براساس اعلام وزارت نفت تاکنون بنزین یورو ۴ در تعدادی 

از کلانشهرها توزیع شده است. 
وی بااشاره به اینکه برطرف کردن مشکل آلودگی هوا در شهرها 
به زمان نیاز دارد، تصریح کرد: دولت مصمم به پاکس��ازی هوای 
کشور است و با اراده ای که در دولتمردان وجود دارد ما به کاهش 

آلودگی هوای کشور امیدواریم. 
مشاور س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت درباره تغییر سوخت 
نیروگاه های کش��ور نیز گفت: وزیران نفت و نی��رو اهتمام دارند 
که زمینه تغییر سوخت نیروگاه ها از مازوت و سایر سوخت های 
آلوده کننده به گاز تغییر یابد ام��ا در این خصوص نیز دولت نیاز 

به زمان دارد. 
وی توضیح داد: در این راستا، نیروگاه ها برای استفاده از سوخت 
گاز باید تجهیزات مورد نیاز را نصب کنند و از سویی دیگر گاز مورد 

نیاز برای سوخت نیروگاه ها تامین شود. 

مشاور سازمان حفاظت محیط زیست:

عزم دولت برای کاهش آلودگی هوا جدی است
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آخرین تغییرات ارزهای بانکی، اعلام شد ایران ایر، بازهم رکورددار تاخیر پروازی شد
بر اساس آمار س��ازمان هواپیمایی کش��وری در شهریور امسال 
۲۲۲۷ پرواز ایرلاین های داخلی با تاخیر انجام شده که ایران ایر، 
آسمان و ماهان سه شرکت هواپیمایی بزرگ کشور بیشترین سهم 
تاخیر از میزان کل تاخیرهای پروازی را به خود اختصاص داده اند.

در شهریور ماه امسال 4994 پرواز توسط شرکت های هواپیمایی 
داخلی که ۲۲۲۷ پرواز با تاخیر 16۷ هزار و ۷91 دقیقه ای انجام 
 ش��ده اس��ت. میزان کل تاخی��ر پ��روازی در مردادماه امس��ال

 196 هزار و 364 دقیقه بود که در شهریور ماه با حدود رشد منفی 
14 درصدی به 168 هزار و ۷91 دقیقه رسید.

در میان ایرلاین ها، س��هم تاخیر هواپیمایی ایران ایر، آس��مان و 
ماهان از میزان کل تاخیر پروازی به ترتی��ب ۲3، 16 و 15 بوده 
است. در شهریور ماه امسال، هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران 
۷۷۷ پرواز انجام داده که 419 پ��رواز با تاخیر مجموع 38 هزار و 
644 دقیقه ای انجام شده است.تعداد پروازهای ماهان در مدت 
مذکور 850 بوده که 416 پرواز با تاخیر ۲50 هزار و 39 دقیقه ای 
انجام شده است. تعداد کل پرواز آسمان نیز در شهریور ماه امسال 
81۷ پرواز بوده که تعداد پروازهای تاخیر این ایرلاین 334 پرواز 

بوده است.

بانک مرکزی در معاملات دیروز مرکز مبادلات ارزی کشور از بین 
39 ارز بانکی موجود در مرکز، نسبت به روز کاری قبل از تعطیلات 
عید غدیرخم نرخ بانکی 16 ارز را کاهش و ن��رخ 19 ارز دیگر را 
افزایش داد البته نرخ چهار ارز ثابت ماند. برهمین اساس، نرخ دلار 
آمریکا با دو ریال افت، به ارزش ۲6,6۷۷ ریال، پوند انگلیس با 11 
 ریال افت، ب��ه ارزش 4۲,868 ریال و یورو ب��ا ۲39 ریال افزایش 
ب��ه ارزش 33,93۲ ریال تعیین ش��ده و به متقاضی��ان ارزهای 
رسمی توزیع می ش��ود. نرخ س��ایر ارزهای موجود در معاملات 
دیروزمرکز مبادلات ارزی کشور را درادامه بخوانید؛ فرانک وئیس 

۲8,068ریال، کرون سوئد 3,۷41 ریال، کرون نروژ 4,113ریال، 
کرون دانمارک 4,558 ریال، درهم امارات ۷,۲63 ریال.

کسی که شیعه اس��ت، ولی خمس نمی دهد، اگر مالی به من هدیه 
کند که خمسش را نداده است، آیا باید خمس آن را بدهم؟

حضرت آیت الله خامنه ای: بر شخص گیرنده واجب است که 
خمس آن را بدهد. 

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

 نقش عملی تقوا 
درتحقق اقتصاد مقاومتی 

سیدمهدی سلطانی: تقوا در نظام ارزشی اس��لام به مثابه نیروی 
کارآمد در صیانت از نفس انسانی در برابر سرکشی ها و نیز در برقراری 
ارتباط قوی با خداوند و دستیابی به آرامش روحی و توسعه  اقتصادی 
مطلوب به ش��مار می آید. در عرصه اقتصاد مقاومتی و تحقق عملی 

آن، تقوا نقشی بی بدیل و کارساز دارد: 
1- زمینه برای عمل به قوانین اسلامی در عرصه های اقتصادی و نیل 
به قوت و قدرت  اقتصادی مطلوب در جامعه انسانی با تقوا امکان پذیر 
می شود و ملاحظه مصالح دنیوی و اخروی را به همراه ایمان به خدا و 
معرفت او را در عرصه های اقتصادی ممکن و هموار می سازد )قرآن 

کریم، سوره آل عمران/ آیه 63(.
 2- تقوا، جامعه اس��لامی را از ذلت های اقتصادی و تسلط بیگانگان

 بر اقتصاد ملی آن دور می کند که ای��ن امر از اهداف و ضرورت های 
مهم و بنیادی تحقق عملی اقتصاد مقاومتی محسوب می شود )ر.ک: 

بحار الانوار، ج 6۷، ص ۲81 و ۲88(
3- تقوا، نوعی حالت بازدارندگی از اعمال و برنامه های مضر در تمام 
عرصه های زندگی بش��ری و در نهاداد، از جمله در عرصه  اقتصادی 
ایجاد می کند و به نوعی اجرای حدود الهی و قوانین جزایی در عرصه  
اقتصادی را در جامعه و نهادهای انسانی تقویت می کند که این خود 
ش��وری مضاعف در عمل به اقتصاد مقاومتی و منشور کاربردی آن 
محسوب می شود و به جای وابستگی به سرمایه های بیگانگان و رفاه 
 طلبی های بیهوده آنان، همه انس��ان های مس��لمان را متوجه خدا 

و نعمت های عظیم او می کند. 

بیش از یکس��ال از س��رکار آمدن دولت تدبیر و 
امید گذشت و در این یکس��ال، اقدامات فراوانی 
از سوی دولت انجام ش��ده که اکثریت آن جای 
تقدیر و تحس��ین فراوان دارد. مه��ار تورم لگام 
گس��یخته 45 درصدی و خروج نسبی از رکود، 
تحقق رشد 4,6 درصدی در فصل بهار، افزایش 
تولیدات و راه اندازی مجدد بخش هایی همچون، گردشگری از 
این دست اقدامات مثبت دولت به شمار می آیند که در کنار آن 
توجه ویژه به محیط زیست، کاهش آلودگی و هوا و طرح سلامت 
وزارت بهداشت، عملکرد مناسب در این مدت را نشان می دهد. 
اما معیار س��نجش هر دولتی، مقایس��ه عملکرد آن با وعده های 
اعلام شده پیش از انتخابات اس��ت. حسن روحانی با وعده بهبود 
سیاست خارجی، مهار تورم، کاهش قیمت ارز، کنترل نوسانات و 
التهابات اقتصادی و مهم تر از هم��ه ایجاد انضباط مالی روی کار 
آمد. انضباط مالی ذکر شده در بخش بانکداری، مالیات و مخارج 

دولت به خوبی رعایت شد و پس از سال ها ارایه لایحه بودجه در 
سر تاریخ معین شده را شاهد بودیم. اما وعده انضباط مالی دولت 
مورد بسیار مهمی را نیز در خود داشت که دکتر نوبخت نیز پس از 
آن بسیار به آن پرداخت، این وعده، احیای مجدد سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی بود. سازمانی که در دولت قبل به طور کامل منحل 
 ش��ده بود و اغلب تحلیلگران اقتصادی، انحلال آن را عامل اصلی

 بی انضباطی دولت قبل قلمداد کرده بودند. حال پس از گذشت 
 بیش از یکس��ال از حیات دولت جدید به رقم تحقق بس��یاری از 
 وعده ه��ای تبلیغاتی حس��ن روحانی، هن��وز س��ازمان مدیریت و 

برنامه ریزی احیا نشده است.

   جای سازمان مدیریت در ایجاد انضباط مالی
سازمان مدیریت و برنامه ریزی، سازمانی متشکل از کارشناسان 
همه حوزه های مرتبط با بودجه، خصوصا کارشناسان اقتصادی 
 اس��ت که وظیفه اصلی آن تنظی��م بودجه در ح��وزه های مهم 

منطقه ای و استانی است. پس از انحلال سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
این وظایف به عهده استانداری ها واگذار شد که نتیجه مناسبی 
در پی نداشت. نقش این سازمان در کیفیت بودجه بندی، نقشی 
محوری بود؛ به گونه ای که کارشناسان این سازمان در طی سال 
بررسی جامعی از وضعیت صنعت، اش��تغال، طرح های توسعه، 
س��رمایه گذاری های لازم و همه موارد مربوط ب��ه بودجه حوزه 
 خود انجام می دادند و پس از ارجاع آن، دولت بودجه سال آتی را 

به مجلس ارایه می داد.

   حلقه مفقوده بیکاری
اقتصاد ایران سال هاست که درگیر معضل بیکاریست و با گسترش 
رکود و افزایش تورم طی دو سال اخیر این مساله با شدت بیشتری 
بروز پیدا کرده است. کارشناسان، علل متعددی را برای به وجود 
آمدن بیکاری عنوان می کنند؛ اما این در حالیس��ت که هنوز راه 
حل جامعی برای رفع آن ارایه نش��ده و متاسفانه علتی که هیچ گاه 
به آن اشاره نش��ده، از بین رفتن ش��اکله اصلی کارگروه اشتغال 
 در سطح اس��تان هاست که پیش��تر زیر نظر س��ازمان مدیریت 
برنامه ریزی و با نظارت استانداری اداره می شد. در همین راستا 
بود که حتی استاندار محترم استان اصفهان نیز در هفته تعاون از 
وضعیت بیکاری در استان گله کرد و به نظر می رسد، تنها راه حل 
آن احیای سازمان مدیریت و بازس��ازی مجدد کارگروه اشتغال 
 در اس��تان هاس��ت. ارجاع وظایف بودجه بندی به استانداری ها 
به خودی خود مش��کلی ایجاد نمی کند و حتی نقدی به فعالیت 
و عملکرد اس��تانداری ها نیس��ت؛ اما مس��اله اصلی کاهش بار 
کارشناسی بودجه به دلیل وجود وظایف مجدد در استانداری ها و 
بعضا سیاسی شدن پیشنهادات ارایه شده در بودجه های ارایه شده 
از سوی ایشان است. به نظر می رسد، دولت محترم احیای سازمان 
برنامه بودجه را بایستی با جدیت بیشتری پیگیری کند؛ زیرا رای 
و پشتیبانی بسیاری از کارشناسان اقتصادی از دولت ناشی از اعلام 
چنین وعده هایی برای رفع بنیادی مشکلات اقتصادی کشور بود.

راهکاری برای گشودن یکی از قفل های بیکاری در استان و کشور؛

وعده احیای سازمان مدیریت و برنامه ریزی، یکساله شد

گمرک ایران در بخشنامه های جداگانه ای به ناظرین، مدیران کل 
و مدیران گمرکات اجرایی کشور، خواستار تعیین ارزش گمرکی 
مدل های��ی از خودروهای لوکس وارداتی بن��ز، آلفا رومئو و یک 
مدل خودروی چینی شد. مهر: گمرک ایران در بخشنامه ای به 
ناظرین، مدیران کل و مدیران گمرکات اجرایي با ارسال پرایس 
لیست سواري هاي BENZ مدل ۲015، خواستار تعیین ارزش 

گمرکی خودروهای لوکس وارداتی در این بخش شد.
در بخشنامه گمرک آمده است: پرایس لیست انواع سواري هاي 
BENZ مدل ۲015 ساخت آلمان ارسال مي شود. مقتضي است 

 دس��تور فرمایند ارزشگذاري س��واري هاي بنز وارداتي مربوطه 
با توجه به ارزش هاي اعلام شده با در نظر گرفتن کرایه حمل و 

بیمه انجام گیرد. 
در قالب بخشنامه دیگری نیز به منظور اعلام ارزش سواري چیني 
BESTURN مدل B50F سال ۲014 آمده است: در اجراي 
تبصره 6 قانون خودرو و براساس مفاد صورت جلسه شماره 54۷ 
مورخ 93,06,۲5 کمیته مشترک گمرک و وزارت صنعت، معدن 
 B50Fمدل BESTURN و تجارت ارزش سواري چیني مارک

سال ۲014 ساخت چین ارسال مي شود. 

جزییات  بخشنامه های جدید  خودرویی گمرک 

معاون برنامه ری��زی و نظارت راهبردی رییس جمهور با اش��اره 
به نتایج طرح آمارگیری بازار کار در فصل تابس��تان، گفت: تک 
رقمی شدن نرخ بیکاری در این فصل، نتیجه سرمایه گذاری های 
 بخش دولتی و خصوصی و اش��تغالزایی برای 400 هزار نفر 
است. محمدباقر نوبخت در ش��بکه خبر اظهار داشت: شمار 
بیکاران در فصل بهار دو میلیون و 530 هزار نفر بوده که در 
فصل تابس��تان به  دو میلیون و ۲5۷ هزار نفر کاهش یافته 

است.
وی اظهار داشت: افزایش ۷8 درصدی تولید سواری، 64 درصدی 

تولید تجهیزات صنعتی، 11 و 9  درصدی فولاد خام در سه 
ماهه نخست امسال در رشد اقتصادی موثر بوده است.

نوبخت با تاکید برانضباط مالی و پول��ی دولت اعلام کرد: تا 
اسفند امسال همه طرح های بالای 80 درصد به بهره برداری 
خواهد رسید که در رونق اقتصادی و توسعه اشتغالزایی هم 

موثر است.
وی افزود: در سرشماری تابس��تان امسال دومیلیون و ۲5۷ 
هزار نفر خود را بیکار معرفی کردند و میزان بیکاری درکشور 

9 و نیم درصد شده است.

رزنفت روسیه، وکیل بانک 
ملت ایران را استخدام کرد

دردسر تازه  کامیون ها 
در مرزها! 

رومنیگ ملی موبایل 
درکما

ش��رکت رزنفت روس��یه موسس��ه حقوقی 
 زایوالا اند کو، وکیل بانک ملت ایران را برای 
بر عهده گرفتن وکالت خود در پرونده شکایت 
از تحریم های غرب اس��تخدام کرد. شرکت 
رزنفت، موسس��ه حقوق��ی زایوالا ان��د کو را 
که س��ال گذش��ته پرونده تحریم های بانک 
ملت ایران در ن��زد دو دادگاه بزرگ اروپایی 
را با موفقیت به سرانجام رس��انده بود، برای 
بر عهده گرفتن وکالت خود اس��تخدام کرده 

است.
روزنامه وال استریت ژورنال با اشاره به افراد 
نزدیک به اس��تراتژی حقوقی ک��ه تا کنون 
در پیش��برد دعوای حقوقی بانک ملت ایران 
موفق بوده اند نوشت، شرکت رزنفت روسیه  
در حال تنظیم یک استراتژی حقوقی، برای 
مطرح کردن دعوایی حقوقی، علیه تحریم های 

غرب نزد دادگاه های اروپایی است. 

محمود بازاری گفت: متاس��فانه ظ��رف روزهای 
اخیر، ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت کشور 
در بخش��نامه ای، س��وخت کامیون های ایرانی و 
غیرایرانی حامل کالاه��ای صادراتی ایران را از ۲0 
مهرماه، از س��وخت یارانه ای به آزاد تغییر داده و 
همین امر در عمل، هزینه های صادرات کش��ور را 

افزایش داده است.
مدیرکل دفتر توسعه صادرات کالا سازمان توسعه 
تجارت ایران از صدور بخشنامه جدید برای حذف 
اختصاص سوخت یارانه ای به کامیون ها خبرداد و 
گفت: این تصمیم منجر ب��ه افزایش هزینه حمل 
بار کالاه��ای صادرات��ی و کاهش ق��درت رقابتی 

خواهد شد.
وی تصریح کرد: هم اکنون کامیون های حامل بار 
صادراتی ایران که به سمت کشورهای اروپایی روانه 
می شوند، به دلیل مشکلات حمل دریایی مجبور به 
تردد از مسیر ترکیه و بندر مرسین برای دستیابی 

به بازارهای اروپایی هستند.

طرح رومینگ ملی موبایل برای تکمیل پوشش 
و بهره مندی مش��ترکان از خدمات مناس��ب 
تلفن همراه اجرا شد؛ اما اکنون دو اپراتور بزرگ 
خود را بی نیاز از کمک یکدیگر می دانند و یکی 
از اپراتورها ارایه سرویس به اپراتور کوچک تر را 
محدود کرده است. طرح رومینگ ملی موبایل 
برای تکمیل پوشش اپراتورهای تلفن همراه در 
خرداد ماه سال 93 از س��وی وزارت ارتباطات 
اجرا شد. در این طرح عنوان شده بود از ابتدای 
کار با ابهاماتی روبه رو بود که عملیاتی ش��دن 
آن را با تردید مواجه می ک��رد. هم اکنون بعد 
از گذشت پنج ماه طرح رومینگ ملی موبایل 
به نقطه عطف رسیده اس��ت. اکنون دو اپراتور 
بزرگ تلفن همراه در بحث رومینگ ملی و ارایه 
خدمات متقابل به مشترکان یکدیگر پیشرفت 
قابل توجهی ندارند و همکاری آنها در سطح روز 

افتتاح این طرح باقی مانده است. 

 دریافت کارمزد کارتخوان ها 
از اول آبان معلق شد

احداث دومین طرح فولادی 
مناطق آزاد در قشم

پیش از این بنا بود اول آبان آغ��ازی بر اجرای 
یک طرح کارمزدی باش��د؛ اما بعد از ماموریت 
هیات دولت به ش��ورای پول و اعتب��ار و بانک 
مرکزی، درباره تصمیم گیری در این خصوص 
فعلا دریاف��ت کارمزد از کارتخ��وان ها منتفی 
شده است.» دریافت کارمزد از کارتخوان های 
فروش��گاهی از ابتدای آبان ماه«خبری بود که 
طی هفته ه��ای اخیر به س��رعت در بین مردم 
و بازاری ه��ا پخش ش��د و البت��ه واکنش های 
متفاوتی را به همراه داشت. بانک مرکزی تاکید 
کرده بود که دریافت کارمزد از کارتخوان های 
فروشگاهی بعد از مصوبه ش��ورای پول واعتبار 
اجرایی خواهد شد. هم اکنون هزینه تمام شده 
برای هر تراکنش فروشگاهی طبق اعلام بانک 
مرک��زی ۲00-۲50 تومان اس��ت، ولی بانک 
مرکزی و ش��ورای پول و اعتبار قصد دارند در 
این طرح 100-150 تومان کارمزد از پذیرنده 

دریافت کنند.

دومین طرح فولادی مناط��ق آزاد در منطقه 
آزاد قشم به امضا رسید. پروژه قبلی، در منطقه 
آزاد چابهار با ظرفیت 3,۲ میلیون تن فولاد به 
امضا رس��یده بود و با این طرح ظرفیت تولید 
فولاد در مناطق آزاد به 6,4 میلیون تن خواهد 
رسید. بر اس��اس این گزارش هدف از امضای 
توافقنامه، احداث اسکله برای تخلیه و بارگیری 
به ظرفی��ت 10میلیون تن، گندله س��ازی با 
ظرفیت پنج میلیون تن، احیای مس��تقیم دو 
کارخانه مگامدول 1,۷ میلی��ون تنی )جمعا 
3,4 میلی��ون ت��ن( آهن اس��فنجی، کارخانه 
فولادسازی دو فاز 1,5 میلیون تنی )جمعاسه 
میلیون تن( و احداث نیروگاه سیکل ترکیبی 
500 مگاوات است. حجم سرمایه گذاری این 
طرح عظیم که در س��ه فاز و در مدت هش��ت 
سال در منطقه آزاد قشم ساخته می شود، در 
مجموع 1800 میلیون یورو است.                                          

بورس کالای ایران دیروز ش��اهد عرضه 55 گری��د مواد پلیمری 
18 مجتمع پتروش��یمی اس��ت. دی��روز در تالار ف��رآورده های 
نفتی و پتروش��یمی بورس کالای ایران، حدود 6۲ هزار تن انواع 
مواد پلیمری مجتمع های پتروش��یمی اروند، امیرکبیر، آبادان، 
آریاساس��ول، بندرامام، پلی نار، تبریز، تندگوی��ان، جم، رجال، 
ش��ازند، غدیر، قائدبصیر، لاله، مارون، مهر، پل��ی پروپیلن جم و 
نوید زرشیمی  عرضه شد. علاوه بر این، حدود 40 هزار تن انواع 
قیر شرکت های نفت جی، نفت پاسارگاد و دنا بام گلستان راهی 
تالار معاملات ش��د. تالار محصولات صنعتی و معدنی نیز شاهد 

عرضه1400 تن شمش هزار پوندی 99,۷5 شرکت آلومینیوم 
المهدی به قیمت 6۷ هزار و 650 ریال اس��ت. شایان ذکر است؛ 
1530 تن انواع شمش آلیاژی شرکت آلومینیوم ایران)ایرالکو( 

روی تابلوی عرضه رفت.
در ت��الار، محصولات کش��اورزی هم دیروز۲50 ت��ن ذرت دانه 
ای اوکراین، ۲30 تن کنجاله س��ویا پلیت آرژانتین عرضه شد. 
همچنین 9800 تن انواع قیر شرکت های اصفهان قیر، پترو میلاد 
کاسپین، قیرآکام، جلیس و نگین گام پارس دیروز  روی تابلوی 

عرضه تالار صادراتی رفت.

ژان تی��رول از فرانس��ه برن��ده نوبل اقتص��اد ۲014 ش��د. ژان 
تیرول)Jean Tirole( برنده نوبل اقتصاد ۲014 ش��د. تیرول 
9 اوت 1953 در فرانس��ه ب��ه دنیا آمد و هم اکنون در دانش��گاه 
کپیتول��ه تولوز فرانس��ه فعالیت دارد. وی س��ومین فرانس��وی 
 اس��ت که موفق به دریافت جایزه نوبل اقتصاد می شود.تیرول،

 به دلیل تحلیل و بررس��ی ب��ر روی موضوع ق��درت و نظام بازار 
موفق به دریافت نوبل اقتصاد ۲014 شده است. تا کنون تنها یک 
زن برنده نوبل اقتصاد شده اس��ت و سایر برندگان همه مرد بوده 
اند. لیس��ت برندگان جایزه نوبل اقتصاد از سال 1969 تا ۲013 

میلادی به ش��رح زیر بوده اس��ت:۲013 یوگن فاما، لارس پیتر 
هنسن، و رابرت شیلر،۲01۲ الوین روث و لوید اس. شپلی،۲011 
توماس س��ارجنت و کریستوفر س��یمس،۲010پیتر دایاموند، 
دیله مورتنسون و کریستوفر پیس��ارید،۲009 الینور اوستروم و  
اولیور ویلیامسون،۲008 پل کروگمن،۲00۷  لئونید هارویکز، 
اریک ماس��کین و راجر مایرس��ون،۲006 ادموند فلپس،۲005 
توماس ش��یلینگ و رابرت آمان،۲004  فین کیدلن��د و ادوارد 
پرسکات،۲003 رابرت انگل و کلایو گرانجر،۲00۲ دانیل کانمن 

و ورنون اسمیت،۲001 جورج اکرلوف.

نوبل اقتصاد 2۰1۴ به تیرول فرانسوی رسید عرضه محصولات 1۸ مجتمع پتروشیمی در بورس کالا 

نرخ بیکاری با ایجاد ۴۰۰ هزار شغل، تک رقمی شد 

بانک عامل توسعه بندر شهید رجایی 
برای فاینانس چین تعیین شد

مدیرعامل سازمان بنادر با بیان اینکه بانک ملت به عنوان بانک عامل 
در فاینانس چین برای توسعه فاز دو بندر شهید رجایی مشخص شد، 
از تخصیص اعتبار برای این پروژه توسط دولت خبر داد و گفت: برآورد 
اولیه  میزان سرمایه گذاری در فاز سه بندر شهید رجایی  500 میلیون 
دلار است. سعیدنژاد با بیان اینکه در این پروژه بانک عامل، بانک ملت 
اس��ت، اظهار داش��ت: مراحل اداری از س��وی طرف چینی هم دنبال 
می شود. سعیدنژاد اضافه کرد: در فاز سه بندر شهید رجایی به دنبال 
فراخوان، س��رمایه گذار جذب می کنیم، جذب سرمایه گذار به صورت 
عمومی اعلام می شود و همه کسانی که توانایی سرمایه گذاری در پروژه 

دارند، می توانند ورود کنند.
محمد س��عیدنژاد اظهار داش��ت:  در بندر ش��هید رجایی برای فاز دو 
تجهیزاتی که هم اکنون در حال خریداری است، یال شرقی و غربی را 
به طور کامل پوشش نمی دهد. وی ادامه داد: بخش کوچکی باقی مانده 
است که در آینده نزدیک با اعلام فراخوان، سرمایه گذار جذب می کنیم.

برآورد اولیه سازمان بنادر و دریانوردی برای سرمایه گذاری در فاز سه 
بندر شهید رجایی حدود 500 میلیون دلار است .

کدامیک پر ارزش ترین شرکت 
دردنیاست؟ اپل یا گوگل

ترجمه: امیرحسین واعظ- برای دومین س��ال پیاپی، شرکت اپل 
بالاتر از گوگل بر بام با ارزش ترین شرکت های جهان قرار گرفت. این 
 دو شرکت، تنها شرکت هایی هستند که بر طبق بررسی سالانه با  ارزش ترین
 ش��رکت های دنیا، ارزش��ی بیش از100 میلی��ارد دلار دارند. در این

 رده بندی، سه شاخصه مهم مورد بررسی قرار گرفت و در کنار عملکرد 
 مالی حاصل از تولید محص��ولات آن برند، میزان تاثیر گذاری آن برند 
بر روی انتخ��اب های مش��تریان و توانایی آن ش��رکت در بالا بردن 
قیمت محصولات نیز مورد بررسی قرار گرفت. شرکت اپل با ارزشی 
معادل 119 میلیارد دلار توانسته است، ارزش خود را نسبت به سال 
گذشته ۲1 درصد افزایش دهد، در حالی که گوگل در مقایسه با سال 
گذشته 15 درصد افزایش داشته و به ارزش��ی معادل 10۷ میلیارد 
دلار رسیده است. افزایش چشمگیر ارزش شرکت های اپل و گوگل 
 به بالای 100 میلیارد دلار نش��انگر قدرت این برندهاس��ت. در این 
رده بندی، حضور شرکت های تکنولوژی چشمگیر است و شرکت های 
IBM، مایکروسافت و سامس��ونگ نیز جزو10 شرکت پر ارزش دنیا 
 قرار دارند. این جدول برای صنعت خ��ودرو هم خبرهای خوبی دارد 
از آن جهت که تویوتا، بنز، بی ام دبلیو و هوندا نیز در بین ۲0 شرکت 
پر ارزش دنیا قرار دارند. در کنار این شرکت ها، شبکه های مجازی نیز 
با رشد چشمگیری مواجه بودند و بیشترین افزایش در ارزش دارایی 

نسبت به سال قبل را دارا بوده اند. 
CNNMONEY :منبع

خبـر

باشگاه میلیاردرها

هزینه یک خانوار ۴ نفره
 چقدر است؟ 

عضو هیات مدیره کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
ایران اظهارداشت: بررسی های سه ماهه اول سال جاری که 
به صورت میدانی انجام شد، نشان داد که براساس قیمت های 
کف بازار، هزینه یک خان��وار چهارنفره کارگری، ماهیانه به 
دو میلیون و ۲00 هزارتومان افزایش یافته اس��ت. مقامات 
 کارگری می گویند: نتیجه بررس��ی های میدانی در س��بد 
هزینه های خانوار در اس��تان های مختلف درسه ماهه اول 
امسال، نش��ان دهنده افزایش هزینه یک خانوارچهار نفره 
کارگری در ماه اس��ت. آخرین رقم اعلام ش��ده درباره سبد 
هزینه های کارگ��ران، یک میلی��ون و۷00 هزارتومان بود 
که این رقم در بهار امس��ال به دو میلیون و ۲00 هزارتومان 
افزایش یاف��ت.  یکی از مهم ترین مباحث��ی که خانوارهای 
کارگری کشور با آن روبه رو هستند، تامین معیشت و درآمد 
است؛ هرچند این مس��اله تنها مربوط به کارگران نیست و 
تمامی گروه ها در جامعه با آن درگیر هس��تند؛ اما به دلیل 
پایین بودن دستمزدهای قریب به اتفاق کارگران، این مساله 
در زندگی آنها نمود بیش��تری دارد. از این رو، مساله تامین 
معیشت و درآمد با توجهات بیشتری از سوی جامعه کارگری 
کشور دنبال می ش��ود. در حال حاضر، بیشتر نیمی از کل 
 شاغلان کشور را مش��مولان قانون کار و کارگران تشکیل 
 می دهند که تغییر س��طح درآمد و زندگی در این گروه ها 

می تواند، تاثیرات مثبت فراوانی را در جامعه داشته باشد.

خبــر اول

مصطفی
مصری پور



وزیر اقتصاد دولت نهم در برنامه  شناس�نامه روایتی از جلسه 
نمایندگان نامزدهای انتخابات ۸۸ با رهبر انقلاب را مطرح کرد. 
  مهمان برنامه شناس�نامه، داوود دانش جعفری، مشاور عالی 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزش�کی بود. دانش جعفری 
وزیر اقتصاد دولت نهم و رییس ستاد انتخاباتی محسن رضایی 
در دهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری بود که در این برنامه 
روایتی از جلس�ه نمایندگان نامزدهای انتخاب�ات ۸۸ با رهبر 

انقلاب را مطرح کرد.
قسمتی از گفت و گوی برنامه شناسنامه با وی را در ادامه بخوانید:

 ش�ما در زم�ان ریاس�ت جمهوری نه�م ک�ه نامزدهای 
انتخاباتی زیاد بود، کدام سمتی بودید؟ می توانم و اجازه 
دارم بپرسم به چه کسی رای دادید؟ سال ۸4 که بعدش 

وزیر اقتصاد شدید.
من به آقای هاشمی رای دادم.

خیلی جالب اس�ت؛ به نظر ش�ما چرا آقای هاشمی رای 
نیاورد؟

مردم هر چند وقت یکبار س��عی می کنند انتخاب جدیدی را داش��ته 
باش��ند چرا که فکر می کنند برخی از آرزوه��ا و نیازهایی که دارند در 
دولت قبل تامین نشد شاید در دولت جدید تامین شود، در هر صورت 
آن زمان شرایطی به وجود آمد که در مجموع چهره جدیدی مثل آقای 

احمدی نژاد آمدند.

چطور شد که شما که به آقای هاشمی رای دادید)هرچند 
که می دانم از قبل رفاقتی با آقای احمدی نژاد داش�تید( 
ب�رای وزارت اقتصاد دعوت ش�دید؟ علاوه بر آن ش�ما 
جزء کمیته ای هم بودید که وزرا را پیش�نهاد می کردید، 

درست است؟
همه این ها درس��ت اس��ت، در ابتدا که آقای دکتر احمدی نژاد از من 
درخواست همکاری کردند برای وزارت جهاد بود، یعنی جایی که خانه 
من بود. فضای جهاد هم طوری اس��ت که معمولا کسی از جهاد است 
بهتر می تواند کار کند، ایشان از من خواستند که برنامه ای را برای وزارت 
جهاد کش��اورزی بدهم و من هم این کار را انجام دادم. برنامه ای دادم. 
بعد از این که ایشان برنامه من را مطالعه کردند سوالاتی بیشتر در حوزه 
اقتصاد از من پرسیدند. من نقطه نظراتم را راجع به سیاست اقتصادی 
گفتم، به ایش��ان عرض کردم. بالاخره ما دو گروه اقتصاددان داریم که 
گروهی تفکر دولتی دارند و فکر می کنند که همه کار ها را باید دولت 
انجام دهد و گروه دیگر تکیه بر مردم و بخ��ش خصوصی دارند، من از 
گروهی هستم که توجهم بیشتر به بخش خصوصی است. اگر چه ما در 
جامعه نظام مهندسین هم با هم همکار بودیم و ایشان با دیدگاه های 

اقتصادی من بیشتر آشنا شدند.

بعدا به من گفتند به حضور در حوزه اقتصادی علاقه مند هستید یا نه؟ 
من گفتم حتما همین طور اس��ت و در واقع بحث این شد که من یا به 
سازمان مدیریت بروم یا وزارت اقتصاد، اما کار ایشان در یکی دو ماهی که 
به تشکیل دولت مانده بود، کار اصلی شان گزینش وزرا و چیدن کابینه 
بود و در همین ساختمان قدیم کار می کردند. ما رفتیم که درگیر کارها 
و برنامه های مربوط به خودمان شویم اما نکته ای به وجود آمد که من به 

کمیته گزینش که اشاره کردید وارد شدم.
آن نکته این بود که آقای احمدی نژاد ستادی داشتند که در انتخابات 
هم به ایشان کمک کرده بودند و قاعدتا خودشان را سهام دار چینش ها 
می دانستند، من اصلا در ستاد ایشان نبودم، آن ستاد برای هر کدام از 
وزارتخانه ها و سازمان ها افرادی را به آقای احمدی نژاد پیشنهاد داده 
بودند، آقای احمدی نژاد احساس کرده بودند که انتخاب آن ها بسیار 
محدود و تنگ بود، و اکثر جاها هم خود افراد ستاد خودشان را پیشنهاد 
داده بودند. یعنی همان ها که در ستاد بودند اکثرا برای جاهای مختلف 
خودش��ان را پیش��نهاد داده بودند و تعداد محدودی را ه��م از بیرون 
پیش��نهاد داده بودند. من در انتخاب وزارت جهاد انتخاب اول نبودم و 

انتخاب چندم بودم.
آقای احمدی نژاد احساس کردند اگر بخواهد به پیشنهاد همان ستاد 
عمل کند، انتخاب ها محدود خواهد شد، برای این که مساله انتخاب غیر 
متقارن و تبعیض آمیز حل شود، می خواستند داور را کسانی بگذارد 
که خودشان دغدغه پست گرفتن برای خود را نداشته باشند، بنابراین 
چند نفری را که از قبل پست آن ها مش��خص بود انتخاب کردند و به 
آن ها گفتند از گروهی که ستاد پیشنهاد شده و فهرستی که پیشنهاد 
خودشان بود و محدود نبود مثلا چهار نفر را امتیاز بدهید، یعنی لیستی 
که ایشان می دادند چند برابر لیستی بوده که ستادش به ایشان داده 
بود. یعنی در حقیقت ایشان هم پیشنهاد ستاد و هم مشورتی که بدون 
ستاد از جاهای مختلف گرفته بود را روی هم ریخت و بعد به آن چند نفر 
که پست هایشان معلوم بود گفتند از بین این تعداد مثلا بیست نفر چهار 

نفر را که بهترین است انتخاب کنید.
 

 شما سال ۸۸ رییس ستاد انتخاباتی آقای رضایی بودید، 
پس از انتخابات در محضر رهبر معظم انقلاب جلس�ه ای 
تشکیل ش�د، کمی می خواهم درباره این جلسه توجیه 
شویم، در آن جلسه چه گذشت و قضیه چه بود؟ چون یک 
سری مسایل از شما نقل شد که گفتند آقای دانش خیلی 

تند صحبت کردند. قضییه چه بود؟
می دانید که یکسری حرف و صحبت هایی پس از انتخابات 88 مطرح 
شد و یادم هست که جلسه ای قبل از این جلس��ه مورد اشاره شما که 
در خدمت رهبر معظم انقلاب تشکیل شد، شورای نگهبان گذاشت که 
یکی دو روز قبل از جلسه با رهبر معظم انقلاب بود، که در آن جا همه 
 ستادهای چهار نفر نامزد انتخابات حضور داش��تند و شورای نگهبان 
می پرسید که مشکل شما و راه حل شما چیست؟ این جلسه شاید 3، 4 

ساعت طول کشید، من هم در آن جلسه بودم.
جلسه ای که رهبر معظم انقلاب گذاشتند هم مشابه همان جلسه بود، 
 ایشان هم با آن دید وسیعی که دارند به نظرشان رسید که یک جلسه ای

 با این ستادها داشته باشند و هرکسی حرفش را بزند. در آن جلسه از 
هر ستاد پنج نفر آمده بودند، چینش افراد در محل جلسه طوری بود که 
ابتدا نمایندگان ستاد آقای کروبی، بعد آقای موسوی، بعد آقای رضایی 
و آخر آن هم آقای احمدی نژاد بنشینند، و هر کسی نطقه نظراتش را 
مطرح کند. این هم بگویم که حضرت آقا در ابتدای جلسه توضیح دادند 

که من شما را به اینجا خواستم تا هر چه می خواهید بگویید.
اول نماینده آقای کروبی نظراتشان را دادند، البته خیلی کوتاه گفتند 
که پیشنهادشان برای حل مشکل چیست و بعد دو سه نفر از ستاد آقای 
موسوی هم صحبت های کوتاهی را داش��تند، من چون روز قبلش در 
جلسه ای که  شورای نگهبان گذاشته بودند شرکت داشتم)البته در آن 
جلسه چون ستاد آقای احمدی نژاد معترض نبودند حضور نداشتند( 
در آن جلسه سه ستاد بودند و مطرح شد که مشکلات در قبل و حین و 
بعد انتخابات چه بوده است. یکی از بحث هایی که در آن جلسه شورای 
نگهبان مطرح شد این بود که دولت ها چون از طرفی خودشان مسوول 
برگزاری انتخابات هس��تند و از طرفی امکانات دارن��د برای این که در 
انتخابات فعال شوند، در برابر کسی قرار می گیرند که هیچ مسوولیتی 
در دولت و امکاناتی هم ندارد، مثلا یک رییس برای گرفتن یک بلیط 
هواپیما که خودش و تعدادی باید بروند و در یک استان سخنرانی کنند 
در واقع دچار مشکل است. اما کسی که مسوول است ممکن است برود 
و به عنوان سفر استانی در آن جا صحبت کند. اسمش سفر استانی است 
اما همه می فهمند که رقابت انتخاباتی است. بنابراین این را می گفتند 
که باید ساز و کار انتخابات طوری باشد که همه بتوانند از امکانات برابر 

استفاده کنند.
البته شاید این مورد خاص راه حلی ندارد مگر این که بگوییم انتخابات 8 
ساله شود و هر کسی انتخاب شد در دور دوم که مسوولیت دارد مشکلی 

بروز نکند. بحث های این گونه در آن جلسه مطرح شد.

در دیدار با آقا این مسایل را مطرح نکردند؟
خیر، در جلسه که با آقا داشتیم هیچ کس این مسایل را مطرح نکرد و 
بعد دیدم که نفر بعد هم س��تاد آقای احمدی نژاد است و آن ها قائدتاً 

اعتراضی نداشتند. من بعد از نمایندگان دو نفر اول، جمع بندی نکاتی 
که درباره مش��کلات قبل، حین و پس از انتخابات در جلس��ه شورای 
نگهبان بیان شده بود، در محضر آقا مطرح کردم. مثلا می گفتند چه 
دلیلی دارد کس��ی که در انتخابات پیروز شده بعد انتخابات جلسه ای 
بگذارد و به بقیه توهین کند. من دیدم هیچ کس آن مطالبی را که در 
جلسه شورای نگهبان مطرح کرده بود مطرح نکرد و حضرت آقا سؤال 
کردند و من هم وظیفه خود دانستم که هر چه که در دل هاست مطرح 
شود. من در کل جمع بندی آن نکات را بدون این که بگویم چه کسی 
چه چیزی گفته اس��ت بیان کردم. در واقع گفتم این مطالب درمورد 
انتخابات مطرح شده یک سری مش��کلات مثل 1، 2، 3، 4، 5 مواردی 

است که قبل از انتخابات بوده است.

بعد آن دو ستاد، درباره تقلب صحبتی نکردند؟
 نخیر. حتی یادم است که یک نفر از ستاد آقای موسوی اعلام کرد که 
مگر می شود که تقلب با یازده میلیون رأی؟ تقلب با چند رأی ممکن 
است تصور کرد اما این گونه نیست که مثلا چند میلیون رأی را بشود 
تقلب کرد که صراحتاً این را گفت. در کل بنده مجموع  و جمع بندی 
مطالبی را که حضور ش��ورای نگهبان مطرح ش��ده ب��ود را در اختیار 

گذاشتم.
 که حضرت آقا هم با ش��ما ش��وخی کردند که یکی را اشاره کردید که 
می گویید نظامیان در انتخابات دخال��ت می کنند که آقا فرمودند که 

کدام کاندیدا نظامی بوده است.
  بله. در واقع بحث هایی مطرح شد. مثلًا آقا اشاره کردند که چه کسی 
می تواند صلاحیت داشته باشد و اصلح است. عده ای مطرح کرده بودند 
که یکی از نامزدها شامل این است که حضرت آقا فرمودند چندین نفر 
بعد از انتخابات با من تماس گرفتند و گفتند این چیزهایی که ش��ما 
فرمودید مصداقش ما هستیم. بحث این گونه نبود که این حرف درست 
است یا نه. بحث این بود که تیتر مطالب گفته شده. برخی ها متاسفانه 

این اخبار را از جلس��ه بی��رون بردند و به رقاب��ت انتخاباتی و 
فضاهای سیاس��ی تبدیل کردند و طوری آن را مطرح 

کردند که گویی می خواستند نتیجه مورد نظر خود 
را بگیرند، این جا به نظرم می رس��د که ظلم ش��د به 
خصوص به ما که نه می توانستیم بگوییم در جلسه چه 

گذشت و نه می توانستیم از خود دفاعی کنیم.

 در آن جلسه چه قول و قراری گذاشتند؟
 حضرت آقا با دلی باز و گوش شنوا همه مطالب را مطرح کردند البته 
این را هم بگویم که ستاد آقای احمدی نژاد هم وقتی نوبتشان رسید 
شروع کردند به حمله کردن و مطرح کردند که عده ای با انتقادات خود 
می خواهند شیرینی انتخابات را به تلخ کامی تبدیل کنند یعنی آن ها 
هم یک نوع جمع بندی این گونه داشتند و نقطه نظرات خود را مطرح 
کردند البته آن ها از نتیجه کار راضی بودند و می گفتند که انتخابات 
هیچ مشکلی نداشته است. ولی وقتی مطالب از جلسه بیرون رفت دیگر 

هر کسی به ظن خود شد یار من.
حضرت آقا در آن جلسه هم به نکته ای اشاره کردند و بعد هم  دستور 
دادند این مطالب از مجاری قانونی یعنی همان شورای نگهبان پیگیری 

شد.

ستادها هم از مجاری قانونی قبول داشتند؟
نگهبان گفت اگر نس��بت به صن��دوق اعتراض مثلا شورای 

دارید شماره صندوق را بدهید ما 
باز شماری می کنیم. ستادها 
هم شماره ها را می دادند و در 
نهایت هم به رؤیت ستادها 

هم می رساندند.

روایت دانش جعفری از جلسه نمایندگان نامزدهای انتخابات ۸۸ با رهبر انقلاب

مردم هر چند وقت یکبار سعی می کنند
 انتخاب جدیدی را داشته باشند چرا که فکر می کنند
 برخی از آرزوها و نیازهایی 
که دارند در دولت قبل تامین نشد شاید در دولت جدید تامین شود

در برنامه شناسنامه مطرح شد؛

آیت الله هاشمی رفسنجانی
اگر شرایط برای تشکیل احزاب 
بزرگ فراهم نیست جبهه 
تشکیل دهید

کواکبیان خبر داد:
رهامی رییس کمیته 

انتخابات شورای هماهنگی 
7جبهه اصلاحات شد 7
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  گام نخست اصولگرایان 
اصولگرای��ان 19 مهرماه یک همایش بزرگ با حضور ش��خصیت های 
زیادی از گروه ه��ای مختلف اصولگرا برگزار کردند. این نخس��تن گام 

اصولگریان برای وحدت راهبردی بود.
همایش گام مقدماتی اصول گرایان برای همگرایی از عصر ش��نبه در 
مجتمع فرهنگی 13 آبان و با حضور شخصیت های مختلف از گروه ها 

و احزاب متعدد اصولگرا و با حضور آیت الله مصباح یزدی برگزار شد. 

 معرفی حاضرین در جلسه
در ای��ن همایش آی��ت الله مصباح ی��زدی، آیت الله موح��دی کرمانی 
عضو جامعه روحانیت مبارز، غلامعلی حدادعادل رییس فراکس��یون 
اصولگرایان مجلس، س��عید جلیلی، کامران دانشجو وزیر سابق علوم، 
علیرضا زاکانی دبی��رکل جمعیت رهپویان، حس��ین فدایی دبیرکل 
جمعیت ایثارگران، محمدنبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اسلامی، 
اس��دالله بادامچیان عضو جبهه پیروان، آیت الله قره��ی رییس حوزه 
علمیه امام مهدی)عج(، حجت الاسلام شجونی عضو جامعه روحانیت 
مبارز، ابراهیم انصاریان رییس دفتر آیت الله مهدوی کنی، رضا روستا 
آزاد رییس سابق دانشگاه صنعتی ش��ریف، حسین طلا نماینده مردم 
تهران، حجت الاسلام س��یدمحمود نبویان، مصطفی میرسلیم عضو 
مجمع تش��خیص مصلح��ت نظام، مجتب��ی رحماندوس��ت نماینده 
مجلس، س��ید مهدی هاشمی نماینده تهران، س��عید حدادیان مداح 
اهل بیت)ع(، حجت الاس��لام س��ید علی طاهری نماینده گرگان در 
مجلس، علی  اصغر زارعی نماینده مردم تهران، مس��عود میرکاظمی 
نماینده مردم تهران، حجت الاس��لام میرتاج الدینی معاون پارلمانی 
صداوسیما، حجت الاسلام سیدرضا تقوی عضو جامعه روحانیت مبارز، 
حجت الاسلام یدالله شیرمردی، صادق خلیلیان وزیر سابق کشاورزی، 
حجت الاسلام س��ید صدرالدین شریعتی، علی س��عیدلو، سیدمحمد 
حسینی وزیر سابق ارشاد، حجت الاس��لام مرتضی آقاتهرانی نماینده 
مردم تهران، حجت الاسلام سقای بی ریا، حجت الاسلام ابراهیمی عضو 
ش��ورای مرکزی روحانیت مبارز و حاجی بابایی وزیر سابق آموزش و 

پرورش حضور داشتند.
همچنی��ن در این همای��ش قدیری ابیان��ه، رضا تقی پور وزیر س��ابق 
ارتباطات، نقوی حس��ینی عضو فراکس��یون رهروان ولایت، فرج الله 
سلحشور کارگردان، طریقت منفرد سرپرست وزارت بهداشت در دولت 
دهم، محمدجواد شمقدری، حجت الاس��لام قاسم روانبخش، صادق 
محصولی وزیر اس��بق کشور، محمد س��لیمانی وزیر اسبق ارتباطات، 
حجت الاسلام حمید رس��ایی نماینده مردم تهران، حمیدرضا ترقی 
معاون بین الملل حزب موتلفه، عوض حیدرپور عضو فراکسیون رهوران 
ولایت مجلس، مس��عود زریبافان، فاطمه آلیا نماین��ده مردم تهران، 
حس��ین الله کرم، حجت الاسلام حس��ین جلالی رییس دفتر آیت الله 
مصباح یزدی، مصطفی محمدنجار وزیر سابق کشور، محسن کوهکن 
عضو جبهه پیروان، حجت الاسلام روح الله حس��ینیان نماینده مردم 
تهران، مهرداد بذرپاش نماینده مردم تهران، علی نیکزاد وزیر س��ابق 

مسکن حضور یافتند.
حجت الاس��لام س��ید رضا تقوی عضو جامعه روحانیت مب��ارز اولین 

سخنران این همایش بود.

  تقوی: وحدت اصول گرایان را دنبال می کنیم
  حجت الاسلام سیدرضا تقوی رییس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه 
در نشست همگرایی اصولگرایان در تشریح عملکرد یکساله خود برای 
همگرایی اصولگرایان گفت: ما حدود یک س��ال است که همگرایی را 
در بین اصولگرایان آغاز کردیم و از همه دع��وت کرده ایم؛ من از همه 
اصولگرایان با همه س��لیقه ها که دعوت ما را پذیرفتند تشکر می کنم. 
البته از کسانی که در جلسات شرکت کردند و کسانی که حضور نیافتند 

ولی در جای دیگر این جلسات را تایید کردند، تشکر دارم.
رییس شورای همگرایی اصولگرایان ادامه داد: ما بعد از انتخابات ریاست 
جمهوری که همه گفتند اصولگرایان ناامید و س��رخورده ش��ده اند و 
برخی از آنها از پست خود خلع شده اند، احساس کردیم که باید کاری 
انجام دهیم. بنابر این ما به آیت الله مهدوی کنی پیام دادیم که ایشان 
اصولگرایان را دور هم جمع کند اما آیت الله مهدوی کنی ناراحت و نگران 
بود و این موضوع را نپذیرفت؛ بعد از آن پیشنهاد دوم این بود که یکی 
از اعضای جامعیت روحانیت مبارز این کار را برعهده گیرد و از آیت الله 

مهدوی کنی اجازه خواستیم.
حجت الاس��لام تقوی ادامه داد: در آن جلسه آیت الله موحدی کرمانی 
به آیت الله مهدوی کنی گفتند که حالا که شما  به میدان نمی آیید تا 
اصولگرایان را جمع کنید، یکی این کار را انجام دهد و بالاخره قرعه به 
نام من افتاد و من حدود یکسال است که جلسات همگرایی اصولگرایان 

را تشکیل داده ام.
وی در خصوص جلس��ات همگرای��ی اصولگرایان افزود: جلس��ه اول 
اصولگرایان به مناسبت س��الگرد پیروزی انقلاب اسلامی در مصلای 
تهران و جلسه دوم به مناسبت میلاد سالار شهیدان با سخنرانی آیت الله 
موحدی کرمانی، جلس��ه س��وم باحضور هزار نفر از بانوان اصولگرا به 
مناسبت میلاد حضرت فاطمه)س( و با سخنان آیت الله جنتی برگزار 
شد و امروز در اینجا جلس��ه چهارم برگزار می شود و از محضر آیت الله 
مصباح استفاده کرده و از ایشان می خواهیم که به اینگونه حرکات که 

متصل به جریان ولایت است مدد برسانند.
رییس شورای همگرایی اصولگرایان در باره جلسات 
همگرایی اصولگرایان در اس��تان ها یادآور شد: تا به 
حال من به 13 یا 14 استان رفته ام و استقبال عجیبی 
در استانها از جلسات همگرایی اصولگرایان شده است 
و هدف ما این است که همه سلایق اصولگرایی را در 
کنار هم جمع کرده و ذهن های آنها را به هم نزدیک 

کرده و نگذاریم متفرق و ناامید شوند.
عضو جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه ما به دنبال 
دغدغه مقام معظم رهب��ری افتاده ایم، تاکید ک��رد: وقتی حضرت آقا 
فرمودند باعنوان اعتدال نباید نیروه��ای مومن و حزب اللهی کنار زده 
شوند، ما وظیفه داریم و می خواهیم نشاط اجتماعی به وجود آوریم و 
این نش��اط اجتماعی کمک به دولت و مدیران و تمام کسانی است که 

می خواهند مخلصانه به ارزش های والای اسلامی خدمت کنند.
حجت الاسلام تقوی ادامه داد: برخی می گفتند که آقای تقوی پشت 
صحنه با چه کسی بسته اید؛ من گفتم این جلسات پشت و رو ندارد و 

روی صحنه و پشت صحنه ما با هیچکس نبسته ایم و اگر قرار باشد از این 
جلسات گزارشی دهیم، فقط و فقط به جامعه روحانیت مبارز و جامعه 

مدرسین و شخص آقای مصباح یزدی گزارش می دهیم.
وی تاکید کرد: ما با هیچ کس نبس��ته ایم و مقلدان رهبری هس��تیم؛ 
ما می خواهیم اندیش��ه های رهبری، مواضع روشن رهبری و سخنان 
بلند و حکیمانه رهبری را به س��هم خود و می��زان توانایی مان تبلیغ و 

پشتیبانی کنیم.
رییس شورای همگرایی اصولگرایان یادآور شد: ما هر یک پنجشنبه در 
میان جلساتی برگزار کردیم و از 50 تا 60 نفر از اصولگرایان با سلایق 
مختلف در آن حضور دارند و ما دست همه را به گرمی می فشاریم؛ ما این 
جلسات را برای تقویت رفاه و همگرایی میان اصولگرایان برگزار می کنیم 
تا مجموع نیروهای اصولگرایی و این جامعه باید در صحنه حضور داشته 
و نشاط بدهند. ما فقط همگرایی را دنبال می کنیم و امیدواریم با کمک 
اساتید بزرگواری همچون آیت الله مصباح یزدی بتوانیم این حرکت را 

به نتیجه برسانیم.
پس از حجت الاس��لام تقوی، آیت الله مصباح یزدی رییس موسس��ه 

آموزشی پژوهشی امام خمینی)ره( به سخنرانی پرداخت.

  آیت الله مصباح ی�زدی: اصول گرا تا پای ج�ان پای ولایت 
فقیه می ماند

  آیت الله محمدتقی مصباح یزدی رییس موسس��ه آموزشی پژوهشی 
امام خمینی)ره( در نشست همگرایی  اظهار داشت:اختلاف در دین به 
نص قرآن همیشه از روی برتری طلبی، تسلط و تجاوز به حقوق دیگران 
صورت گرفته است و باید دانست که همه اختلافات معذور نیست، بلکه 
اختلافاتی که عمدی نباشد و تحقیق در آن شده باشد و تحقیقات به 
نتیجه مطلوبی رسیده باشد و پذیرفتنی باشد و خداوند آن را بپذیرد، 
آن اختلاف معذور نیست و این جریانی است که در طول تاریخ همواره 

تکرار می شود.
رییس موسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی)ره( با اشاره به اینکه از 
قبل از پیامبر)ص( اطلاعات کافی نداری��م و اطلاعات موثق ما از خود 
قرآن است، گفت: ما در این زمینه ها از قرآن و روایات استفاده می کنیم 
و در مواردی پیامبر اکرم)ص( پیامی را از طریق خدا برای مردم آورد و 
به قدر کافی که حجت را تمام کند، آن را بیان کرد اما کسانی نپذیرفتند. 
آنقدر در کتاب های سایر فرق غیر از تشیع مواردی ذکر شده که پیامبر 

آن را برای مردم خواند ولی نزدیکان پیامبر آن را نپذیرفتند.
»به طور مثال در زمان جاهلیت مرس��وم بود که عم��ره و حج را با هم 
به جا آورند. در اسلام آیه ای نازل ش��د که وقتی عمره را تمام کردید، 
می توانید از احرام خارج ش��وید. در همین حال یک��ی از بزرگان پیش 
پیامبر)ص( آمد و گفت که ما چگونه می توانیم این کار را انجام دهیم؟ 
بنابراین ایمان آنها اینگونه بود و می گفتند که ما قبول داریم ولی عملا 

قبول نمی کردند.«
وی خطاب به حاضران گفت: ان شاءلله که هیچ کدام از شما اهل گناه 
نباشید ولی وقتی گناه می کنیم آیا می گوییم پیامبر دروغ گفته است؟ 
می دانیم که گناه می کنیم گاهی شیطان گول مان می زند، منِ نوعی را 

عرض می کنم.
رییس موسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی)ره( ادامه داد: در صدر 
اسلام کسانی پیدا شدند و گفتند که اگر کسی مرتکب گناه کبیره شود، 
کافر است. اساس فکر خوارج این بود که اگر کسی مرتکب گناه کبیره 
شود، از دین خارج است و برهمین اساس فتوای قتل علی)ع( را دادند 

و گفتند که حکمت، خلاف قرآن است و ما آن را در قرآن پیدا نکردیم.
آیت الله مصباح ادامه داد: ما ش��یعیان به این معتقد نیستیم ولی به هر 
حال ارتکاب  گناه نشانه ضعف ایمان است. خطر مهم این است که وقتی 
این گناهان متراکم شد و ایمان ضعیف تر شد، ایمان از بین می رود، دفعه 

اول که انسان کافر نمی شود.
وی افزود: قرآن از کس��انی یاد می کند که می گویند این ها به مقامات 
عالی معنوی رسیده اند و ما چیزهایی به آنها دادیم که به انبیاء می دادیم؛ 
کسی که مستجاب دعوه بود و اوصافی داشت که مخصوص انبیاء بود، 
ولی علاقه ای به دنیا و مال و مقام و تیترها و عناوین نداشت، کارش را 
به جایی رساند که قرآن می فرماید، مثله کمثل الکلب، یعنی مثل سگ 
شد؛ بنابراین آدمیزاد همچین زمینه ای دارد یعنی اگر گناه متراکم شد، 

کم کم ایمان ضعیف می شود.
رییس موسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی)ره( ادامه داد: در طول 
تاریخ اسلام و بعد از رحلت پیامبر)ص( این نوسانات در افراد زیاد دیده 
شده است؛ در زمان های قدیم که نبودیم ببینیم ولی در دوران انقلاب 
برخی افراد که هم سن و سال بنده هس��تند، در مجلس دیدند که در 

برخی افراد چه تحولاتی رخ داد؛ تحولاتی که به نظر من برای خودشان 
هم باورکردنی نبود. یعنی اگر یک روز به آنها می گفتند قرار اس��ت تو 

چنین شوی، می گفت ابدا و محال است و مگر می شود، اما شدند.
آیت الله مصباح ادامه داد: در من و جنابعالی امکان این تحولات وجود 
دارد و ما استثنا نیستیم، باید نگران باشیم آیا لذات دنیا، ریاست دنیا، 
شهوات دنیا، پسُت و مقام ها، پول ها، ذخیره های بانک های خارجی، پول 
سهام کارخانجات و مقادیر زیاد زمین هایی که احیا شده، مانع می شود 
از اینکه وظیفه خود را انجام دهیم یا خیر؛  این امتحان برای همه است 

و تعارف و استثنا ندارد.
وی گفت: در زمان ما یعنی از زمان دوران مشروطیت تا به حال تحولات 
زیادی اتفاق افتاده که من شاهد آن بوده ام و برخی از اشخاص در برخی 
از جاها شخصا حضور جدی و فعال داش��تند و تصور من این است که 
افرادی که در اینجا جمع شدند، می خواهند خودشان را از این انحراف ها، 
سقوط ها و نوسانات زشت حفظ کنند و اگر می خواهند اینگونه باشد، 
باید اصول فکری، ارزشی و روش��ی را رعایت کنند و اگر بنا داریم این 
اصول را دقیقا رعایت کنیم، 99 درصد مصونیت ما تضمین اس��ت اما 
اگر از ابتدا زی��ر حرف مان بزنیم و بگوییم امروز دوس��تان ما اینجوری 
می پس��ندند و باید اینگونه رفتار کنیم، فردا طور  دیگری رفتار کنیم، 
معنایش این است که طبق ادبیات روز، جامعه ما دو گروه است؛ اصولگرا 

و غیر اصولگرا.
رییس موسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی)ره( ادامه داد: اصولگرا 
یعنی کسانی که س��ه دس��ته اصول را قبول و باور می کند و اگر گفت 
ولایت فقیه را قبول داریم، آن را با جان و دل می گوید و تا پای جان برای 
آن می ایستد اما امروز برخی می گویند آقا ما حالا یک چیزی گفتیم و 

می گویند ما خودمان آقا را به اینجا رساندیم آیا مطیع او شویم؟
آیت الله مصباح تاکید ک��رد: پس ادعای ولایت فقیه��ی ما کجا رفت؟  
حالا که ش��ما کمک کردید فردی به حقش برسد، آیا شما سر او منت 
می گذارید؛ آنهایی که با پیامبر بیعت کردند، پیامبر را پیامبر کردند و آیا 
آنهایی که با علی بیعت کردند، آنها علی را علی کردند؟ آنها باید افتخار 
کنند که علی)ع( را شناختند و ما باید خدا را شاکر باشیم که کسی را به 
ما شناساند که کسی زیر آسمان و روی زمین شایسته تر از او برای این 

مقام سراغ نداریم.
وی گفت: ما قدر این را نعمت خدا می دانیم که این شناخت را به ما داد 
و عهد می بندیم که تا پای جان اطاعت کنیم، چون شعاعی از ولایتی 
است که در روز غدیر داده شد. امام خمینی)ره( فرمودند ولایت فقیه 
ادامه ولایت رسول الله)ص( اس��ت. ولی می بینیم همه اینجور نیستند 
البته همه کافر و ضدانقلاب نیستند بلکه ایمانشان ضعف دارد همان 
ضعفی که بنده هم دارم و گناه می کنم و در مسایل اجتماعی هم گناهی 

را مرتکب می شوم.
رییس موسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی)ره( گفت: کسی ممکن 
است بگوید من رییس باشم، ولی ضررش به 70 میلیون مسلمان برسد، 
مهم نیست؛ هدف اینگونه اجتماعات این است که بینش آگاهانه نسبت 
به اصول بینشی و باور آگاهانه نس��بت به ارزش های اسلامی و انقلابی 
و اعتقاد به روش های امام و جانش��ین امام براس��اس کتاب و سنت را 
تقویت کنیم و باور کنید که راه صحیح همین است و باید این بصیرت 

را پیدا کنیم.
آیت الله مصباح یزدی در پایان تأکید کرد: راه همین است و دیگران هر 
جا کوتاه آمدند، همانجا اش��تباه کردند و دنیا و آخرت خود را از دست 
دادند لذا اگر می خواهیم اینگونه نشویم، باید اصول را بشناسیم و به آن 

عمل کرده و در عمل پایبند به آن باشیم.
براس��اس این گزارش، پس از پایان س��خنرانی آیت الله مصباح یزدی، 
همایش به پایان رسید و با خارج شدن شخصیت ها از سالن، خبرنگاران 

سوالاتی از آنها پرسیدند.

  میرتاج الدینی: اشتراکی میان اصول گرایان و اصلاح طلبان 
برای ائتلاف در انتخابات مجلس وجود ندارد

  سیدمحمدرضا میرتاج الدینی معاون پارلمانی سازمان صداوسیما در 
حاشیه همایش سراس��ری وحدت اصولگرایان در واکنش به اظهارات 
محمدرضا عارف، مبنی بر اینکه اگر اصولگرایان از ما دعوت کنند، با آنها 
تعامل خواهیم کرد، گفت: معنای تعامل را باید خود آقای عارف روشن 
کند. اش��تراکی میان دو طرف وجود ندارد که بخواهن��د در انتخابات 
ائتلاف کنند، اما اگر اصلاح طلبان به مجلس راه یابند نیروهای اصولگرا 

با آنها و سایر طیف ها تعامل خواهند داشت.
وی درپاسخ به سوالی پیرامون برنامه  احمدی نژاد برای انتخابات مجلس 

دهم گفت: اطلاعی از برنامه های وی ندارم.

   حدادع�ادل: اصولگرای�ان برای نظر جامعتی�ن و آیت الله 
مصباح یزدی احترام خاصی قایل هستند

  غلامعل��ی حدادعادل نماین��ده مردم ته��ران و رییس فراکس��یون 
اصولگریان مجلس ش��ورای اس��لامی در حاش��یه همایش همگرایی 
اصولگرای��ان در جمع خبرنگاران با بیان اینک��ه برگزاری این همایش 
می تواند مقدمه خوبی برای رسیدن به وحدت برای اصولگرایان باشد، 
گفت: امیدوار هس��تیم راه و روش رس��یدن به وحدت را با مشورت و 
همگرایی دریابیم.وی در پاسخ به این سوال که چگونه ممکن است شما 
برای انتخابات مجلس به وحدت برسید در حالی که در انتخابات ریاست 
جمهوری نتوانس��تید به این هدف خود دست یابید، گفت: به هر حال 
این 2 انتخابات متفاوت هستند. در انتخابات ریاست جمهوری یک نفر 
انتخاب می شود اما در انتخابات مجلس چون تعداد نامزدها بیشتر است، 

زمینه برای وحدت نیز بیشتر فراهم است.
حدادعادل با اظهار امیدواری برای رس��یدن به وحدت برای انتخابات 
مجلس گفت: امیدواریم همانگونه که در دوره های گذشته اصولگرایان 

به وحدت رسیدند برای انتخابات مجلس نیز به وحدت برسند.
نماینده مردم تهران در پاسخ به سوالی درباره ارایه لیست واحد از سوی 
اصولگرایان ب��رای انتخابات مجلس گفت: فعلا زود اس��ت در این باره 
صحبت کنیم البته این کمال مطلوب است ولی با توجه به فاصله زیادی 
که تا انتخابات داریم، صحبت از فهرست واحد کمی شتاب زده است و 

باید سازوکارهای رسیدن به وحدت را مدنظر قرار دهیم.
رییس فراکسیون اصولگرایان مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان 
اینکه اصولگرایان ب��ه نظر جامعتین و آیت الله مصب��اح یزدی احترام 
خاصی قایل هستند، تأکید کرد: ما برای وحدت در جبهه اصولگرایی 

مصمم هستیم و امیدواریم وحدت شکل بگیرد.

   زاکانی: اصول گرایان باید از گذش�ته درس عبرت گرفته و 
وحدت کنند

  علیرضا زاکانی نماینده مردم تهران در مجلس ش��ورای اس��لامی در 
حاشیه مراسم همگرایی اصولگرایان در جمع خبرنگاران، با بیان اینکه 
اساس وحدت باید مبتنی بر اصول باش��د و بر پایه های استوار آن قرار 
گیرد، گفت: قطعا اگر به این ش��کل به وحدت برسیم ماحصل آن نیز 
نتیجه بخش خواهد بود و در مرحله بعد نیز اقبال مردم را فراهم می کند 
که محصول این اقبال ش��کل گیری یک مجلس رشد یافته نسبت به 
دوره های گذشته است.وی با تاکید بر اینکه باید به سمت همگرایی و 
وحدت برویم و از گذشته درس عبرت بگیریم، اظهار داشت: باید متوجه 

باشیم که هر کجا تفرقه داشته ایم دیگران از آن بهره برده اند.
زاکانی در پاسخ به سوالی در خصوص سازوکار رسیدن به وحدت در بین 
اصول گرایان، اظهار داشت: سازوکار وحدت باید در مسیر مشخص باشد 

و جامعتین نیز در این زمینه یک نقش ویژه دارند.

   حجت الاسلام حسینیان: به وحدت می رسیم
حجت الاسلام روح الله حسینیان نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی  در حاشیه مراسم همگرایی اصولگرایان، ملزومات همگرایی 
و اتحاد اصولگرایان را مش��خص ش��دن اصولی که قرار اس��ت جریان 
اصولگرایان را به وحدت برساند، دانست و گفت: اگر بین اصول گرایان 
اختلافی ایجاد نش��ود، تاکید می کنم که همه موظف به این هس��تند 
اصول اتحاد را رعایت کرده و بر آن پایبند باشند.وی با بیان اینکه نقش 

علما و روحانیت در وحدت رس��یدن اصولگرایان مهم است، گفت: در 
این جریان شخص نباید محور قرار بگیرد و همان اصول مدنظر رهبری 
محور قرار گیرد  و اصولی که سازمان اصولگرایی را تشکیل می دهد باید 
مشخص و همه آنها رعایت شوند تا اصولگرایان در آن محور بتوانند به 

وحدت برسند.
حجت الاسلام حسینیان گفت: مسلما بهترین راه برای حل اختلافات 
احتمالی بین اصول گرایان گفت وگوست و قطعا با همین راه به نتیجه 

خواهیم رسید.
وی جلس��ه امروز اصولگرایان را مفید ارزیابی کرد و گفت: قطعاً آینده 

اصول گرایی روشن است و اصولگرایان به وحدت خواهند رسید.

   کامران دانش�جو: جامعه مدرس�ین و روحانیت پرچمدار 
وحدت اصول گرایی هستند

به گزارش تسنیم، کامران دانشجو وزیر سابق علوم، تحقیقات و فناوری 
در حاشیه همایش همگرایی اصولگرایان در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به س��والی درباره اظهارات آی��ت الله مصباح یزدی که مبانی فلس��فی 
اصولگرایی را تشریح کردند، گفت: همان طور که آیت الله مصباح یزدی 
گفتند بینش و ارزش بسیار در رفتار انسان مهم است و ما اصول گرایان 

باید به این مبانی توجه داشته باشیم.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه محوریت اصول گریان با چه کسی 
خواهد بود؟ اظهار داش��ت: جامعه روحانیت مبارز، جامعه مدرسین و 
آیت الله مصباح یزدی که از اعضای جامعه مدرس��ین حوزه علمیه قم 

هستند می توانند پرچمدار وحدت اصول گرایی باشند.

  ابراهیمی : جامعه روحانیت مبارز موید وحدت اصولگرایان 
است

حسین ابراهیمی عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: اجتماع یک اجتماع 
کم نظیر بود و تقریبا همه چهره های اصولگرا شرکت کرده بودند. اگر 
این روند با همین کیفی��ت ادامه پیدا کند هیچ مانع��ی برای وحدت 

اصولگرایان نمی بینم.
وی با تاکید بر اینکه باید تلاش کرد تا این حرکت ادامه پیدا کند، گفت: 
جبهه پایداری، جمعیت ایثارگران، اعضای حزب موتلفه و جبهه پیروان 
خط امام و رهبری در همایش اصولگرایان حضور داشتند و ما غایبی از 

جریان اصولگرایی نداشتیم.
ابراهیمی تاکید کرد: حضور طیف های مختلف اصولگرایی می تواند این 
امید را ایجاد کند که در آینده به سمت نقطه مطلوبی حرکت کنیم.وی 
به حضور آیت الله موحدی کرمانی در این همایش اشاره کرد و یادآور 
شد: حضور ایشان دلیل موجهی است که جامعه روحانیت مبارز موید 

جلسات همگرایی اصولگرایان است.

  ترقی : با محوریت جامعتین به سمت وحدت پیش می رویم
 حمید رضا ترق��ی عضو ش��ورای مرکزی ح��زب موتلف��ه گفت: طبق 
برنامه ریزی های صورت گرفته قرار است این همایش ها استمرار داشته 
باشد تا دیدگاه اصولگرایی به هم نزدیک شود و با استفاده از نظرات بزرگان 

صاحب نفوذ به یک تحلیل و نگاه مشترک درباره مسایل کشور برسیم.

وی افزود: طبیعتاً این جلسات تاثیر بالایی در ایجاد همگرایی در بین 
اصولگرایان دارد و یک ضرورت است.

معاون امور بین الملل حزب موتلفه یادآور شد: طیف های گوناگونی از 
مجموعه اصولگرایی در همایش روز گذشته حضور داشتند. این حضور 
زمینه امیدواری را فراهم کرد که این جلس��ات با استقبال گروه های 
مختلف اصولگرایی به سمتی حرکتی کند تا با کمک جامعتین، وحدت 

اصولگرایی به یک نقطه واحد برسد.

  مصباحی مقدم :رس�یدن ب�ه وحدت را نبای�د منحصر به 
برگزاری همایش کرد

حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم گفت: همایش اصولگرایان به 
منظور هم گرایی و دست یابی به وحدت بیشتر میان گروه های اصولگرا 
برگزار می شود.نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: دس��ت یابی به وحدت را نباید به این راهکار منحصر کرد ولی این 
همایش می تواند یکی از راهکارهایی باشد که وحدت میان اصولگرایان 

را افزایش می دهد.
وی گفت: روش وحدت می��ان اصولگرایان با ایج��اد یک کمیته برای 
استفاده از حضور احزاب اصولگرا توسط بزرگان اصولگرا در حال تدبیر 
است و سر جای خود باقی است، این طور نیست روش های اصلی برای 

وحدت کنار گذاشته شده باشد و این همایش ها برگزار شود .
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گزارش اصفهان زیبا از نشست همگرایی اصولگرایان

 حدادعادل : با توجه به فاصله 
زیادی که تا انتخابات داریم، 

صحبت از فهرست واحد 
کمی شتاب زده است و باید 

سازوکارهای رسیدن به وحدت 
را مدنظر قرار دهیم .ما برای 
وحدت در جبهه اصولگرایی 
مصمم هستیم و امیدواریم 

وحدت شکل بگیرد
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آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار جمعی از اعضای حزب اعتماد 
ملی استان تهران با تأکید بر نقش احزاب برای روشنگری جامعه، 
گفت: پیش از پیروزی انقلاب در فکر تحزّب بودیم و حتی اعضای 
ش��ورای مرکزی آن را نیز انتخاب کرده بودیم، اما ش��رط ما اجازه 
امام)ره( بود که ام��ام راحل به دلیل ملاحظ��ات امنیتی مخالفت 
می کردند، چون رژیم پهلوی با شناسایی افراد مؤثر مبارزه، همه را 
دستگیر می کرد. رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به 
مذاکره آیت الله مرحوم طاهری خرم آبادی در خارج و آیت الله شهید 
مطهری با امام راحل در پاریس، تصریح کرد: به نمایندگی از دوستان 

روحانی پس از پیروزی خدمت امام راح��ل رفتم و دلایل ضرورت 
حزب را در شرایط پس از پیروزی گفتم.

وی افزود: با بیان دلایل امام)ره( پذیرفتند و فرمودند بروید تشکیل 
دهید که با اجازه امام)ره(، حزب جمهوری اسلامی شکل گرفت.

هاشمی رفسنجانی با یادآوری شرایط کشور در زمان تشکیل حزب 
جمهوری اسلامی و دس��تاوردهای آن گفت: وقتی پس از تشکیل 
حزب، خدمت امام راحل رس��یدم و مشکلات مالی حزب را گفتم، 
ایش��ان مبلغی اختصاص دادند ک��ه همان مبلغ تأثی��ر فراوانی در 

گسترش کارهای فرهنگی حزب در سراسر کشور داشت.

رییس مجمع تش��خیص مصلحت نظام با بی��ان خاطراتی از زمان 
سرپرس��تی خویش در وزارت کش��ور گفت: با هم��کاری حزب، 
فرمانداران و استانداران مطمئنی برای کشور انتخاب شدند و شورای 
حزب فراگیر بود.وی با اشاره به پیوستن جمعیت های دیگر مانند 
خانه کارگر و مؤتلفه به حزب جمهوری اسلامی، گفت: اقشار مختلف 
مردم و گروه های دانش آموزی، دانشجویی، کارگری، فرهنگیان و 
روحانیون به گونه ای از حزب استقبال کردند که در سراسر کشور 
طرف��داران حزب صاحب نف��وذ و رأی بودند تا ح��دّی که فعالیت 
انتخاباتی برای دیگر گروه ها محدود و یک نوع حالت انحصار پیش 

آمده بود.هاشمی رفسنجانی با توصیف اوضاع کشور و رشد تدریجی 
مسایلی که منجر به کم فروغ شدن آثار حزب جمهوری اسلامی در 
کشور می شد، گفت: وقتی احس��اس کردیم که حزب شاید عامل 
تفرقه شود، خدمت امام راحل رسیدیم و شرایط را گفتیم که اجازه 

امام)ره(، منجر به پایین کشیدن فتیله حزب شد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تأکید بر اهمیت تحزّب در 
جامعه، گفت: اگر شرایط برای تشکیل احزاب بزرگ فراهم نیست، 
احزاب کوچک همسو و هم فکرمی توانند با تشکیل جبهه در جهت 

نهادینه شدن دموکراسی تلاش نمایند.

اگر شرایط برای تشکیل احزاب بزرگ فراهم نیست جبهه تشکیل دهید

اخبار تلگرافی

کواکبیان خبر داد:

رهامی رییس کمیته انتخابات شورای 
هماهنگی جبهه اصلاحات شد

آخرین نشس��ت ش��ورای هماهنگی جبهه اصلاحات در زمان ریاست 
حزب مردم سالاری همزمان با شب عید سعید غدیر برگزار شد و طی آن 
احمد حکیمی پور به عنوان رییس دوره ای شورا و محسن رهامی به عنوان 

رییس کمیته انتخابات انتخاب شدند.
 مصطفی کواکبیان رییس دوره ای ش��ورای هماهنگی با اشاره به آخرین 
نشس��ت ش��ورای هماهنگی جبهه اصلاح��ات در زمان ریاس��ت حزب 
مردم سالاری همزمان با شب عید سعید غدیر، افزود: در این جلسه پس 
از تبادل اخبار گزارش مبسوطی از سوی اینجانب که در طول 3 ماهه دوم 

سال جاری ریاست شورای هماهنگی را عهده دار بودم ارایه شد.
 وی ادامه داد: در این جلسه گزارشی از برگزاری جلسات منظم و مستمر 
ش��ورا و کمیته انتخابات و ارتقای کار گروه انتخابات به کمیته انتخابات 
و تهیه و تنظیم و تصوی��ب آئین نامه های مربوط به ای��ن موضوع گرفته 
تا پیگیری جهت مس��کوت گذاش��تن طرح قانون احزاب و ارس��ال نامه 
به رییس مجلس در ای��ن زمینه؛ از موضع گیری ه��ای مختلف برای روز 
قدس، تحریم های جدید آمریکا علیه ایران، استیضاح فرجی دانا، سخنان 
رییس جمهور در مجمع عمومی س��ازمان ملل و ... گرفت��ه تا ملاقات با 
آقای گری لوییس نماینده بان کی مون جه��ت اعتراض به جنایات رژیم 
صهیونیس��تی در غزه، از پیگیری موضوع راه اندازی مجدد خانه احزاب 
و ارائه طرح جامعه اصلاح قانون احزاب )با تش��کیل 9 جلس��ه از احزاب 
مختلف به عنوان کمیته مشورتی احزاب( به وزارت کشور گرفته تا نشست 
با اعضای اصلاح طلب شورای شهر تهران و اطلاع رسانی مناسب در همه 

این اقدامات و مواضع در خبرگزاری ها و امثال آن را ارایه دادم.
 کواکبیان افزود: در ادامه این نشست ریاست دوره ای شورای هماهنگی 
به ح��زب اراده ملت و احمد حکیمی پور دبیر کل آن واگذار ش��د و س��ه 
موضوع »هیچ حزب عضو شورا حق ندارد به صفت شخصیت حقوقی در 
هیچ تشکل موازی و همسو عضو باش��د«، » هر چه سریع تر باید در همه 
استان های کشور کمیته انتخابات ش��ورای هماهنگی راه اندازی شود« و 
»اگر در برخی استان ها تشکل اصلاح طلبی رسمی و قانونی وجود داشته 
باشد که عضو هیچ یک از احزاب شورای هماهنگی کشور نیست تشکل 
 مذکور می تواند عضو ش��ورای هماهنگی آن استان ش��ود«، به تصویب 

رسید.
 دبیر کل حزب مردم سالاری با اشاره به نشست کمیته انتخابات در ادامه 
جلسه گفت: در این جلسه اعضای هیأت رییسه بر اساس آئین نامه داخلی 

انتخاب شدند و محسن رهامی به عنوان رییس این کمیته انتخاب شد.
 وی تصریح کرد: علاوه بر اینجانب به عنوان مس��وول پشتیبانی کمیته، 
آقایان یدالله طاهرنژاد، احمد حکیمی پور و خانم ژاله فرامرزیان به ترتیب 
به عنوان قائم مقام رییس و سخنگو و دبیر این کمیته انتخاب شدند و مقرر 
شد علاوه بر تشکیل جلس��ات این کمیته در تهران، هر چه سریع تر و تا 

پایان سال جاری کمیته مذکور در همه استان ها راه اندازی شود.

جلسات مشترک دولت و مجلس باید 
خروجی مشخص داشته باشد

علیرضا خسروی با اشاره به چهارمین نشست مشترک دولت و مجلس 
که به میزبانی خانه ملت برگزار ش��د، گفت: این نشس��ت ها بسیار حائز 

اهمیت است و این اهمیت را از چند جنبه می توان بررسی کرد.
 وی توضیح داد: اول رفع کدورت های احتمالی و برخی مسایل حاشیه ای

 که با این نشس��ت ها و دیداره��ای از نزدیک مرتفع می ش��ود. دوم ارایه 
راهکارهایی برای آینده که از دل این نشست ها به دست می آید و سوم نیز 
قطعا انرژی مثبتی است که حاصل این گونه نشست های صمیمی است و 
قطعا در این نشست ها می توان راحت تر مسایل و مشکلات را بررسی کرد.

نائب رئیس کمیسیون عمران مجلس افزود: اما در این میان چند نکته هم 
قابل توجه است که می تواند کیفیت این نشست ها را افزایش دهد. نکته 
اول، ضرورت نگاه کارشناس��ی عمیق تر به این نشست ها و طرح مسایل 
مهم کشور در آن اس��ت. با اتکا به این نوع نگاه، قطعا شاهد خروجی های 

مناسب تری از جلسات مشترک دولت و مجلس خواهیم داشت.
 وی افزود: تاکید بر خروجی ثابت و مش��خص، موضوع دیگری است که 
حائز اهمیت ویژه اس��ت، یعنی هر جلس��ه بتواند لااقل درباره دو یا س��ه 
موضوع مهم به صورت متمرکز مسایلی را طرح و راهکارهای برون رفت 

از آن را ارایه دهد.
خسروی با اشاره به مشکلات اساسی کشور گفت: اگر دو طرف مسایل و 
مشکلات فعلی کشور را در لیست های خود بنویسند، قطعا برخی مسایل 
مانند موضوع ضرورت رسیدگی به روس��تاها، توسعه آن ها، بحث بحران 
آب در کشور، اشتغال برای جوانان و... جزو دغدغه های مشترک خواهد 

بود. این دغدغه ها می تواند محور نشست ها قرار گیرد.
رئیس مجمع نمایندگان سمنان افزود: یکی از انتقادها به نشست دولت 
و مجلس علی رغم فواید بس��یار آن، نداشت خروجی مشخص است. این 
نشست ها باعث می ش��ود که نمایندگان مردم و دولتمردان همدیگر را 
ببینند و در مواقع بسیار رفع کدورت شود و مسایل به جای اینکه به صورت 
تذکر یا سوال به گوش وزیر برس��د، در فضایی دوستانه و صمیمانه طرح 
شود. این ها همه مزیت است، اما واقعا می شد که بر کیفیت این جلسات 
افزود و آن را بالاتر برد و از این فرصت مناس��ب و طلایی حداکثر بهره را 

به دست آورد.
 خس��روی در خاتمه گف��ت: این جلس��ات م��ی تواند منجر ب��ه صورت 
جلسه های مفید و تشکیل کارگروهی شود برای پیگیری مسایل و دغدغه 

های مشترک دولتمردان و نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی.

تروریست هاي خوب دیروز به تهدید علیه کشورهاي مختلف تبدیل شده اند

رسوايي جهاني مقابل تروريست هاي تكفيري

هواداران "دولت بهار" همچنان می تازند؛

گام جدید فعالیت های رییس جمهور سابق 

علي ودایع

تروریست هاي تکفیري داعش زیرعنوان پرچم سیاه رنگ حکومت 
 جعلي اس��لامي بخش��ي از خاک عراق و س��وریه را در چنگ خود 
 گرفت��ه اند و ش��هر "رقه" را در ش��رق س��وریه به عن��وان پایتخت 
برگزیده اند. پیشروي هاي نظامي و جنایات جنگي تروریست هاي 
تکفیري موضوعي نیس��ت که آنها یک روزه به آن دست پیدا کرده 
باشند. آنها تعداد بي شماري نیروي فدایي و خشن را در اختیار دارند 
و هر روز از کشورهاي مختلف از جمله اروپا تعداد بیشتري نیرو جذب 
مي کنند. در آخرین مورد از فرانسه خبررسیده است که دو دختر به 
طور پنهاني به سوریه رفته اند و در موردي دیگر،11عضو یک خانواده 
عضویت حکومت اسلامي درآمده اند و این یعني قدرت مهار نشدني 

آنها که در آینده گریبان بسیاري از کشورها را خواهد گرفت.
شماري از تحلیلگران معتقدند شیوه داعش آن است که با استفاده 
از رسانه  و ارتباطات نوین ، خودش را یک گروه قدرتمند و غیر قابل 
شکست نش��ان دهد. جي ام پریجر تحلیلگر سرش��ناس آمریکایي 
تأکید کرد ش��بکه داعش تاکتیکهاي راهبردي ن��دارد بلکه از آغاز 
اقدامات تروریستي خود در داخل عراق بر استفاده از تلفن همراه و 
ترویج خبرهاي مربوط به جدا کردن سرها از تن ها و اعدام سربازان 
متکي اس��ت تا با معامله با کشورها بر س��ر گروگانها به منابع مالي 
دس��ت یابد.مرکز ارتباطات راهبردي مبارزه با تروریسم اعلام کرد 
شبکه هاي تروریس��تي از ابتدا از رس��انه هاي تبلیغاتي براي جذب 
تندروها استفاده کرده اند. اقدام ش��بکه تلویزیوني الجزیره قطر در 
پخش اختصاصي اظهارات اسامه بن لادن سرکرده سابق القاعده از 
برجسته ترین نمونه ها در این خصوص است.بن لادن از طریق شبکه 
الجزیره به پیوستن به شبکه تروریستي اش دعوت مي کرد.مي توان 
 گفت که رسانه ها بیشترین تأثیر را در ظهور شبکه القاعده در عراق 
داشته اند.امروز، داعش نیز به خوبي تبلیغات رسانه اي را آموخته و 

به ارتقاي آن اقدام کرد.
در یک نماي کلي مي توان گفت که تروریس��ت هاي تکفیري چند 
ملیتي، در جریان وقوع بهارعربي براي انحراف موج بیداري اسلامي 
ش��کل گرفتند.آنها با فراخوان نیروهاي خود از 56کشورجهان در 
جنگ داخلي س��وریه گردهم جمع ش��دند و تجهیزات پیش��رفته 
مخالفان اسد را تصاحب کردند تا با تجربه اعضاي القاعده و فرماندهان 
بعثي به یک قدرت نظامي ناش��ناخته دس��ت پیدا کنند. دکترعلی 
لاریجان��ی رییس مجلس ش��ورای اس��لامی روز دوش��نبه پس از 
دیدارهای جداگانه با روسای مجالس س��وریه، لبنان، صربستان و 
بنگلادش اعلام کرد که بسیاري از کشورهاي جهان به شدت نگران 
اقدامات تروریس��ت هاي تکفیري و احتمال گسترش میدان نبرد 

آنها شده است.

   وقوع جنایت جنگي
 قتل عام و کشتار مردم عراق و سوریه توسط تروریست هاي تکفیري 
به سوژه اي دردناک تبدیل شده است که عنوان نخست رسانه هاي 
جهان را از آن خود کرده اس��ت. گزارش هاي متع��ددي از قتل عام 
شیعیان و سني ها در ابتداي حملات داعش وجود دارد اما به دلیل 
انسجام نیروهاي شیعه  تحت رهبري مرجعیت آیت الله سیستاني 
و همچنین تثبت ارتش عراق تروریس��ت ها حملات خود را بیشتر 
متوجه کردها کردند اگرچه همچنان نیم نگاه��ي به تصرف بغداد 
 دارد. از س��وي دیگر،ایزدی ها رنج های زیادی متحمل می شوند و 
می کوشند از چرخه نسل کشی که داعش از چند ماه پیش آنها را وارد 
آن کرده است، خارج شود اما بی فایده است زیرا تصاویر جنایاتی که 
این گروه علیه بیش از پانصد ایزدی مرتکب شده است که بیشتر آنها 
زنده زنده دفن شدند، بر اذهان آنها سنگینی می کند. اسارت1200 
زن به دست تروریست هاي تکفیري کابوسي است که در ذهن هیچ 

انساني نمي گنجد.
یکی از زنان ایزدی گفت : آنها )داعش��ی ها( همسر و برادر و پدرم را 
پیش چشمان من کشتند و اکنون هیچ اطلاعی از سرنوشت خواهر و 
مادرم ندارم. وقتی وارد روستاها شدند به جستجو از زنان پرداختند. 
بیش از چهل زن همراه من بودند و بیشتر آنها ازدواج کرده بودند ولی 
داعشی ها به این مساله توجهی نکردند و اقدام به رقص و تیراندازی 

هوایی کردند.  این زن افزود: همه مردان را کشتند و ما را هدف ضرب و 
جرح و تجاوز قرار دادند. تلاش کردیم نگذاریم به ما دست بزنند اما...  
در میان تصویر هول انگیزي که قتل عام ، کشتار و تجاوز به زنان در 
عراق و سوریه توسط تروریست هاي تکفیري وجود دارد کشورهاي 
مدعي حقوق بشر که ظاهرا خود را به عنوان منجي جامعه بشري ملزم 
به مداخله در همه نقاط جهان مي دانند در موضوع مواجه با حکومت 

جعلي اسلامي سکوت کرده و تنها به ابراز نگراني بسنده کردند.

   سرگیجه اطلاعاتي 
حجم خبرها و اطلاعات ارسالي در رابطه با اقدامات تروریست هاي 
 تکفیري آنچنان گس��ترده اس��ت که نه خبرگزاري ه��ا جهان و نه 
س��ازمان ه��اي امنیت��ي عری��ض و طوی��ل غرب��ي نم��ي توانند 
مع��ادلات خاورمیان��ه را تحلی��ل و بررس��ي کنن��د. در ای��ن 
می��ان برخ��ي عناص��ر اطلاعات��ي کش��ورهاي منطق��ه ب��ا 
هماهنگ��ي غرب��ي ه��ا نق��ش جاس��وس دوجانب��ه تروریس��ت 
 ها را ب��ازي م��ي کنند.غ��رب ک��ه در مواجه��ه با خش��ونت هاي

 بي مرز تروریس��ت هاي تکفیري در س��وریه و عراق سکوت کرده 
بودند ،پس از سلاخي شدن4خبرنگار تهدید فرامنطقه اي داعش را 
 لمس کردند و ائتلاف ضدداعش تشکیل شد اما به واقع آمریکایي ها 
نمي دانند در مواجهه به داعش چه اقدامي انجام دهند. دانیل پلتکا 
نائب رییس بخش مطالعات خارجي و دفاعي در موسسه اینترپرایز 
آمریکا مي گوید: »بزرگترین مشکل این اس��ت که باراک اوباما در 
برابر داع��ش راهبرد نظامي ندارد هرچند تاکتیک هایي اجرا ش��ده 
است. بخشي از مش��کلي که ما در منطقه داریم این است که پایان 
بازي مشخص نیست همین مساله باعث ش��ده است که آمریکا در 
همراه کردن افراد بیشتر با خود در نبرد با داعش دچار مشکل شود. 
ترک ها خواستار آن هستند که ما بگوئیم بشار اس��د برود اوباما در 
گذش��ته چنین چیزي را گفته بود اما اکنون دیگر چنین چیزي را 
نمي گوید. عرب ها اطمینان ندارند که باراک اوباما دقیقا چکار دارد 
مي کند. به نظر مي رس��د که ما درحال حرکت کردن هس��تیم اما 

راهبردي نداریم.«

   رسوایي جامعه جهاني در کوباني
مدعیان حقوق بش��ر اگرچه به صورت هدفمند به بي اعتنایي خود 
ادامه مي دهند اما نبرد تن به تن مردم شهرکوباني با تروریست ها و 
احتمال وقوع فاجعه انساني توجه اذهان عمومي را به عمق تراژدي 
این کشور متوجه کرده است. کوباني پس از رمادي به عنوان سمبل 
مقاومت در مقابل داعش تبدیل شده است. تروریست هاي تکفیري 
که در محاصره شهرآمرلي نیز با مقاومت چندین ماهه مواجه شده 
بودند اگرچه توانس��ته اند بخشي از ش��هر را تصرف کنند اما مردم 
غیرنظامي این شهر تلفات سنگیني بر آنها تحمیل کرده اند. به رقم 
زد و خوردهاي سنگین کوباني و احتمال وقوع کشتار جمعي همانند 
ماجراي سربنیتساي بوسني ، امید مدافعان براي رسیدن کمک هر 
لحظه کمرنگ و کمرنگ تر مي شود.زره پوش هاي ارتش ترکیه از 

چندمتري صداي فریاد کمک خواهي  مردم کوباني را مي شنوند اما 
نه تنها به مردم سوریه کمک نمي کنند بلکه به عنوان سدي محکم 
از رس��یدن امداد جلو گیري مي کنند. انکارا براي رسیدن به منافع 

اردوغان چشم بر انسانیت بسته است.
 آنکارا که حتي روابط برادرانه با تهران را تحت الش��عاع مداخله در 
جنگ سوریه قرار داده است در ادامه سیاست هاي خصمانه خود روند 

مصالحه با کردهاي ترکیه را نیز قرباني این پرونده مي کند.

   گروگان گیري عثماني
ترکیه تحت رهبري رجب طیب ازدوغان توانست با یک دیپلماسي 
منسجم و رشد اقتصادي مناسب  به معادلات استراتژیک خاورمیانه 
بازگردد.البته آنکارا پس از دنبال کردن طراحي بازسازي امپراتوري 
عثماني موجب چرخش ترک ها از اصولي شد که پیشتر حزب عدالت 
و توس��عه اعلام کرده بود. اردوغان که روزگاري به عنوان یک دولت 
اسلامي پیشرو به همه جاي دنیا سرک مي کشید در جریان بیداري 
اسلامي)بهارعربي( به دوستي استراتژیک براي محمد مرسي و جریان 
سلفي ها تبدیل شد. آنها استانبول را به دروازه ورود جنگجویان چند 
ملیتي سلفي تبدیل کردند اما در ادامه جنگ داخلي سوریه از دولت 
سوریه در 3سال متوالي هیچ کاري از پیش نبردند اما توانستند یک 

نیروي نظامي منسجم را براي تهاجم به عراق تشکیل دهند.
در میان هجمه افکار عمومي جهان و نیز آشوبي که دامن خود ترکیه 
را گرفته اس��ت آنها به نوعي توانایي ایجاد توزان را از دست داده اند. 
آمریکایي ها به شدت نگران منافع خود در خاورمیانه و همچنین تکرار 
فاجعه اي نظیر11سپتامبر هستند؛آنها ترکیه را به شدت تحت فشار 
گذاش��ته اند که پایگاه اینجرلیک را در اختیار نیروهاي ائتلاف ضد 
داعش قرار دهد . در مقابل،رییس جمهوري ترکیه بر این اعتقاد است 
که واشنگتن به او نیاز دارد و ائتلاف بین المللی ای که علیه داعش به 
راه افتاده است بدون مشارکت ترکیه موفق نخواهد شد. برای همین 
ش��روطی برای ایالات متحده امریکا قرار داده به این امید که بتواند 
مسیر جنگ علیه جهادی ها را به س��متی منحرف کند که ممکن 

است چندان مسیر مورد نظر امریکایی ها نباشد.
منطقه حائل و منطقه پرواز ممنوع و حمله به ارتش سوریه همگی 
مطالباتی است که ترکیه به دنبال آن است در حالی که هیچ ربطی به 
جنگی که امریکا علیه داعش اعلام کرده است، ندارد.به عبارت دیگر، 
اردوغان می خواهد از ائتلاف بین المللی جنگ علیه داعش قبل از این 
که به جنگی علیه داعشی ها تبدیل شود از آن به عنوان ابزاری برای 
سرنگونی حکومت سوریه استفاده کند. جنگی که آنکارا و به همراه 
آن کشورهای عربی حوزه خلیج فارس بر این اعتقادند پایان نمی یابد 

مگر این که حکومت اسد در سوریه سرنگون شود.
از این جا اس��ت که در می یابیم اظهارات ج��و بایدن، معاون رییس 
جمهوری امریکا در دانشگاه هاروارد از روی بی فکری و تنها حرفی 
لغزیده بر زبان نبوده اس��ت، اظهاراتی که بعدا مجبور شد بابت آنها 
عذرخواهی کند.  ایالات متحده خوب می داند که ترکیه و کشورهای 
عربی حوزه خلیج فارس همه تلاش خود را بر س��رنگونی حکومت 

رئیس جمهور بشار اس��د متمرکز کردند بدون این که به بسیاری از 
مخاطراتی که ممکن اس��ت در نبود او در قدرت به وجود بیاید فکر 
کنند، حتی از این فراتر آنها تروریست ها را به مثابه وسیله ای برای 
سقوط دمش��ق می دیدند. البته واشنگتن هم چندان از تلاش های 
ترکیه و کشورهای عربی حوزه خلیج فارس به دور نبود، اما وقتی که 
کار به مرحله ای رسید که دریافت جانشین حکومت اسد حکومتی 
جهادی خواهد بود که حکومت طالبان در افغانس��تان قرن گذشته 
میلادی در برابر آن معتدل محس��وب می شود، در محاسبات خود 
تجدید نظر کرد و خود را از معادله مبارزه هم زمان با جهادی ها و بشار 
اسد خارج کرد تا الآن اولویت مبارزه با جهادی ها باشد. این معادله 
اردوغان را عصبانی کرده و کاری کرده است که او برای سقوط شهر 
عین العرب )کوبانی( کردنش��ین در مرزهایش با س��وریه به دست 

داعش عجله داشته باشد.
نکته دیگر به نظر می رسد دولت ترکیه، موضوع داعش و به خصوص 
بحران کوبانی را به عنوان یک راه حلی برای حل مس��اله خودش با 
کردها انتخاب کرده اس��ت. با فراه��م آوردن زمینه تنش بین گروه 
داعش و کردهایی که در مناطق همجوار ترکیه هستند به نوعی می 
خواهد به نحوی مساله خودش را با مساله کردها حل و فصل کند و 
توانایی و ظرفیت گروه های کرد را از طریق داعش تضعیف کند. این 
سیاست در تعارض و تناقض با سیاست اعلامی دولت حزب عدالت 
و توسعه در حل مساله سیاس��ی و امنیتی خود با کردهاست. یعنی 
روندی که در پیش گرفته شد برای مس��اله آشتی کردها و دخالت 
کردها در روند سیاستگذاری کشور، دقیقا به واسطه سیاست هایی 
که در هفته های اخیر به ویژه در قبال کردهای سوریه از طرف دولت 
ترکیه در نظر گرفته شد، زیر سوال رفت. بنابراین یکی از پیامدهای 
مهم رفتار سوال برانگیز ترکیه در قبال موضوع کوبانی، به هم خوردن 
فرآیند آشتی و مصالحه ترکیه با کردهای داخلی است. همانطور که 
اعتراض های شدید کردها در ترکیه در روزهای اخیر چنین مساله 

را تایید می کند.

   سود سرشار اسلحه سازان
در میان معادلات درهم تنیده مرتبط با تروریس��ت هاي تکفیري و 
حکومت جعلي اسلامي که منجر به کشته شدن هزاران نفر در عراق 
و سوریه شده است. غول هاي اسلحه سازي غرب سود سرشاري از 

قبال تروریست هاي تکفیري مي برند.
 واقعیت این است که حملات هوایی علیه داعش توانسته میلیون ها

 دلار برای خرید بمب، موش��ک و قطعات یدکی جنگنده ها هزینه 
تحمیل ارتش های درگیر در این جنگ کن��د. علاوه بر آن بهانه ای 
است برای این که هزینه های بیش��تری صرف خرید ادوات نظامی 
برای جنگنده های پیشرفته، هواپیماهای جاسوسی و هواپیماهای 

گشت زنی شود.
نتیجه این س��رمایه گذاری ها نیز کاملا روش��ن است. شرکت های 
امریکایی سازنده س��لاح که در بورس های امریکا فعال هستند به 
محض این که ب��اراک اوباما، رییس جمهوری امریکا دس��تور اعزام 
نیروی مشاور به عراق داد، شاهد رش��د قابل ملاحظه ای بودند که 
پیش بینی می شود با ورود جدی تر ارتش امریکا در جنگ با داعش 
در سوریه و عراق سود آنها باز هم افزایش یابد.  اگر بخواهیم جزییات 
بیشتری را در این زمینه بررسی کنیم و در سودهایی که شرکت های 
اسلحه س��ازی مرتبط با پنتاگون به دس��ت آورده اند، دقیق شویم، 
در می یابیم که در سه ماه اخیر نرخ س��هام شرکت لوکهید مارتین 
9.3 درصد رشد داشته و سهام ش��رکت رایتیون و نور تروپ گرامان 
8.3 درصد رشد کرده و س��هام ژنرال داینامیک نیز سه درصد رشد 
داشته است.این در حالی است که نرخ شرکت استندارد اند پورز که 
در میان 500 شرکت مالی امریکا است در طول این مدت 2.2 درصد 
کاهش سود در هر سهام را تجربه کرده است. شرکت لوکهید مارتین 
که رقم های سرسام آوری را در بازار بورس به دست آورده، سازنده 
موشک های هیلفایر است که در پهپادهای جنگی "ریبر" و جنگنده 
های ارتش عراق استفاده می شوند. شرکت رایتیون نیز اخیرا پیروز 
قراردادی به ارزش 252 میلیون دلار برای تحویل موشک های کروز 
از نوع توماهوک به نیروی دریایی امریکا شده است. این شرکت زمانی 
این قرارداد را برد که دایره حملات خود ب��ه مواضع داعش را در ماه 
گذشته میلادی تا خاک سوریه گسترش داد. بسیاری از تحلیلگران 
پیش بینی می کنند که پنتاگون برای رهب��ری مبارزه با داعش در 
عراق و افغانستان و دیگر کشورهای احتمالی جهان به احتمال قوی 
بودجه دفاعی خود را برای سال آینده میلادی بیش از پیش افزایش 
خواهد داد و این در حالی است که بازنده بزرگ این داد و ستد بزرگ 
تسلیحاتی مردم بی دفاع عراق و سوریه هستند که امریکا می گوید 

رهبری پیمان مبارزه با داعش در خاک آن کشورها را بر عهده دارد.

اگر طی روزها و هفته های آینده به یکباره در ش��بکه های مجازی 
 عضو گروه هایی شدید که مطالب منتشر ش��ده در آن رنگ و بوی 
احمدی نژادی داشت تعجب نکنید. چراکه این روزها یاران محمود 
 احمدی ن��ژاد برنامه ری��زی وی��ژه ای را در جهت حض��ور فعال در 
ش��بکه های مجازی راه اندازی کرده اند.  به گ��زارش فردا هواداران 
محمود احم��دی نژاد که با ن��ام اختصاری "هم��ا" در حال فعالیت 
هستند، چندماهی هس��ت که اعلام موجودیت کرده و برنامه های 
رییس جمهور سابق کش��ورمان را برعهده گرفته اند. این گروه که 
از باقی ماندگان جریان خاص دولت قبل به شمار می روند نزدیکی 
بیش��تری به احمدی نژاد دارند و حالا به صورت مستقیم با رییس 
جمهور دولت دهم ارتباط دارند. در این بی��ن مهم ترین دلیلی که 
می توان برای ارتباط احمدی نژاد با این اعضای "هما" مطرح کرد، 
سکوت رییس جمهور سابق کش��ورمان در مقابل فعالیت های این 
گروه و حضور در جمع اعضای آن است.   حالا اما شنیده می شود که 
این جریان برای پیشبرد اهداف رییس دولت های نهم و دهم برای 
بازگش��ت به قدرت قصد دارد تا به ش��بکه های مجازی روی آورده 
 و نیروهای خود را در این بخش س��اماندهی کند. در این باره حتی 
س��ایت های وابس��ته به این جریان اطلاعیه ای نی��ز داده اند: "به 
اطلاع فعالان رس��انه ای دولت بهار که از نرم اف��زار ارتباطی تلگرام 

در گوشی های اندروید و آیفون خود اس��تفاده می کنند می رساند، 
گروه های تلگرامی استانی درحال شکل گیری است. برای عضویت 
در گروه های تلگرامی اس��تانی، ن��ام و نام خانوادگی، نام اس��تان و 
شهرستان و زمینه کاری خود را به شماره های زیر پیامک کنید." از 
همین رو شماره هایی از 10 استان در اختیار کاربران این سایت قرار 
گرفته که طی آن از فعالان رسانه ای خواسته شده با این شماره  ها در 
ارتباط باش��ند تا به عضویت وایبر دولت بهار درآیند.    این اقدامات 
یاران احمدی نژاد اما در حالی است که روند گوشه نشینی و دوری 
از فضای پرهیاهوی سیاست از سوی رییس جمهور سابق کشورمان 
 همچنان ادام��ه دارد و اینطور ک��ه از رفتار و تح��رکات وی به نظر 
می رس��د گویا تصمیم گرفته که فعلا برای مدتی طولانی از دنیای 
سیاس��ت فاصله بگیرد. از طرفی دیگر نیز این امکان وجود دارد که 
احمدی نژاد به یکباره و در زمان مناس��ب سکوت خود را شکسته و 
طبق عادت افش��اگری های خود، برای بازگشت به قدرت به یکباره 

سر و صدای زیادی ایجاد کند. 
   "هما" این روزها چه می کند؟ 

  حضور در فضای مجازی و تاس��یس گروه های موسوم به هواداران 
احمدی نژاد در آن، اولین و آخرین اقدامی نخواهد بود که هواداران 
رییس جمهور س��ابق کش��ور آن را پیگیری می کنند. چراکه این 
روزها خبر می رس��د دفاتر یاران احمدی نژاد نیز در حال راه اندازی 
هستند و در جدیدترین گام، همین چند روز پیش دفتر شهرری این 
جریان راه اندازی شد. س��ایت حامیان احمدی نژاد نیز خبر آغاز به 
کار این دفتر را منتشر کرد و نوشت: " دفتر دولت بهار در شهرستان 
ویژه ری به همت مصطف��ی نیکومنش و جمع��ی از حامیان دکتر 
احمدی نژاد و دوستان گفتمان بهار راه اندازی شد. دوستان علاقه مند 
در جنوب تهران، شهرس��تان ری و حومه و شهرستان های همجوار 
 می توانند جهت همکاری و هماهنگی با دفتر شهرری تماس حاصل 
نمایند."    گروه هواداران محمود احمدی ن��ژاد این روزها تحرکات 

بیشتری را از خود به نمایش می گذارند و شنیده ها حاکی از برگزاری 
جلس��ه مخفیانه طیف احمدی نژاد با حضور عناصر وابسته به این 
طیف در سراسر کشور است. همچنین گفته می شود بررسی وضعیت 
داخلی و برآورد مقبولیت اقدامات دولت در افکار عمومی و نحوه ورود 
اصولگرایان به انتخابات مجلس، چالش ها و فرصت های پیش روی 
این طیف از محوری ترین برنامه های این نشست ها بوده است. به هر 
صورت پس از برنامه ریزی های گسترده طیف های مختلف در کشور 
برای دست یابی به مجلس، باید دید که هواداران محمود احمدی نژاد 

نیز می توانند خود را به این قدرت برسانند یا خیر؟ 
  سوال دیگری که این روزها در خصوص فعالیت های یاران احمدی 
نژاد مطرح می شود این است که چرا این جریان فعالیت های خود 
 را در خفا انج��ام می دهد؟ در ای��ن باره تعقیب و بررس��ی عملکرد 
جریان های فعال برای انتخابات سال آینده مجلس شورای اسلامی 
نش��ان می دهد که اکثر این جریانات از ماجرای انتخابات ریاس��ت 
جمهوری س��ال گذش��ته و رد صلاحیت های انجام گرفته توسط 
شورای نگهبان به شدت هراس داشته و تمام فعالیت های خود را بر 
اساس عبور از فیلتر این شورا برنامه ریزی می کنند. به همین دلیل 
است که یاران احمدی نژاد نیز برای دست یابی به قدرت این روزها 

بدون سر و صدا و هیاهو کارهای خود را دنبال می کنند. 
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گزارش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اشاره:
همزمان باعیدغدیرخم س�الن شهروند 
درمجموعه مرکز همایش های شهرداری 
نجف آباد واقع درفرهنگس�رای خارون 
باحضوراس�تاندار،معاون امورعمران�ی، 
مدیرکل دفترش�هری ومدی�رکل روابط 
عمومی استانداری،معاون استانداروفرماندارویژه نجف 
آباد،نماینده م�ردم نجف آبادوتی�ران وکرون درمجلس 
شورای اسلامی ،جمعی ازمسوولان شهرستان نجف آباد 
وباحضورپرشورمردم موردافتتاح وبهره برداری قرارگرفت 
درادامه مراسم بوس�تان فرهیختگان درمجاورت سالن 

شهروند نیزافتتاح شد.

 مشارکت بخش خصوصی درپروژه های شهرداری 
نجف آباد

ش��هردارنجف آباددرمراس��م افتتاحیه س��الن ش��هروند 
ضمن تبریک عیدغدیر و دهه ولایت به مردم ومس��وولان 
گفت:بعن��وان عضوکوچکی ازمدیریت ش��هری وخادمان 
مردم درش��هرداری ای��ن افتخ��ار را دارم که امش��ب این 
مجموعه عظی��م رابه ش��مامردم فهی��م وفرهیخته نجف 
 آبادتقدی��م کنم.وی اف��زود:ارگ قدی��م وجدیدنجف آباد

حاصل زحمات اعضای شوراهای اسلامی وشهرداران دوره 
های قبل درنجف آباداست که هرکدام ازاین عزیزان درزمان 
مدیریت خودزحماتی کش��یدندومن وظیف��ه دارم ازآنها 
قدردانی کنم.وی همچنین اززحمات سایر مسوولان استانی 
وشهرستانی واعضای دوره چهارم شورای اسلامی شهرنجف 
آبادوهمکارانش درشهرداری تش��کر کردوگفت:پیشرفت 
هرپروژه ای درس��ایه وحدت وهمدلی مسوولان وحمایت 

مردم خوب این شهراست.
مهن��دس مس��عودمنتظری ب��ه وجودفرهیختگان،علما

،دانش��مندان،هنرمندان وم��ردم خوب نجف آباد اش��اره 
کردوگفت:امی��دوارم درپایان دوره خدمتم درش��هرداری 

درپیشگاه خداوند واین مردم روسفید باشم.
وی افزود:دریکس��ال گذش��ته  پروژه هایی شروع شدکه 
بخش��ی ازآنهاموردبهربرداری قرارگرفت وبقیه درمراحل 

اجرایی است.
ش��هردارنجف آباددرادام��ه ب��ه برخ��ی ازاین پ��روژه ها 
اش��اره کردوگفت:میدان میوه وتره باربامش��ارکت بخش 
خصوصی،میدان خشکبار،کش��تارگاه صنعتی بامشارکت 
بخش خصوصی،میدان موادپروتئینی ومتروی اصفهان به 
نجف آبادازجمله پروژه های بزرگی است که تایکسال آینده 

عملیات اجرایی آنهاآغازمی شود.

  نجف آبادازنظرافتخارات شهراول کشوراست.
رییس شورای اسلامی ش��هرنجف آبادکه دومین سخنران 
این افتتاحی��ه بود درس��خنانی ضمن تبری��ک عیدغدیر 
 ب��ه م��ردم ومس��وولان ب��ه ایثارگری م��ردم نج��ف آباد

اش��اره کردوگفت:درش��هری که به عطرش��هدا،جانبازان 
وایثارگران معطراس��ت برخودلازم می دانم به نمایندگی 
ازسوی سایراعضای شورای اسلامی ش��هراززحمات همه 
عزیزانی که درطراحی وساخت وتجهیزاین مجموعه سهیم 
بودندتشکرکنم.وی افزود:نجف آباد دومین شهرپرجمعیت 
اس��تان وازنظرافتخارات نیزدرکشوراول است.اماهمچنان 
محروم اس��ت ودردوره های گذش��ته توجهی به آن نشده 
اس��ت.مهندس مجیدپزش��کی گفت:توس��عه ش��هری و 
زیرس��اخت های نجف آبادبا قب��ل ازانقلاب وس��ال های 
گذش��ته تفاوت چندانی نداردلذا ازمس��وولان تقاضادارم 

عنایت بیشتری نسبت به این شهر داشته باشند.

  درتقسیم اعتبارات حق نجف آباد را بدهید.
نماینده مردم شهرس��تان های نج��ف آبادوتیران وکرون 

درمجلس ش��ورای اس��لامی نیزبااش��اره به اینک��ه مردم 
نج��ف آبادق��دردان هم��ه دول��ت هاوخدم��ات آن��ان 
هس��تندگفت:مردم این نظام راازخودمی دانندوباقناعتی 
 ک��ه دارندخواس��ته هایش��ان راب��ه گ��وش مس��وولان

 نمی رس��انند،نجف آبادش��هرطلایی ورزش با137مدال 
آس��یایی وبین المللی است اماهمین ش��هرطلایی سرانه 
ورزشش ازهمه جاکمتراست.وی افزود:نجف آبادفرمانداری 
ویژه داردامابودجه های عمرانی دراین ش��هر درمقایس��ه 
باشهرس��تان دیگری ک��ه فرمانداری ویژه دارد2/1اس��ت 
 درحالیک��ه افتخ��ارات وتوانمندی هایش بعضاًدرکش��ور

بی نظیراست.ابوالفضل ابوترابی گفت:درنجف آبادامکانات 
ورزشی مناسب نیست درحالی که دربسیاری ازشهرهای 
کوچک اس��تان خودم دیده ام که درس��الن های ورزشی 
علوف��ه نگهداری م��ی کنندویاخالی وبلااس��تفاده اس��ت 
وماازاین ب��ی عدالتی هارنج م��ی بریم وازاس��تاندارفهیم 
وفرهیخت��ه اس��تان انتظارداریم س��ال آینده درتقس��یم 
اعتبارات حق نجف آبادرابدهند.وی درادامه به مش��ارکت 
وهمراهی م��ردم نجف آباددرس��اخت پ��روژه های بزرگ 
اش��اره کردو گفت:اگردانش��گاه آزادنجف آباددرکشورکم 
نظیراس��ت،اگردرحوزه علمیه،اگرلشکرزرهی نجف اشرف 

ازافتخ��ارات ای��ن کشوراس��ت و...هم��ه بدلی��ل حمایت 
وهمراه��ی مردم ای��ن خطه ازمیهن اس��لامی اس��ت که 
 همیش��ه درکناردولت ومس��وولان درس��اخت پ��روژه ها
مشارکت داشتند.ابوترابی افزود:جناب استاندارنجف آباد

باوجودفرهیختگان،فرهنگیان،هنرمندان ونویس��ندگانی 
توانمنددربخش فرهنگی درکشورمطرح است امامتاسفانه 
فرهنگس��رای دولتی ندارددرحالیکه درشهرس��تان های 
دیگراستان معادل 4/1جمعیت نجف آبادفرهنگسراساخته 
ش��ده وبودجه ای را نیزکه ب��ه نجف آباداختص��اص داده 
بودندسالیان گذش��ته ندادندلذاانتظارمردم این است که 

درتقسیم اعتبارات حق وحقوق آنهارابدهید.

 پروژه های عمرانی شهرستان نجف آبادبامدیریت 
جهادی پیش می رود

معاون اس��تانداروفرماندارویژه نجف آبادنیزقبل ازسخنان 
استانداردرس��خنانی کوت��اه ضم��ن خیرمق��دم وتبریک 
عیدغدیربه میهمانان جش��ن غدیرکه همزم��ان باافتتاح 
سالن شهروندشهرداری نجف آباد برپاشده بودگفت:جناب 
استاندارس��ال گذش��ته درمعارفه آقای منتظ��ری بعنوان 
شهردار نجف آبادفرموداین وقتی راکه دراختیارداریدمتعلق 
به مردم است پس ازحواشی بپرهیزیدودرجهت خدمت به 
مردم تلاش کنید،مفتخرم امروز بگویم یکس��ال گذش��ته 
درنجف آبادقدم های بزرگی برداش��ته ش��دکه افتتاح این 
مجموعه یکی از آنهاس��ت ویاپروژه ه��ای عمرانی بزرگ 
وکوچک��ی که درهفت��ه دولت وهمی��ن ایام اعی��اد قربان 

وغدیرافتتاح شدخودنشان ازیک مدیریت جهادی است.
س��یروس محمودی بااش��اره به اینکه دریک ماه گذشته 
استاندار3س��فربه نجف آبادداش��ته گفت:توج��ه وعنایت 
جنابعالی به نجف آبادمشهوداس��ت وامیدوارم درتقس��یم 

اعتبارات نیز این شهرستان رامدنظرداشته باشید.

 متاسفم نجف آباد که شهرعلم،ادب،هنرودیانت 
است فرهنگسراندارد

استانداراصفهان که میهمان ویژه افتتاحیه سالن شهروند 
 ازمجموع��ه مرکز همای��ش های ش��هرداری نج��ف آباد

بوددرس��خنانی ضمن ع��رض ارادت به محضرس��رداران 
 و2500ش��هید،جانبازان،ایثارگران وم��ردم نج��ف آب��اد

گفت:نج��ف آبادش��هرمعنویت،دیانت،هنر،ادب،تواضع 
 وفروتنی،تدبیروامیدوشهرش��هیدان وایثارگ��ران اس��ت .

آرام��ش وثب��ات امروزمامره��ون ف��داکاری دیروزهمین 
ایثارگران است.وی درموردافتتاح سالن شهروندگفت:این 
پ��روژه یک��ی ازبزرگتری��ن پروژهاس��ت.وبایداذعان 
کردازحدشهرس��تان واستان بالاتراس��ت ویک پروژه ملی 
است ،ش��هرها نیازبه آبادانی وخدمات موثردارند،تسهیل 
درامورترافیک وهمه این ها ازوظایف ورضایت مردم ازهمه 

این اقدامات مهم تراست. 
وی افزود:چیزی که درنجف آباددیدم مشارکت شهروندان 
درامرسرمایه گذاری وپروژه هاست،نجابت،قناعت وتواضع 
مردم نج��ف آبادباعث ش��ده به مس��وولان درخواس��تن 
حق خودفش��ارنیاورندوخوددراداره شهرس��تان س��هیم 
ش��وند. دکترسیدرس��ول زرگرپوربااش��اره به درخواست 
فرماندارونماین��ده م��ردم درمجل��س ش��ورای اس��لامی 
گفت:تاکیدآقای��ان وآق��ای ابوتراب��ی درس��ت اس��ت 
وبایدگف��ت ک��ه درحالیکه مدیری��ت س��رانه هزینه های 
شهرداری اس��تان 650هزارتومان اس��ت درنجف آباداین 
 می��زان کمتراز300هزارتوم��ان اس��ت وش��هرهایی مثل

 نجف آبادعلیرغم شکوه وعظمت شهروندانشان درشان این 
مردم نیستند.

وی خاطرنش��ان کرد:ع��لاوه برپرداخ��ت ع��وارض دوراه 
دیگردراجرای پروژه ها وجوددارد که یکی مشارکت مردم 
درنجف آبادخیلی خوب انجام ش��ده ودربخش کمک های 
دولت نیز امیدوارم بتوان��م دربرخی از پروژه ها کمک های 
خوبی داشته باشم.استانداراصفهان بااشاره به ایجادمتروی 
بین ش��هری نج��ف آبادبه اصفه��ان گفت:ب��ه طورجدی 
پیگیرای��ن پروژه بزرگ هس��تیم ک��ه ان ش��اءالله بزودی 
بامش��ارکت دولت،شهرداری وس��رمایگذاران  کلنگ زنی 
شود وشاهد تحول بزرگی دربخش مسایل ترافیکی باشیم.
 وی درپایان ضمن ابرازتاسف ازنبود فرهنگسرای دولتی در

نجف آباد گفت:متاسفم نجف آبادشهرعلم،ادب،هنرودیانت 
فرهنگس��رانداردوهمین جا اعلام می کنم وقول می دهم 
 س��ال آینده این موضوع راپیگی��ری ودردس��تورکارقرار

می دهیم.  

افتتاح سالن شهروند در مرکز همایش های شهرداری  نجف آباد

باحضوراستانداراصفهان  و همزمان با عید غدیر صورت گرفت؛

سالن شهروندومجموعه بوستان فرهیختگان بامساحت 
کل15هزارمترمربع،که2800مترآن سالن ومابقی پارک 

است وشامل مجموعه فرهنگی تفریحی،نمازخانه 
روباز،بخش شاهنامه خوانی ،مجموعه شطرنج،بازی 

کودکان،فضای سبز،آلاچیق،استراحتگاه،محوطه 
اسکیت،3پارکینگ به مساحت4300مترمربع درقسمت 
بوستانم فرهیختگان است.درتجهیزاین سالن ازبهترین 

سیستم صوتی لاین آرین،ضبط وپخش دیجیتال 
نورتخصصصی،افکتیومطابق بااستانداردهای صدایی 
ومجهزترین سیستم سرمایش وگرمایش استفاده 

شده است که دراستان کم نظیراست.این سالن با دارا 
بودن850صندلی وهمچنین برخورداری ازسالن های 

مجاوربرای استفاده مردم وهنرمندان شهرستان نجف 
آبادساخته شده است.برای ساخت سالن شهروند71میلیارد 

ازاعتبارات شهرداری نجف آباد که 20میلیارد ریال آن 
توسط شوراها اسلامی وشهرداران دوره های گذشته 

ومابقی آن دریکسال گذشته هزینه شده است.

عباس
چیوائی

گزارش تصویری



 درخواست همدانی های از وزارت ارشاد

استاندار همدان: مصر هستیم جشنواره 
فیلم کودک و نوجوان به همدان بیاید!!

گروه فرهنگ و هنر: اختتامیه بیس��ت و یکمین جشنواره بین المللی 
تئاتر کودک و نوجوان همدان امسال یک نکته قابل توجه برای اصفهان 
داشت و آن سخنان استاندار همدان بود که بخش مهم صحبت هایش را 
به درخواست از وزارت ارشاد برای انتقال جشنواره فیلم کودک و نوجوان 

اصفهان به همدان اختصاص داد. 
امس��ال اصفهان فقط ی��ک نماینده در این جش��نواره داش��ت؛ نمایش 
خیابانی »کنترل+خشم=کنترل خشم« که نام شهرستان »مبارکه« را 
هم در جدول برایش نوشته بودند. اس��تاندار همدان طی صحبت هایش 
در مراس��م اختتامیه گفت: اگر می بینید ما مصر هستیم جشنواره تئاتر 
کودک ونوجوان در همدان برگزار شود بی دلیل نیست چرا که فرهنگ 
در ذات مردم همدان نهادینه است.  ناصر نیکبخت برگزاری دوره بیست 
ویکم جشنواره تئاتر کودک را رضایت بخش دانست و افزود: این دوره با 
حضور پیام دهکردی که نشان داد در زمینه مدیریت هم هنرمند است به 
خوبی برگزار شد و مردم هم استقبال شایسته ای از این دوره داشتند به 
طوری که مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی به من گفت حدود 52 هزار 
صندلی برای تماشاگران جشنواره در نظر گرفته بودند که پس از آغاز این 
رویداد و استقبال مردم از مرز صد هزار نفر گذشت.  نیکبخت به خواسته 
چند س��ال اخیر مردم همدان مبنی بر بازگشت جش��نواره فیلم کودک 
ونوجوان از اصفهان به همدان اشاره کرد و گفت: از عزیزان در ارگان های 
مختلف به ویژه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خواهش می کنم خواست 
مردم استان را به مسوولان منتقل کنند که ما می خواهیم تمام رویدادهای 
مرتبط با حوزه کودک و نوجوان به همدان برس��د.  وی افزود: طی مدت 
اخیر رایزنی هایی برای برگزاری جشنواره قصه نویسی کودک، برگزاری 
نمایشگاه کتاب کودک و نوجوان کش��ور در همدان انجام دادیم و موفق 
شدیم جش��نواره تئاتر را به همدان بیاوریم اما چشم مردم این استان به 
دنبال جشنواره فیلم کودک اس��ت و من از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و دولت تدبیر و امید انتظار دارم به خواست مردم این استان توجه 
کنند.صحبت های اس��تاندار همدان البته با واکنش هنگامه مفید هم رو 
به رو شد و او در مراسم بزرگداش��تش به طور غیرمستقیم بر عدم تمایز 
بین بچه های شهرهای مختلف اشاره و بر همدلی و همکاری بیشتر همه 

استان ها با هم تاکید کرد.

اجرای »ترانه های قدیمی« در اصفهان
موسیقی-نمایش »ترانه های قدیمی« به کارگردانی محمد رحمانیان 
در اصفهان اجرا می شود.تور موسیقی-نمایش »ترانه های قدیمی« به 
کارگردانی محمد رحمانیان، پس از اجرای در شهرهای شیراز، مشهد 
و تهران سرانجام به اصفهان رس��ید.این موسیقی- نمایش روزهای سه 
شنبه و چهارش��نبه 29 و 30 مهر در 2 نوبت 19 و 21:30 در تالار هنر 

اصفهان برای هموطنان ساکن اصفهان روی صحنه می رود.
»ترانه های قدیمی« با ب��ازی علی عمرانی، مهت��اب نصیرپور، حبیب 
رضایي، افشین هاشمي، اشکان خطیبي، علي سرابي، سحر دولتشاهي، 
معصومه رحماني و پرستو رحمانیان سال گذشته در تالار شمس )اکو( 

روی صحنه رفت و امسال  توری در سراسر ایران دارد.
در این موسیقی-نمایش فردین خلعتبری به عنوان مشاور کارگردان، 
سامان احتشامی به عنوان نوازنده پیانو و علی زندوکیل منتخبی از ترانه 

های ماندگار موسیقی ایران را می خواند.

حق بیمه خبرنگاران به صاحبان رسانه ها 
پرداخت می شود

حق بیمه خبرنگاران به صاحبان رس��انه ها پرداخت می شود و با ارایه 
لیست خبرنگاران هر رسانه، وزارت ارشاد مبلغ کامل بیمه را پرداخت 
می کند.جمعی از مدیران مسوول و سردبیران نشریات کودک و نوجوان 
سه ش��نبه 22مهر با حضور در س��اختمان معاونت مطبوعاتی ارشاد با 

حسین انتظامی دیدار و گفت وگو کردند.
حسین انتظامی در این نشست با اس��تقبال از پیشنهادات ارایه شده و 
تاکید بر تداوم چنین نشست هایی به پیشنهاد و میزبانی حضار، گفت: 
نگاه دولت در برپایی نمایشگاه و رفع موانع موجود، انجام امور توسط اهل 
فن و صنوف است در مواردی هم که عنوان شد، هر آنچه که به تصویب 
نهایی این جمع برسد، قابل اجرا خواهد بود و معاونت مطبوعاتی   نهایت 

همکاری را در عملیاتی شدن آن انجام می دهد.
معاون مطبوعاتی وزیر ارش��اد همچنین با اش��اره به طرح اشتراک نیم 
بهای نشریات، این طرح را راهکاری مناسب برای افزایش توان اقتصادی 

و مخاطبان نشریات در کنار توزیع هدفمند نشریات عنوان کرد.
وی در خص��وص بیمه نویس��ندگان و خبرنگارن نیز ب��ه طرح معاونت 
مطبوعاتی برای پرداخت حق بیمه خبرنگاران به صاحبان رسانه ها اشاره 
و تاکید کرد: در این طرح با ارایه لیس��ت خبرنگاران هر رسانه، وزارت 
ارش��اد مبلغ کامل بیمه را پرداخت می کند ضمن اینکه نش��ریات غیر 
خصوصی نیز می توانند در این طرح حضور داشته باشند و از پرداخت نیم 
بها بهره ببرند.انتظامی همچنین از انجام طرح های پژوهشی و حمایت 
از پایان نامه های مرتبط با مطبوعات حوزه کودک و نوجوان اس��تقبال 
کرد و خواستار بیان جزییات این بسته حمایتی از سوی مدیران نشریات 
کودک شد.معاون مطبوعاتی وزیر ارشاد در این دیدار همچنین با اشاره 
به توجه ویژه وزارت فرهنگ و ارشاد به نشریات حوزه کودک، این حوزه 

مطبوعاتی را بسیار مهم و مبنای فعالیت های آتی در کشور دانست.
در این دیدار مدیران مسوول و سردبیران نشریاتی چون »سلام بچه ها، 
رشد، دوست، کیهان بچه ها، پوپک، ملیکا، ش��اهد کودک، همشهری 
بچه ها، ماهک، سروش کودکان، قلک، نبات، سنجاقک، دوچرخه، باغ 

و شهرزاد« حضور داشتند.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

خیلی از ماها او را ب��ا نمایش کمدی تلویزیونی 
»عبدل��ی و اوس��تا« می شناس��یم. عبدلی آن 
سال ها حالا بازیگر پیشکسوت سیاه بازی است. 
»جواد انصافی« حالا 44 سال است که تئاتر کار 
می کند. خودش تاکید می کند که نمایش موفق 
تلویزیونی »عبدلی و اوس��تا« را هم می توانید 
»سیاه بازی« مدرن بدانید. سیاهی که سفید بود ولی مشخصه های 

این گونه نمایشی را داشت. 
انصافی امسال نمایش »مبارک و طلسم شاهزاده« را به جشنواره 
بین المللی تئاتر کودک و نوجوان آورده بود. نمایشی که 3 اجرا در 

چهارمین روز جشنواره داشت. 
»مبارک و طلسم شاهزاده« داستان دختربچه ای است که طلسم 
شده است. مخاطبان با مبارک همراه می شوند تا طلسم را بشکنند و 
طی این همراهی با سیاه بازی، خیمه شب بازی، پرده خوانی، نقالی، 

بحر طویل خوانی و ضربی خوانی هم آشنا می شوند. اجرای اول این 
نمایش مخصوص نوجوانان با حضور بچه های خردسال، کودک و 
نوجوان از 7 مدرسه و در حالی که صدای تماشاگران به مخاطبان 

ردیف های سوم به بعد، به سختی می رسید، انجام شد.
دو پسر انصافی هم هر دو در حیطه نمایش فعالیت می کنند. پسر 
کوچکتر، امیرحسین انصافی، در جشنواره امسال به اجرای موسیقی 
پرداخت و جایزه اول موسیقی در بخش نمایش های نوجوان را هم 

به دست آورد. 
 بعد از پایان اجرای اول نمایش »مبارک و طلسم شاهزاده« با جواد 
انصافی که در کنار همس��رش روی ردیف اول صندلی های سالن 
نشسته بود تا خستگی یک اجرای یک ساعته برای مخاطبان بیش 
از ظرفیت س��الن، را از تن به در کند، درباره کودکان، تئاتر و سیاه 

بازی صحبت کردم. 
آق�ای انصاف�ی یک�ی از مش�کلاتی ک�ه در برخی از 

س�الن های نمایش ک�ودک و نوج�وان وج�ود دارد، 
مدیریت بچه هایی اس�ت که از طرف م�دارس آورده 
می شوند. چه طور می شود یک فضای استاندارد دیدن 

تئاتر برای بچه ها ایجاد کرد؟
البته جشنواره این فضا را ایجاد کرده. سیر آوردن بچه ها مشخص 
است. اول باید بروند نمایش های خیابانی را ببینند. بعد یک پله بالاتر، 
سالن های کوچکتر است. هر کسی را راه نمی دهند و یاد بگیرند آرام 
باشند تا بتوانند وارد این سالن شوند. و آخر سر بیایند در سالن های 

بزرگ. این سیر را خیلی ها رعایت نمی کنند. 
 مربی ها چه وظیفه ای در این خصوص دارند؟

مربی ها باید بتوانند نگرش دیگر را به بچه ها یاد بدهند. این که مثلاً از 
بچه ها بپرسند الان این ها گفتند »ب ت خ« فهمیدید یعنی چه؟ ب 
چی بود؟ چه بازی را می گفت؟ منظورش همان پلی استیشن بود؟ 
مربی ها باید بچه ها را به چالش بکشند. از آن ها سوال کنند. نمایش 

را بررسی کنند. باید بعد از نمایش در کلاس ها بروند و بحث کنند.
باید بچه ها جرات پیدا کنند حرف بزنند. درباره قس��مت هایی که 
فهمیده اند یا نفهمدیدند بپرس��ند، بحث کنند. ما باید بچه ها را به 

دیگر نگاه کردن عادت بدهیم. 
 مضمون اصلی نمایش »مبارک و طلس�م ش�اهزاده« 

چه بود؟
ما در این نمایش موضوع و معض��ل روز بچه ها را مطرح می کردیم. 
ببینید، بازی، تح��رک و خنده را از بچه های م��ا گرفته اند. تهاجم 
فرهنگی یعنی این که بچه های ما مدام پای پلی استیشن و کامپیوتر 
نشس��ته اند بازی می کنند. همه بازی ها خش��ن اس��ت. یک بازی 

خنده دار در این بازی ها نداریم. 
مخاطبان ما در این نمایش کودکان 5 تا 95 س��اله هس��تند؛ همه 
کسانی که کودک درونشان هنوز زنده است. و البته ما غیرمستقیم 
به پدر و مادرها هشدار می دهیم که هر چیزی را نگویید. برای بچه ها 
وقت بیشتری بگذارید در کنار هم باشید و دست همدیگر را بگیرید. 
ببینید ما این همه مهد کودک داریم. مهدکودک ها به جای این که 
بازی های محلی را به بچه ها یاد بدهند، کارهایی می کنند که من 

تعجب می کنم. 

 بیش از 40 سال است که در در حیطه نمایش فعالیت 
می کنید. روند را چه طور می بینید؟ »سیاه«های قدیم 

چه فرقی با »سیاه« های جدید دارند؟
ببینید، من صرفاً روی نمایش ایرانی کار می کنم؛ نمایش شادی آور. 
نمایش سیاه بازی و تخته حوضی و آئین های ایرانی. حتی در رادیو 
و تلویزیون هر کاری کردم در جهت شادی بوده؛ حتی میان پرده ها، 
حتی عبدلی و اوس��تا هم س��یاه بازی ای بود که به روز ش��ده بود! 

بحث های روز را مطرح می کرد. 
متاسفانه چون سیاه نقش بسیار سختی است. هر کسی نمی تواند از 
پس آن بربیاید. برای همین نسل جوان زیاد علاقه نشان نمی دهد. 
نسل گذشته مان سعدی افش��ار بود که رفت. نسل بعدی که من، 
مجید افش��ار، علامه دهر و عطا صفرپور هس��تیم ک��ه داریم کار 

می کنیم. 
نسل بعد آقای داداش��ی و خاکسار و دو س��ه نفر دیگر هستند. اما 
نس��ل بعدی وجود ندارد. نیامده اند. جرات ندارند. خلاقیتشان کم 
است. البته خود ما هر کدام تلاش کردیم بچه هایی را تربیت کنیم. 
کلاس های سیاه بازی داریم. من در این کلاس ها دو نسل را داشته ام. 
نسل قبلی مان با آقای داداشی و هدایتی است و نسل جدید هم پسر 
خودم امیرحسین اس��ت که واقعاً خوب سیاه را بازی می کند. پسر 

بزرگم هم ارباب را خوب بازی می کند. 
 یک »سیاه« خوب چه مشخصه هایی دارد؟

در درجه اول، ذهن خلاق، بدن نرم، ریتم و رنگ شناس��ی اش باید 
خوب باشد. اشعار را بشناسد. بدیهه سرایی اش قوی باشد.

 آیا در کش�ورهای دیگر هم چیزی ش�بیه سیاه بازی 
وجود دارد؟

من به اتفاق خانمم ک��ه لباس های نمایش را هم م��ی دوزد، برای 
پژوهش به کش��ورهای مختلف رفته ایم. برای این که بفهمیم نوع 
کار ما چه قدر مثلًا با ازبکس��تان، تاجیکستان، س��مرقند، بخارا، 
ترکیه و هندوستان نزدیکی دارد. در هندوستان رگه هایی از سیاه 
داریم. در کتابم عکس ها و توصیفات شان هست. تلاش می کنم این 
پژوهش ها به صورت کتاب منتشر شود و به دست نسل جدید برسد 

که بخوانند و بفهمند.

گفت و گو با پیشکسوت تئاتر و بازیگر نقش »عبدلی«

جواد انصافی: پسر کوچکم »سیاه« را خوب بازی می کند و پسر بزرگم »ارباب« را!
  چرا یک بازی خنده دار برای پلی استیشن نداریم؟!

نفیسه
حاجاتی

مدیر کل دفتر موسیقی وزارت ارشاد:

دیگر نمی گذاریم هنرمندان در تو در توی مسایل اداری بمانند
کارگردان پیشکسوت سینمای ایران: 

مخالفت با مجوزهای سینمایی، نفی وزارت ارشاد است 
پیروز ارجمند/ مهر: ما امروزه باید درباره چگونه بودن و بهتر 
بودن موسیقی صحبت کنیم. این بهتر بودن هم نیازمند تعاملی 
دو سویه است. من فکر می کنم بخشی از این مناقشات حاصل 
یک شتاب زدگی و توقعات زیادی است که اهالی هنر از ما دارند 
البته ما هم بالعکس باید مدیریت جهادی داشته باشیم. خدا را 
شکر همه ما در سال گذشته نیز قبل از فرمایشات حضرت آقا 
ای��ن کار را انجام می دادیم و بدین گونه هم نیس��ت که اگر 24 
ساعت کار کنیم کار درستی را انجام دادیم. همین که از حداکثر 

ظرفیت های موجود بتوانیم استفاده کنیم این به خودی خود 
یک مدیریت جهادی است. بسیاری از استادان موسیقی وقتی 
به دفتر موسیقی وزارت ارش��اد مراجعه کرده و کارهای خود را 
پیگیری می کنند من به آنها می گویم که تشریف ببرند و این 
سیستم اداری ماست که کارهای این عزیزان را انجام می دهد و 
مجوز نهایی را به منزل ارسال می کند. من معتقدم این استاد باید 
وقت خود را صرف نوازندگی و آهنگ سازی کند نه اینکه در تو در 

توهای دفتر موسیقی مشغول حرکت کردن باشد.

داری�وش مهرجویی/ ایس�نا: آن هایی که ب��ا تصمیم ها و 
مجوزهای س��ازمان س��ینمایی مخالفت می کنند در واقع به 
نوعی ماهیت وزارت ارشاد را نفی می کنند. انگار کسی نیست 
که به این ها بگوید اصلا به ش��ما چه؟ مگر تخصص دارید که 
درباره کیفیت ی��ا نمایش دادن فیلم ه��ا اظهارنظر می کنید؟ 
در سینمای ایران روند این گونه اس��ت که هر کسی بخواهد 
فیلمی بسازد باید مراحلی را طی کند. نخست آنکه سناریوی 
خود را برای کسب پروانه س��اخت ارایه کند تا توسط اعضای 

شورای مربوط بررسی و تصویب شود. پس از آن و هنگامی که 
فیلم به طور کامل ساخته ش��د، مجوز نمایش داده می شود و 
بعد ممکن است در جشنواره نمایش داده شود و حتی جایزه 
هم بگیرد که این اتفاق هم با نظر هیات داوران رخ می دهد و 
مساله مهم تر این است که پای تمام این مجوزها مُهر و امضای 
مدیران سازمان سینمایی وزارت ارشاد و کارکنان مربوط درج 
می شود. اما نکته اینجاست که نمی دانم چه می شود در لحظه 

آخر که قرار است فیلم اکران شود، عده ای مخالفت می کنند.

سبـد اخبــار

سومین نشست تخصصی »طنزنده رود« عصر 
جمعه 1۸ مهر همزمان با جشنواره بین المللی 
میراث فرهنگ��ی ناملموس از س��وی مجموعه 
فرهنگی باغ نوش وابس��ته به سازمان فرهنگی 
تفریحی ش��هرداری اصفهان برگزار ش��د. این 
نشس��ت در فضای باز مجموعه باغ غدیر مقابل 
ساختمان قلمس��تان و با هدف احیای لهجه شیرین اصفهانی برپا 
گردید. س��اعت 16 و 14 دقیقه قرآن قرائت ش��د. پ��س از آن در 
حالی که دو تن از فرزندان ایران با لباس محلی بالای صحنه رفته و 
پرچم کشورمان را تکان می دادند، سرود ملی پخش کردند. محمد 
کراچیان، از مرشدان پیشکسوت اصفهانی، به عنوان اولین برنامه، 
طنزی خاطره وار نقل کرد. داستان با مضمون زیرکی و حساب دانی 
اصفهانی ها، از مردی که از صبح تا شب توی حجره مشغول کار است 
و تصمیم می گیرد یک روز را استراحت کند که البته موفق نمی شود.

    زبان اصفهانی روان و قشنگ و خوب است
بعد از آن فضل الله شیرانی بیدآبادی )استاد سخا( باب آمدن شاعران 
را باز کرد. او سخنش را با »سلام گُنده گُنده گرم و صمیمی« آغاز 
کرد. س��پس گفت: زبان اصفهانی خود به خود شیرین است و طنز 
یعنی کلام ش��یرین و ش��عر طنز ضمن اینکه ممکن است نقد هم 
داشته باشد اما شیرین است و به دل می نشیند. زبان اصفهانی مثل 

آبی که قرار اس��ت به زودی )به زاینده رود( بیاید؛ روان و قشنگ و 
خوب است. سخا در ادامه با یادآوری اینکه در اصفهان ضرب المثل و 
کنایه های قشنگی داریم؛ گفت: »پایش روی مار باشد برنمی دارد« 
یعنی خونسرد و شل و ول است. »توی طاقچه بالا گذاشته« یعنی 
فیس و افاده می کند. »تب تند زود عرقش می چاید« یعنی آن ها که 
عجله دارند؛ زود سرد می شوند. پس از آن شعری با مطلع »قیمت 
اجناس گرون س داداجون« و ختام »که سخا درسش را این جوری 

روون س داداجون« خواند.
دومین ش��اعر نعمت الله طالبی بود که اولین کلامش بیت »به نام 
آنکه بر من جسم و جان داد / برای طنزپردازی زبان داد« بود. او دو 
شعر طنز خواند که بیشترین خنده حضار از بیت »خانه بابا که روزی 
معدن ارزاق بود / از تمام خوردنی ها شد فشنگش مال من« پدید آمد 

و استاد سخا با گفتن »نوش جان« آن را تکمیل کرد.

    حالا برای ما هم بله؟
وقتی طالبی نزد حضار برگش��ت؛ سخا ش��عری با لهجه اصفهانی 
خواند که طنز نبود و در آن بیشتر آثار باستانی اصفهان اشاره شده 

و تلخیص آن بی ادعایی شاعری بود که ادعا می کرد مردم دوستش 
دارند: »اصفهانی ها سخا را چه جوری که دوست دارند / چون که از 
تمامی شاعرها بی ادعا ترِِست« استاد سخا ریشه ضرب المثل »حالا 
برای ما هم بله؟« را نیز توضیح داد. یک نفر بدهکار بود. نفر دوم به او 
گفت کارت را راه می اندازم؛ فقط باید طلبکار هرچه می پرسد؛ بگویی: 
بله! خلاصه با »بله گفتن« نفر اول و زبان داری نفر دوم؛ مردم کوچه 
پول روی هم گذاشتند و قضیه فیصله یافت. جمعیت که متفرق شد؛ 
نفر دوم پشت سر هم سوال کرد: »دیدی چه خوب مشکلت را حل 
کردم؟ دیدی چه جوری کلاه گذاشتیم سرشان؟« نفر اول کماکان 

به بله گفتن ادامه می دهد که می شنود:»حالا برای ما هم بله؟« 
سخا چند کلمه اصفهانی را هم معنی کرد: وردار ورمال: کلاه برداری، 
آپارتی: ناقلا و بدجنس، مفنگی: بی عرضه، بند و بیل: بساط، شلنگ 

و تخته: کار بی حساب کردن و... 
استاد نامی آخرین شاعر طنزپرداز اصفهانی بود که برای حضار دو 
شعر طنز خواند. اولین شعر، حکایت طنز »کور شد پیرمردی از یک 
چشم / شد مهیای نشتر کحال« بود. پیرمرد کور می شود و هیچ کس 
حاضر نیست به او چشم بدهد. آخر از سر ناچاری چشم گربه ای را به 

چشم او پیوند می زنند:»لاجرم از برایش آوردند / چشم یک گربه را 
به استعجال« چند ماه پس از این عمل موفقیت آمیز، مرد به کسی 
که حالش را می پرسد؛ می گوید:»موقع خواب باز می ماند / تا کند 

رد موش را دنبال!«

    سلیمان گفت: آصف هان!
با پایان شعرخوانی سه شاعر طنزپرداز، محمد کراچیان دوباره روی 
صحنه آمد و به س��بک نقاله خوانی قص��ه ای از نام گذاری اصفهان 
تعریف کرد: »سلیمان غصه دار بود و هیچ کس توان آن را نداشت که 
شادش کند. آصف بن برخیا او را سوار بر قالیچه پرنده کرد. هر جا 
رفتند؛ آصف پرسید: اینجا را می پسندی؟ و سلیمان می گفت نه! تا 
رسیدند به سرزمینی که از وسط آن رودی می گذشت و سرسبز بود 
و درختانش زیبا بود و... آصف پرسید: اینجا را می پسندی؟ سلیمان 
بر خلاف دفعه های پیش که می گفت نه! این بار گفت: آصف هان! 

پس از آن اسم شهر را گذاشتند آصِفهان یا اصفهان!«
از دیگر برنامه های نشس��ت می توان به تارن��وازی عباس نادری و 
دف نوازی مهرداد طاهری و همچنین اجرای تئاتری کوتاه »مکتب 

تئاتر کمدی اصفهان« اشاره کرد.
دمادم غروب آفتاب، برنامه در میان هیاهوی کسانی که در باغ غدیر 
به دنبال دیگر بخش های میراث فرهنگی ناملموس از قبیل نمایشگاه 
گیاهان دارویی و نمایشگاه پوشش اقوام ایرانی می گشتند؛ تمام شد.

گزارش سومین نشست تخصصی »طنزنده رود«

شب شعر شاد در میان هیاهوهای عابران برگزار شد
اکرم

 ادیبی

از تمام شعرهایی که از چوگان خواندم این بیت از پروین اعتصامی 
بیشتر از بقیه در ذهنم مانده است: »کاردانان کار زین سان می کنند 

/ تا که گویی هست چوگان می زنند«. 
ش��ب ش��عر »چوگان در ش��عر فارس��ی« یکی دیگر از برنامه های 
جشنواره میراث فرهنگی ناملموس مرتبط با ادبیات بود. این برنامه 
روز پنج ش��نبه 17 مهر با همکاری هیأت چوگان اصفهان و انجمن 
شعرای شهرستان اصفهان در ساختمان توحیدخانه دانشگاه هنر 
برگزار شد. موضوع جلسه صبح چوگان و موضوع جلسه عصر به طور 
اختصاصی شعر چوگان بود. این شب شعر با حضور شاعران اصفهانی 
برگزار شد و شاعرانی مانند شهیر اصفهانی و فراهانی اشعار خود که 
در وصف این ورزش سروده بودند، قرائت کردند که قرار است پس از 
نقد و تحلیل در مجله اختصاصی شعر به چاپ برسد. مدیر و مجری 
این جلسه اسماعیل آذر بود.دکتر اس��ماعیل آذر پیش از برگزاری 
نشس��ت گفت: چوگان از ورزش های اصیل ایرانی بوده که در شعر 
و ادبیات فارسی بارها توسط شاعران تاکید شده و بسیاری از آن ها 
با استفاده از آن نوع احساسات و تش��بیهات خود را بیان کرده اند. 
ش��اعرانی هم چون حافظ، منوچهر دامغانی، خیام، سعدی، عطار و 
نظامی از جمله شاعرانی هستند که درباره این ورزش ملی میهنی 
شعر س��روده اند. با برگزاری این شب شعر اختصاصی می توان همه 
را به این اندیشه سوق داد که ما چنین ورزشی با خصوصیت و آداب 

خاص خود داریم. این شب شعر با هدف اهمیت دادن به ورزش ملی 
و هم چنین توصیه اکید مقام معظم رهب��ری مبنی بر اینکه باید از 
ورزش های بومی و ملی حمایت کرد، برگزار می شود. اصفهان دارای 
شاعران بنامی اس��ت که توانمند و فعال هس��تند و شب شعرهای 
بسیاری را برگزار می کنند.این استاد ادبیات فارسی در نشست شب 
شعر گفت: افسانه ها و تاریخ در چوگان به هم آمیخته است و زمانی 
که تاریخ نبوده است، بازی چوگان وجود داشته است. پیترو دلاواله 
جهانگرد ایتالیایی در س��فرنامه خود می نویس��د: »در قزوین بودم 
که دیدم قبل از اینکه ش��اه بازی چوگان را آغاز کند، بخشی ها که 
گروهی از اهالی خراسان هستند به خواندن آواز و نواختن موسیقی 
می پرداختند و سپس شاه به همراه 6 نفر دیگر وارد میدان چوگان 
می شد.« دلاواله در جای دیگری، میدان چوگان قزوین را با میدان 
نقش جهان اصفهان مقایسه می کند و می گوید این دو هیچ گاه با هم 
قابل مقایسه نیستند.  واژه چوگان همان چوپکان یا چوپگان در زبان 
پهلوی است. به گفته یکی از محققانی که در موضوع چوگان مطالعه 
داشته اس��ت، افس��انه ها و تاریخ در چوگان به هم آمیخته است و 
زمانی که تاریخ نبوده است، بازی چوگان وجود داشته است. زحمات 
فدراسیون چوگان را ستایش می کنم و وقتی می بینیم رهبر معظم 
انقلاب با آن بصیرت خود بر توجه به این ورزش تأکید دارد، اگر ما 
به چوگان کمک نکنیم نقطه تاریکی در فرهنگ ما به بار خواهد آمد.

نمایش��گاه نقاش��ی »رنگ هستی« ش��امل آثار  
تعدادي از هنرجویان توانخواه جسمی و ذهنی در 
خانه هنرمندان برگزار شده است. این نمایشگاه 
که شامل 160 اثر و در سبک های مختلف شامل: 
طراحی، خطاطی، عکاس��ی،رنگ، پاستل و... و با 
موضوعات آزاد می باشد به همت انجمن خیریه توانخواهان آسوده 
ماوی در حال برگزاري است.  انجمن خیریه آسوده ماوی از سال 
13۸5 به همت جمعی از خیرین اصفهان تش��کیل ش��ده است. 
مهندس کاظمی رییس هیات مدیره ای��ن انجمن در گفت وگو با 
اصفهان زیبا گفت: این انجمن با هدف خدمات رسانی همه جانبه و 
به منظور ایجاد بستری مناسب در راستای شکوفایی توانایی های 
بالقوه معلولین جس��می-ذهنی با اهداف ارائه خدمات آموزشی 
،توانبخشی،رفاهی،فرهنگی،تفریحی و ورزشی درمانی شروع به 
کار کرد. وی همچنین افزود: از ویژگی های این انجمن داش��تن 
برنامه های بلند م��دت، کوتاه مدت و میان مدت ش��امل افزایش 
تعداد توانخواهان،گسترش کمی و کیفی خدمات به توانخواهان، 
ایجاد آسایگاه موقت ،ایجاد مجتمع پزشکی و مجموعه فرهنگی 
تفریحی برای توانخواهان و برنامه های دیگر می باشد. وی در ادامه 
اظهار داشت: خدماتی که در حال حاضر توسط انجمن به معلولین 
و خانواده هایشان ارایه می شود در قالب 30برنامه توانمندسازی 

در سه بخش توانمندسازی توانخواهان،خانواده ها و جامعه پیش 
بینی شده است که همه آنها در راستای یک هدف است و آن ایجاد 
آسودگی برای معلولین است. وی در پایان درباره هدف برگزاری 
نمایشگاه گفت: یکی از مش��کلات توانخواهان این است که کمتر 
دیده می ش��وند و متاس��فانه باید بگویم تا حدی برای بسیاری از 
مردم وجودشان فراموش شده است ولی در این سال ها با برپایی 
نمایشگاه کمی این مشکل برطرف شده است و با برپایی نمایشگاه 
آثار توانخواهان و معلولین و فروش آنها نه تنها آنها بیشتر دیده شده 
اند، بلکه به نوعی به آنها کمک روحی و مالی هم ش��ده است.قابل 
ذکر است این نمایشگاه همه روزه تا تاریخ 24 مهر ماه برپا خواهد 
بود و علاقه مندان برای بازدید از این آثار می توانند تا از ساعت ۸ 

تا20 به خانه هنرمندان واقع در خیابان آبشار مراجعه کنند.

گزارشی از شب شعر »چوگان در شعر فارسی« 

اشعار شعرای اصفهانی با موضوع چوگان به چاپ می رسد
در خانه هنرمندان به نظاره بنشینید

رنگ هستی  برای هستی های فراموش شده

وحید
 عالم



اعتی�اد در جامعه ام�روزی ما به عن�وان یکی از 
دغدغه های اصلی مسوولان است و دولت سالانه 
متحمل هزینه های بس�یار زیادی ب�رای رهایی 
مصرف کنندگان از این پدیده شوم می شود. در 
این میان اعتیاد زنان به مواد مخدر رو به رشد و 
در اس�تان اصفهان دو  برابر نرخ کشوری است. 
 نکته حایز اهمیت این  است که زنان از مطرح شدن اعتیاد خود 
می ترسند و متاسفانه به دلیل نگاه بد جامعه به آنها، مجبورند در 
اعتیاد خود غوطه ور شده و صدمات بسیار زیادی را تحمل کنند.
 از آنجایی که زن به عنوان کانون محب�ت و عاطفه می تواند در 
تربیت فرزن�دان و فراهم کردن محیط آس�ایش در خانه تلاش 
کند، دچار شدن به اعتیاد، در فروپاشی آن خانواده تاثیر بسزایی 
دارد. یکی از مراکزی که به جرات می توان گفت موفق ترین مرکز 
رایگان درمان اعتیاد در استان است، جلسات سروج است که 
آثار آن کاملا مشهود و مورد رضایت مس�وولان مربوطه است. 
 در چند روز گذشته این جلس�ات که در یکی از ساختمان های
هلال احمر روبه روی بیمارستان کاشانی برگزار می شد، برخلاف 
دستور اس�تاندار محترم تعطیل ش�د و دلیلش نیز این بود که 
هلال احمر س�اختمان مربوطه را برای کار دیگری نیاز داشت و 
مسوولان جلسات سروج مجبور ش�دند، ساختمان را تخلیه و 
در حال حاضر جلسات با مشکلات عدیده ای مواجه شده است. 
از آنجایی که عملکرد بس�یار خوب این جلس�ات با س�ابقه 12 
ساله، مورد تایید مسوولان مربوطه است و از سویی نیز موضوع 
تعطیلی جلسات به استحضار استاندار محترم رسیده، امیدواریم 
مسوولان ذیربط چاره اندیشی کرده و ساختمان در اختیارآنان 
قرار دهند و همانند گذش�ته خانواده هایی که بع�د از خداوند 
چشم امیدشان به این جلسات است تا بیمارانشان درمان شوند، 
بتوانند به راحتی درمان ش�وند. مصاحبه زیر مربوط به یکی از 
زنان درمان شده در مرکز یاد شده است که حاوی مطالب و نکات 

آموزنده و تکان دهنده ای است.
اول خودت را معرفی کن؟

مهری هستم 46 س��اله، متاهل دارای سه فرزند پسر که همگی متاهل 
هستند و مدت 29 سال است ازدواج کرده ام. 

از خودت بیشتر بگو؟
دختر خونه بودم در سن 16 سالگی به اصرار مادرم مجبور شدم ازدواج 
کنم، البته نامزد پسر دایی ام بودم، اما چون در جنگ مفقود الاثر شده 

بود، مادرم مجبورم کرد ازدواج کنم.
چرا مجبورت کرد؟ 

به خاطر فرهنگی که بین خانواده ها بود و می گفتند، اگه دختر دیر شوهر 
کنه، خواستگارهای خوبش را از دست می ده و... 

تا کلاس چندم درس خوندی؟
تا سوم راهنمایی.

شوهرت چند کلاس سواد داشت و کارش چی بود؟
دیپلم علوم تجربی و فرهنگی بود، اما از آم��وزش و پرورش اومد بیرون 
و بعد کارگاه خیاط��ی دایر کرد و با هم کار می کردیم و زندگی بس��یار 

خوبی داشتیم.
چی شد مواد مصرف کردی؟

بعد از اینکه فرزند س��ومم س��ال 69 به دنیا اومد چند ماه بعد یک شب 
ش��وهرم دیر وقت اومد خونه، گفتم کجا بودی؟ گف��ت: رفتیم جایی با 

دوستانم نشستیم و بساط تریاک پهن شد و من هم کشیدم.

یعنی راحت به شما گفت؟
آره، چون با هم خیلی دوست بودیم و هیچی از هم پنهان نمی کردیم.

قبلش هم مصرف می کرد؟
نه دائم مصرف نمی کرد، تفریحی می کشید. 

خب عکس العمل شما چی بود؟
بهش گفتم اگه می خوای ب��ری بیرون من قبول نم��ی کنم، باید توی 

خونه مصرف کنی.
یعنی راحت کنار اومدی؟

آره، به دو دلیل یکی اینکه چون مادرم مصرف می کرد، من هم دوست 
داشتم ببینم چه حالی داره و دوم اینکه دوست نداشتم شوهرم بره بیرون 

و بعد هم به راه های دیگه کشیده بشه.
مادرت همیشه مصرف می کرد؟

نه، بعضی اوقات با دای��ی و فامیل هامون که دور هم جمع می ش��دند 
تفریحی مصرف می کردند و ش��وهر خاله ام ک��ه مصرف کننده دایمی 
بود، بهشون می گفت بکشید برای کمردرد، پادرد و... خوبه، این طریقه 
کشیدن توی ذهن من مونده بود که اگر چیز بدیه،پس چرا می کشند، 
چرا مامانم استفاده کرده؟ پس من هم می تونم استفاده کنم و منتظر 

یک موقعیت بودم تا اینکه این موقعیت پیش اومد. 
شوهرت هم از خدا خواسته بود؟

آره، گفت من که دائم نمی کشم و اگه هر چند وقت یکبار بکشیم، خیلی 
خوبه و برامون یک تفریح می شه و...

در خانواده، به جز مادر مصرف کننده دیگه ای داشتید؟
خیر، پدرم فقط سیگار می کشید. 

شوهرت با مصرف تو مخالفت نکرد؟
نه، می گفت با هم می کشیم و هر موقع هم دلمون نخواد نمی کشیم.

اولین بار مصرف، یادته چه حالی داشتی؟
اولش خیلی حال خوبی نداشتم، س��ردرد گرفتم، بعد حال خوبی پیدا 

کردم.
چی مصرف کردی؟

تریاک.
چقدر مصرف کردی؟

خیلی کم 
بار دوم کی مصرف کردی؟

یک هفته بعد، هر هفته سر ساعت مقرر می نشستیم و با هم می کشیدیم 
و حتی اگر جایی می رفتیم، مهمونی هرجور بود خودمونو می رسوندیم 

خونه و مصرف می کردیم.
جلو بچه ها می کشیدید؟

نه، بچه ها می خوابیدند. 
هفتگی کشیدن تا چند وقت طول کشید؟

حدود چهار سال. 
خانواده و اطرافیان متوجه نشدند؟
خیر، فقط داخل خونه خودمون می کشیدیم.

 در صحبت هات گفتی هدفت این بود که بتونی ش�وهرت 
را کنترل کنی، آیا موفق شدی؟

اینکه جای دیگه ای نره آره، اما فکرش را نمی کردم، هر دو مصرف کننده 
حرفه ای بشیم. 

چه موادی مصرف می کردی؟
فقط تریاک.

چند سال مصرف کننده بودی؟
21 سال. 

ترک هم داشتی؟
موقعی که خواستم برم مکه، 12 روز ترک کردم و تا وارد اصفهان شدم 

دوباره مصرف کردم.
فرزندانت کی متوجه مصرف شما شدند؟

همان چند سال اول فهمیده بودند، اما طوری رفتار می کردیم که به خودشون 
جرات گفتن نمی دادند و همیشه سعی می کردیم، اون ها در رفاه باشند. 

فکر می کردی فقط مادیات می تونه نیازهاش�ون را پاسخ 
بده؟

همه اش سرگرم کش��یدن بودیم و از وظیفه مادری ام غافل شده بودم، 
فکر می کردم چون وضع مالی مون خوبه و هیچی براشون کم نمی زاریم 

دیگه مشکلی ندارند.
بچه هاتون مصرف کننده مواد نشدند؟

نه یکی شون ورزشکار شد، اما توی ورزش شکست خورد، دومی دانشگاه 
رفت، اما نتونست ادامه تحصیل بده و به خاطر ورشکستگی شوهرم ترک 

تحصیل کرد، سومی هم دیپلم گرفت و دیگه درس نخوند. 
فکر می کنی علت عدم پیشرفت شون چی بود؟

)در حالیکه گریه می کرد گفت:( وظیفه پدری و مادری را به خوبی انجام 
ندادیم و هیچ وقت نمی توانم فراموش کنم که باعث عقب افتادنش��ون 
توی زندگی، ما هستیم و بخشی از خسارتی که زدم، قابل جبران نیست. 
توی صحبت هات گفتی ش�وهرت ورشکس�ته شد، این 

ورشکستگی چه تاثیری در روابط و زندگیتون داشت؟
 همه فامیل با ش��وهرم قطع رابطه کردند به خص��وص وقتی فهمیدند 

من معتاد شده ام چون او را مسبب می دونستند. 
چند تا از خاطرات دوران سوء مصرف را تعریف کن؟

  شوهر خواهرم معتاد به هروئین بود و خواهرم اوضاع خوبی نداشت، به 
 خودش و بچه هاش رسیدگی می کردم، لباس، مواد غذایی و... به اون ها

می دادم، اما نمی دونس��تم با این کار دل اون ها را می ش��کنم تا اینکه 
وقتی ورشکس��ت ش��دیم و فهمیدند من اعتیاد دارم خیلی خوشحال 
 شدند و بعد فهمیدم که تحقیر می ش��دند، البته الان که درمان شدم، 

رابطه مون خوب شده.
  رفتم اهواز مسافرت خونه دختر دایی ام، با توجه به اینکه اول نامزد 
پس��ر دایی ام که گفتم مفقود الاثر ش��د، بودم با خان��واده دایی خیلی 
رودربایستی داشتم، یکی از پسر دایی هام مصرف کننده بود و من هم 
خمار شدم نتونستم طاقت بیارم، مجبور شدم پیش پسر دایی ام مصرف 
کردم، اون روز خیلی تحقیر شدم و همه فهمیدند و هنوز از خانواده دایی 

خجالت می کشم.
  وقتی شوهرم ورشکست شد و خونه، ماشین، زمین و همه چیزمان 
را از دست دادیم، متوجه ش��دم که بعد از 25 سال تازه مستاجر شدم و 
 حتی پول کرایه خونه را هم نداش��تیم، شوهرم بیکار ش��ده بود، هر دو 
مصرف کننده مواد مخدر بودیم، حتی پول مصرف مان را هم نداشتیم، 
چند بار من مجبور شدم برای مصرف خونه پسر دایی ام که در محله مان 
زندگی می کرد برم. دختر خاله ام همه چیز برام آماده می کرد و خیلی 
احساس حقارت می کردم، گریه می کردم و از خدا می خواستم که از اون 

وضعیت نجات پیدا کنم. 
  یادمه برای انجام کاری به ش��مال منزل بس��تگان رفتم، چون کارم 
طول کشید و چند متر برف هم اومد، نتونستم بیام اصفهان، توی ماشین 
به جای اینکه از طبیعت و برف لذت ببرم فقط زجر می کش��یدم، چون 

موقعیت برای کشیدنم فراهم نبود و هشت روز درد و خماری کشیدم.
  فشارهای روحی روانی در مدت درمان به حدی بود که حتی یک کلمه 
حرف هم با من نمی زد حال تصور کنید من که 21 سال بهترین لحظات 
را با شوهرم بودم و برخی اوقات تا چهارصبح می نشستیم و پای بساط 
کشیدن، می گفتیم و می خندیدیم کار به جایی رسیده بود روز جمعه 
 که تعطیل بود از صبح تا شب یک کلمه حرف با من نمی زد و من مثل 
 آدم های روانی ش��ده بودم که تصمی��م گرفتم برم خون��ه خواهرم و تا

 نیمه های شب اونجا بودم و خلاصه اینکه شوهرم روی نقطه حساس که 

همان احساسات عاطفی من بود، دست گذاش��ته بود تا من را از درمان 
منصرف کند و برایم زجر آورتر از این کم محلی ها چیزی نبود.

جرقه درمان چگونه خورد؟
یک روز که موادم را کش��یدم، خیلی گریه کردم به دختر خاله ام گفتم 
دیگه دلم نمی خواد مصرف کنم، دوست دارم تغییر کنم و از این وضع 
خسته شده ام، عروس دختر خاله ام دانشجوی جامعه شناسی بود و از 
طریق استادش با جلسات سروج آشنا ش��ده بود، وقتی اوضاع مرا دید 

آدرس جلسات را داد.
از اولین ورودت به جلسات بگو؟

وقتی با عروس دخترخاله ام به جلس��ات اومدیم، جشن رهایی یکی از 
مصرف کنندگان بود، از اونجایی که من خس��ته و به دنبال رهایی بودم 
سه  ساعت جشن رهایی را محو جلسه شدم، اشک می ریختم، با خودم 
می گفتم مگه می شه از مواد نجات پیدا کرد؟ باورش برام سخت بود، اون 
جلسه خیلی روی من تاثیر داشت، عروس دختر خاله ام فکر نمی کرد 

من سه ساعت بشینم.
 به جز جش�ن رهایی چ�ه چیز دیگ�ه ای باعث جذب ش�دنت 

به جلسات بود؟
کلاس آموزشی شناخت اعتیاد را که رفتم، حرف های تازه ای شنیدم و 
آنقدر برام جذاب بود که تا آخر جلسه شناخت اعتیاد به دقت گوش کردم. 
و تازه فهمیدم که مواد س��ال ها با روح و جسم من چه کرده و چطوری 

می تونم نجات پیدا کنم.
نحوه درمان؟

آقای مفتون )مدیر مرکز( راهنمای درمان خانم ها  را به  من معرفی کردند 
و بعد هم ایشان من را به مرکز درمانی سروج درخیابان امام خمینی که 
صبح ها در اختیار خانم هاست، معرفی کرد و درمانم را زیر نظر راهنمای 
خودم خانم بیک لو شروع کردم،  درمان با داروی شربت تریاک براساس 

علایم بالینی.
چند ماه طول کشید؟

حدود 10 ماه. 
تاریخ درمان؟

زمستان 92.
با توجه به اینکه در برخی از مراکز ترک اعتیاد از خانم ها 
سوء استفاده می شود، ش�ما چطور درمان در این مرکز را 

قبول کردید؟
معرف من از طریق دکتر پدریان استاد دانشگاه این مرکز را به من معرفی 
کرد و من هم اطمینان کردم، چون وی استاد دانشگاه و فرد معروفی بود 
و بعد که به مرکز اومدم محیط کاملًا امنی را دیدم صبح ها کاملًا مرکز در 

اختیار خانم هاست و آقایان رفت و آمد ندارند. 
وقتی تصمیم به درمان گرفتی، شوهرت مخالفت نکرد؟

چرا صد درصد مخالف بود، چون بهترین همنشینش را از دست می داد 
و مدت زمانی که درمانم طول کشید خیلی اذیتم کرد حتی پول درمانم 
را نمی داد، می گفت بیا کارکن می رفتم توی مغازه اش کار می کردم باز 

هم پول نمی داد و خلاصه اینکه سعی کرد من درمان نشوم. 
با همه فراز و نشیب ها درمان شدی، آیا سخت نبود؟

در مدت زمان درمان خیلی از علایم و دردهام آشکار می شد، اما چون 
می دیدم دارم به سمت بهبودی و سلامتی می رم خوشحال بودم و برایم 

لذت بخش بود. 
از مخالفت های شوهرت در درمان بیشتر بگو؟

خیلی مخالف بود مرتب غر غر می کرد، می گفت اینجا فایده ای نداره، 
بعد پشیمون می شی و می فهمی که من راست می گم. 

گفتی که وضع مالی خوبی هم نداشتید، چرا پس شوهرت 
مخالف درمانت بود آیا خودش نمی خواست درمان بشه؟

چرا می گفت بیا با روش من ترک کن. 
چه روشی؟

متادون خریده بود و سراز خود متادون می خورد. 

شما چرا نمی خوردی؟
چون می دونستم متادون عواقب بدی داره و اعتیاد آوره. 

از کجا می دونستی؟
یکی از بستگان را به یک مرکز ترک اعتیاد بردند و متاسفانه آنجا با تجویز 

بیش از حد متادون وضعیت بسیار بدی پیدا کرد. 
شوهرت هنوز مصرف کننده است؟

بله، اما مصرفش را از من پنهان می کنه ولی من می فهمم.
بعد از اینکه درمان شدی، شوهرت چه برخوردی دارد؟

بعضی اوقات دلش می خواد منو تحریک کنه مثلاً میگه ببین رو فرش یه 
تیکه تریاک افتاده یا سیخ و سنجاق نشونم می ده. 

شما تحریک می شی؟
نه هیچ اثری روی من نداره. 

فکر می کنی علت این کارهاش چیه؟
قبلًا هم گفتم بهترین همنشین و هم بساطش را از دست داده و من هم 

مثل اول حرف شنوی ازش ندارم. 
الان رابطه تون چطوره؟

بد نیست؛ اما مثل اول و زمان سوء مصرف نیست چون متوجه شدم نباید 
اون کارها را می کردم و نباید هرکاری او می کنه من هم بکنم و به بچه هام 
خیلی ضربه زدم، اگه با پدرشون یکی نشده بودم و مصرف نمی کردیم 

قطعاً موقعیت های خیلی خوبی داشتند و خودم را نمی بخشم.
از زندگی ات راضی هستی؟

نه اوضاع خیلی بدی دارم )مرتب گریه می کند(
در مدت درم�ان آموزش هایی دیدی، آی�ا این آموزش ها 
توانس�ت راه و رس�م درس�ت زندگی کردن را به شما یاد 

بدهد؟
بعد از درمان و در مدت درمان آموزش های جلسات خیلی کمکم کرد 
خیلی دیر شده، اما سعی کردم از این به بعد درست زندگی کنم، خودم را 
مقصر اصلی عقب افتادن بچه هام می دونم چون همه اش فکرم این بود 
که شب بشه تا بریم مصرف کنیم. یکی از پسرهام به دلیل اینکه نتونستم 
درست راهنمایی اش کنم زندگی اش در حال فروپاشی و جدایی است.

تصمیم داری گذشته ها را جبران کنی؟
 اگه بتونم بله، اما خیلی دیر شده و سخته، خیلی دلم می خواهد گوشه ای

از زجری که فرزندانم کشیدند را جبران کنم، پسر سومی وقتی دید اوضاع 
مالی ما بد شده رفت و مجردی خونه اجاره کرد و مدتی تنها زندگی می 
کرد، من هم که دوست داشتم راحت زندگی کنم و مزاحم نداشته باشم 
قبول کردم، تا اینکه مشکلات زیادی برایش پیش اومد، مثلاً با دوستانش 
وسایل مشروب خریده و قصد تهیه مشروب داشتند که پاسگاه اون ها را 

دستگیر کرد و چند روز بازداشت بود و چقدر ضربه خورد. 
الان هم تنها زندگی می کنه؟

وقتی که درمانم را شروع کردم و فهمیدم اشتباه کرده ام با راهنمایی های 
خانم بیک لو رفتم سراغش، نمی اومد، آنقدر رفتم و اومدم و گریه کردم 
تا قبول کرد و الان با هم زندگی می کنیم. الان فقط ورزش می کنه، با 

پدرش خیلی لج بازی می کنه و سرکار نمی رود.
بچه هات از زندگی شون راضی اند؟

نه اون ها هم ناراضی اند، من و همسرم را مقصر می دونند به خصوص پسر 
کوچیکه همه اش غر غر می کنه و من هم می گم حق داری بگو، اما بعد 

باید برم گوشه ای و گریه کنم تا حداقل کمی راحت بشم. 
صحبت پایانی

می خوام به خانم های مصرف کننده بگویم وقتی متوجه می شوید که 
خیلی دیر شده و گذش��ته ای را که خراب کرده اید نمی توانید جبران 
 کنید یا خیلی سخته ، من که فکر می کنم یکس��ری خراب کاری ها را 
نمی توانم جبران کن��م، البته تلاش می کنم و از لط��ف خداوند نا امید 
نیستم، 21 سال از بهترین ساعات عمرم را به جای تربیت بچه هام پای 
بساط مواد تباه کردم! خودم را اصلًا ندیدم، از زندگی هیچی نفهمیدم، 

بزرگ شدن بچه هام را ندیدم، از زندگی لذت نبردم.
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اعتیاد، یک مساله صرفا مردانه نیست! اعتیاد خانم ها در جامعه ما موضوع بس��یار مهمی است و خانم های 
مصرف کننده مواد مخدر، برای پذیرش بیماری خود مشکلات زیادی 
دارند؛ زیرا وجهه خوبی ندارد و همگان بر ای��ن باورند که اعتیاد یک 
مساله مردانه است، اعتیاد خانم ها در جامعه بسیار زشت و منفور است 
و همین دیدگاه باعث شده، زنان مصرف کننده از مطرح کردن بیماری 
خود وحشت داشته و بترسندکه علت آن را می توان در نگاه بد جامعه 

به این موضوع و از سویی نبود بستر مناسب برای درمان آن دانست. 
بسیاری از خانم ها اعتماد نمی کنند که بیماری خود را بگویند؛ زیرا 
سوء استفاده های زیادی از آنان شده است، اگر بستر مناسب و محیط 
امنی باشد، می توانند درمان ش��وند؛ به طور مثال خانم مهری بعد از 
اینکه مکان درمان را مناسب دیدند، توانستند ادامه مسیر داده و درمان 
شوند. قطعا مسوولان باید فکر تازه ای بکنند و این بستر را فراهم کنند، 

البته نه با آن روش و ایده های قبلی که در ذهن دارند. تنها مزیتی که 
این مرکز دارد، این اس��ت که برای خانم ها ارزش قایل ش��ده و نوبت 
صبح را به طور کامل در اختیار آنان قرار داده و چون هیچ مردی وجود 
ندارد، خانم ها با اطمینان کامل درمان می شوند. این در حالیست که 
در برخی کمپ ها نهایت توهین و تحقیر با یک خانم مصرف کننده می 
شود و حتی آنها را کتک می زنند و در جواب اعتراض آنها می گویند، 
این کتک خوردن بهتر از وضعیت قبلی تان است! که جای تاسف دارد. 
نکته ای که باید در مورد اعتیاد خانم ها گفته شود، اینکه برخی از خانم ها 
ناخواسته وارد مقوله اعتیاد می شوند و این در مورد نسل قبلی است. 

امثال خانم مهری به دلیل اینکه با یک فرد مصرف کننده »شوهرش« 
همنش��ین بود ودر اصفهان هم این دیدگاه وجود داش��ت که شوهر 
برایشان همه چیز بود، مصرف کننده مواد مخدر شدند. در بین خانم های 
اصفهانی این فرهنگ وجود داش��ت)وقتی ش��وهر کردی خدا یکی، 
ش��وهر هم یکی (و وابستگی شدید به ش��وهر، باعث می شد که وارد 

این مقوله شوند.
موضوع دیگری که در مورد خان��م های مصرف کننده باید گفت، این 
است که خانم ها به دلیل مسایل عاطفی، احساسی و مالی نمی توانند 
به راحتی پا روی دلشان بگذارند و از شوهرشان دل بکنند، برخی اوقات 

مش��اهده ش��ده که خانمی تحت درمان قرار می گیرد؛ اما شوهرش 
حمایت مالی و عاطفی نمی کند که این موضوع احساس��ات خانم را 
تحت الش��عاع قرار می دهد و به نوعی ریاضت عاطفی می کشند که 
بسیار سخت است و در مورد خانم مهری باید گفت که این کار را کرد و 
پا روی یکسری عواطف و احساسات گذاشت، سختی های بسیار زیادی 
را نیز تحمل شد تا توانست به درمان برسد. مثلا شوهرش پول رفت و 
برگشت و شهریه درمان را نمی داد، این در حالیست؛ اگر مردی خودش 
برای درمان اقدام کند، درمان همسرش نیز به راحتی صورت می گیرد 
که به ندرت اتفاق می افتد؛ چون اکثر مردان دوست ندارند هم بساطی 
خود را از دست بدهند و در یک جمله باید گفت، نقش شوهر در درمان 

خانم بسیار موثر است. 
فاطمه بیک لو - راهنمای درمان اعتیاد خانم ها

یک خانم رها شده از بند اعتیاد با اشاره به نگاه منفی جامعه نسبت به اعتیادخانم ها:

زنان معتاد از درمان اعتیاد وحشت دارند! 

عباس
چیوائی

؟؟؟
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؟؟؟
؟؟

؟؟؟

؟؟؟ 

زینب
زمانی

؟؟؟

مبلغ برآورد اولیه نام پروژه 
مدت اجرا ردیف اعتباری تقریبی )ریال(

عملیات
سپرده شرکت 

درمناقصه به ریال 

37/000/000ماه 500/000/0003300125جدولگذاری کانیو درسطح منطقه 

بهینه سازی پروژه های سطح 
37/000/000ماه 500/000/0003300125منطقه

زیرسازی وآسفالت درسطح 
36/500/000ماه 400/000/0003300182منطقه 

ساماندهی سرویس بهداشتی 
26/750/000ماه 450/000/0003700513پارک شهید حسینی 

ساماندهی سرویس بهداشتی 
26/000/000ماه 300/000/0003700513پارک شریعتی

آگهی مناقصه 

آگهی مزایده 

شهرداری منطقه شش در نظر دارد پروژه های ذیل را تعیین پیمانکار نماید:

مدیر منطقه شش شهرداری اصفهان 

تذکرات:
1پیمانکاران ملزم به ارائه اسناد ومدارک شرکت، گواهی تشخیص صلاحیت وسوابق کاری خود قبل ازتهیه اسناد می باشند،بدیهی است تحویل اسناد مناقصه منوط به 

ارزیابی سوابق شرکت کنندگان می باشد.
2.واجدین شرایط می توانند ازتاریخ نشر این اطلاعیه همه روزه به جز روزهای تعطیل به شهرداری منطقه شش واقع درخیابان آزادگان )سعادت آباد(-نبش خیابان ملاصدرا 
وبا ارائه معرفینامه کتبی شرکت وسایر مدارک نسبت به خرید اسناد اقدام نمایند لازم به ذکر است کلیه اسناد مناقصه می بایست توسط شرکت کننده تایید مهرو امضا شده 

وطبق شرایط مناقصه ضمیمه پیشنهاد خود نمایند.
3.آخرین مهلت ارسال پیشنهاد  قیمت تا ساعت 12 تاریخ 93/7/30 می باشد. بدیهی است دریافت  پاکات بعد ازساعت مقرر امکان پذیر نمی باشدسپرده شرکت در مناقصه 

صرفا باید به یکی از صورتهای ضمانتنامه بانکی-اوارق مشارکت ویا فیش بانکی تهیه شود.
4.شهرداری منطقه در رد یا قبول هریک ازپیشنهادات مختار است ارائه آنالیز قیمت درپاکت مربوطه الزامی است .

5.حضور نماینده تام الاختیار ومطلع به آنالیز قیمت پیشنهادی وبا معرفینامه کتبی پیمانکار درروز بازگشائی پاکتها در محل  الزامی است .
6.پیشنهاد رسیده ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 93/8/3 درکمیسیون مناقصه که درمحل دفتر شهردار منطقه  شش تشکیل می گردد قرائت وبازخواهد شد.

7.برندگان اول دوم مناقصه هرگاه حاضربه انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
8.برنده مناقصه جهت عقد قرارداد باید معادل 5 درصد مبلغ مورد پیمان را بعنوان تضمین تعهدات پیمان به صورت ضمانتنامه بانکی ویا اسناد خزانه به شهرداری تسلیم 

نماید این ضمانتنامه طبق ماده 34 شرایط عمومی پیمان آزاد می گردد.
9.هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد.

شهرداری اصفهان

شهرداری اصفهان درنظرداردنسبت به واگذاری املاک ومستغلات ذیل ازطریق مزایده اقدام نماید

متقاضیان می توانندجهت دریافت اسنادومشخصات مورد واگذاری ازتاریخ نشرآگهی همه روزه به جزایام تعطیل درساعات اداری به 
امورقراردادهاواقع درمیدان امام حسین)ع( ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه ونسبت به کسب اطلاعات وتهیه اسنادمزایده اقدام 

نمایند.آخرین مهلت تهیه اسنادوارسال پیشنهادقیمت تاساعت14 مورخ93/8/11می باشد.
1-فروش دوقطعه زمین به مساحت های 200/82و170/56مترمربع واقع درخیابان کهندژ، کوچه شهیدجلوانی،جنب پارک بهاران

2-یک واحدتجاری،به مساحت171مترمربع واقع درخیابان گلستان،بعدازچهارراه هسا)صرفابه منظورتاسیس بانک( 

شرایط مزایده:
1-ارائه س��پرده ش��رکت درمزایده برای هرموردبصورت واریزنقدی به حس��اب س��پرده ش��هرداری یاضمانت نامه بانکی 

بااعتبارحداقل سه ماه.
2-درصورتیکه نفرات اول ودوم شرکت کننده برای هرموردازانجام معامله خودداری نمایندسپرده شرکت درمزایده آنان به 

ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهدشد.
3-شهرداری درردیک یاتمام پیشنهادهابرای هریک ازمواردفوق مختاراست.

4-سایراطلاعات وجزئیات مربوطه دراسنادمزایده مندرج می باشد.



 جواد پرورش؛ ریيس هيات بدنسازي 
و پرورش اندام اصفهان باقي ماند 

مجمع انتخاباتي هيات بدنس��ازي و پرورش اندام اصفهان با حضورس��ه 
کانديداي تصدي پست رياست اين هيات در سراي ورزشکاران اصفهان 
برگزار شد. جواد پرورش، سيد علي قريشي و مجيد خليلي، کانديداهاي 
تصدي پست رياست اين هيات بودند و در نهايت جواد پرورش با کسب 
بيشتري آراي مأخوذه، رياست هيات را ازآن خود کرد. رييس سابق اين 
هيات که در هشت سال گذشته رياست هيات بدنسازي و پرورش اندام 
استان را بر عهده داشت با کسب 12 راي از 17 راي ماخوذه، توانست در 
سمت خود باقي بماند. سيد علي قريشي با کس��ب پنج راي نتوانست از 
پس پرورش بر آيد و مجيد خليلي، ديگر کانديداي تصدي پست رياست 

هيات، فاقد راي شد.

  بازیکن پرسپوليس، همچنان محروم
رای کميته استيناف در مورد درخواست لغو محروميت صادقيان صادر 
شد.کميته اس��تيناف رای خود درباره درخواس��ت لغو محروميت پيام 
صادقيان را صادر کرد. با توجه به درخواست پيام صادقيان مبنی بر تخفيف 
باقيمانده محروميت دو ماهه اش که در تجديد نظرخواهی قبلی توسط 
کميته استيناف، از سه ماه به دو ماه محروميت کاهش يافته بود، پس از 
درخواست مجدد اين بازيکن و بررسی پرونده، کميته استيناف درخواست 
 مجدد تخفيف دوره محروميت با توجه به س��ابقه قبلی وی را غير موجه 
می داند و با استناد ماده 41 آيين نامه انضباطی، تجديد نظرخواهی وی را 

رد و رای قبلی را معتبر اعلام می کند.

کاشانی؛ مدیر تيم فوتبال اميد شد
حبيب کاشانی مديرعامل پيشين باشگاه پرسپوليس به عنوان مدير جديد 
تيم فوتبال المپيک ايران انتخاب شد. سيد هادی آيت اللهی نايب رييس 
اول فدراسيون در اين خصوص گفت: حبيب کاش��انی به عنوان مشاور 
فدراسيون و مدير تيم ملی المپيک ايران انتخاب شد.لازم به ذکر است، 
حبيب کاشانی پيش از اين مديرعامل باشگاه پرسپوليس تهران و در حال 

حاضر عضو شورای شهر تهران است.

 نمایندگان اتحادیه جهانی کشتی 
به ایران می آیند

نماين��دگان اتحاديه جهان��ی کش��تی در نخس��تين دوره رقابت های 
کشتی آزاد و فرنگی جام باش��گاه های جهان مشخص شدند. مسابقات 
 کش��تی آزاد اي��ن رقابت ه��ا روزهای ش��ش و هف��ت آذرم��اه برگزار 
می شود و ابراهيم مصطفی داور المپيکی از مصر نماينده اتحاديه جهانی 
کشتی است. همچنين در رقابت های کش��تی فرنگی که روزهای 13 و 
14 آذرماه برگزار خواهد شد نيز يوکس��ل داور المپيکی ترکيه نماينده 
اين اتحاديه است. فدراسيون کشتی به زودی ش��هر ميزبان اين دوره از 
رقابت ها را که به پيشنهاد ايران برای نخستين بار با حضور باشگاه های 
کشورهای مطرح دنيا برگزار می شود، معرفی می کند. تاکنون از مازندران 
و تهران به عنوان ميزبان نخستين دوره رقابت های جام باشگاه های جهان 

نامبرده شده است.

پای طلایی سال 2014 به اینيستا رسيد
آندره اينيستا به عنوان برنده جايزه پای طلايی سال 2014 فوتبال جهان 
انتخاب شد. هافبک با تجربه تيم فوتبال بارسلونا برای تصاحب اين عنوان 
توانس��ت رقبايی همچون کريس��تيانو رونالدو، وين رونی، مانوئل نوير، 
تيری آنری، يحيی توره، آندرا پيرلو، مارتا داسيلوا و تياگو سيلوا را پشت 
سر بگذارد.  اين جايزه همه س��اله در مراسمی که در شهر موناکو فرانسه 
برگزار می ش��ود به بهترين بازيکن بالای 28 س��ال اعطا می شود. سال 
گذشته ديديه دروگبا بازيکن تيم گالاتاسرای توانسته بود، اين عنوان را 

به خود اختصاص دهد.

برپایی اردوی 4 روزه تيم ملی فوتسال در برزیل دیدارپرسپوليس با رئال مادرید، لغو شد
تيم ملی فوتس��ال ايران چه��ار روز زودتر از آغ��از بازی های 
گرندپريکس در برزيل حاضر خواهد شد تا با يکی از تيم های 

باشگاهی اين کشور بازی کند.
 بعد از تغييرات چندباره در زمان و نحوه برگزاری گرندپريکس 
برزيل، در آخرين تصميم ک��ه البته هنوز تغييری درخصوص 
نحوه و زمان برگزاری آن صورت نگرفته، قرار شد اين رقابت ها 
از 12 نوامبر آغاز ش��ود. ايران نيز يکی از تيم های دعوت شده 
به اين رقابت هاس��ت. با درخواست خسوس و پيگيری کميته 
فوتسال، قرار شد که تيم ملی فوتسال چهار روز زودتر از آغاز 

رقابت ها در برزيل حاضر ش��ود تا علاوه بر تمري��ن، با يکی از 
تيم های باشگاهی اين کشور نيز بازی دوستانه داشته باشد.

ايران در س��ال های اخير معمولا به اين رقابت ها دعوت شده 
است، اما در دو سال اخير با هماهنگی و تلاش عباس ترابيان 
عضو هيات امنای گرندپريکس برزيل، دعوتنامه حضور در اين 

رقابت ها را دريافت کرده است.
ترابيان نيز امس��ال عازم برزيل خواهد شد تا در جلسه ای که 
يک روز پي��ش از آغاز رقابت ه��ا با حضور اعض��ای هيات امنا 

تشکيل می شود، حضور داشته باشد.

به دنبال حاش��يه هايی که پس از مذاکره مس��وولان باشگاه 
پرس��پوليس و رئال مادريد ايجاد ش��د و پای يک عنصر ضد 
انقلاب به عنوان واسطه در اين مذاکرات به ميان آمد، رييس 
هيات مديره اين باش��گاه اعلام کرد: ديدار اين دو تيم که قرار 
بود تابستان سال آينده در تهران برگزار شود، از نظر وی منتفی 
است. بعد از اتفاقات رخ داده پيرامون نشست مسوولان باشگاه 
 پرس��پوليس و رئال مادريد و حواش��ی زيادی که در اين باره 
به وجود آمد، تعداد زيادی از شخصت های ورزشی و سياسی 
خواهان لغو و عدم پيگيری برگزاری اين مس��ابقه ش��دند. در 

همين رابطه حميدرضا سياس��ی رييس هيات مديره باشگاه 
که به شدت در روزهای گذش��ته تحت فشار بود درگفت وگو 
با خبرنگار مهر گفت: با توجه به حساسيت های خاصی که در 
اين باره ايجاد شد، اين بازی از نظر من منتفی است و باشگاه 

پرسپوليس ديگر اين بازی را پيگيری نمی کند.
وی افزود: اگر چنانچه مس��وولان روی برگزاری بازی و ادامه 
مذاکرات نظر داشته باشند، ممکن اس��ت دوباره اين قطار به 
حرکت درآيد. ما ديگر برگزاری اين بازی را پيگيری نخواهيم 

کرد، مگر اينکه اتفاقات ديگری رخ دهد.

روز گذشته خبري در رس��انه ها منتشر شد که عليرغم عجيب 
بودنش اما مي تواند مبناي يک مطلب قرار گيرد.

باشگاه آتلتيکو مادريد اس��پانيا قهرمان فصل پيش فوتبال اين 
کشور با ارسال نامه ای به س��ازمان ليگ فوتبال ايران خواهان 
برگزاری بازی دوس��تانه با يک��ی از تيم های لي��گ برتری در 

تهران شد.
در همين رابطه، مهدی تاج نايب رييس فدراس��يون فوتبال و 
رييس سازمان ليگ فوتبال ايران با ارس��ال نامه ای به 16 تيم 
حاضر در ليگ برتر از آنان درخواست کرده است درصورت تمايل 
برای انجام اين بازی دوس��تانه تا 30 مهر آمادگی خود را برای 

انجام اين بازی اعلام کنند.
طبق در خواس��ت باش��گاه آتلتيکو مادريد اين ب��ازی روز 30 
دس��امبر 2014 برابر با 9 دی 93 در تهران برگزار خواهد شد و 
باشگاه متقاضی اين بازی بايد مبلغ يک ميليون و500 هزار يورو 
 به علاوه هزينه پرواز چارتر و اقامت تيم اس��پانيايی در تهران را

به اين باشگاه بپردازد. 
تيم آتلتيکو مادريد فصل پيش دو عنوان ارزشمند را در فوتبال 
اسپانيا به دست آورده بود. اين تيم در اسپانيا قهرمان لاليگا شد و 
در فينال سوپر جام اين کشور با پيروزی مقابل رئال مادريد اين 

جام را نيز به خانه برد.
آتلتيکو مادريد فصل پيش به فينال ليگ قهرمانان اروپا راه يافته 
اما در مقابل رئال مادريد شکس��ت خورد و موفق به کسب اين 

جام مهم نشد.
به هر حال احتمال اينکه تيم هاي ليگ برتري به استقبال اين 
تيم بروند وجود دارد، هر چند که ش��ايد نتوان با پول از حساب 

باشگاه هاي دولتي به استقبال چنين مسابقه اي رفت.

فارغ از بحث جذابيت هاي يک مصاف دوستانه با تيم هايي نظير 
رئال مادريد و اتلتيکو مادريد بايستي به يک سري مسايل در اين 
ارتباط اشاره کرد. نخست بايستي به اين موضوع توجه کرد که 

فوتبال ايران و باشگاه هاي ايراني اگر در نظام برنامه استراتژيک 
خود به سراغ چنين مس��ابقاتي مي روند،  خوب مي توان به آن 
احترام گذاشت، ولي وقتي باشگاه هاي که ده ها شاکي دارد و به 

عالم و آدم بدهکار است،  از طرف ديگر باشگاهش هيچ شباهتي 
به باشگاه ندارند و صرفاً  نام يک باشگاه را يدك مي کشد، آيا مگر 

اين است که چنين بازي هايي يک نمايش است؟
آقاي سياسي پول دارد،  درس��ت ولي اين آقا بهتر نيست پولش 
را در توسعه باشگاه هاي پرسپوليس،  آکادمي هاي اين باشگاه 
و دستيابي باشگاه پرسپوليس به يک نظام هزينه کند؟ آيا بهتر 
نيس��ت ابتدا پول طلبکارانش را بدهد، س��پس زمين تمرين و 
شرايط اين تيم را به استانداردهاي بين المللي برساند و سپس به 

فکر چنين بازي هايي باشد.
اين بازي تنها وجدي عمومي براي مدت��ي کوتاه ايجاد خواهد 
کرد و تنها به اين درد مي کند که چند بازيکن در پايان بازي سر 

پيراهن کريس رونالدو يا ماندزوکيچ دعوا کنند.
آنچه نبايد از نظر دور نگه داشته شود، توجه به اين مساله است 
که همين رفتارها باعث عقب گرد فوتبال و افت آن شده است. 
تيم هاي ليگ برتري و فوتبال ايران که اين روزها مامن حاشيه 
و کارهاي نمايشي شده است، بايستي هرچه زودتر از روندي که 
گريبانگيرش ش��ده، فاصله بگيرد و به اصول بيشتر توجه کند. 
فوتبال ما آنقدر که به درست شدن سيستم و برنامه و سخت افزار 
نياز دارد به پر کردن حساب باش��گاه هاي مادريدي احتياجي 
ندارد. ش��ايد برخي مديران براي بزرگ کردن ن��ام خود به اين 
روش هاي زود بازده متوسل شوند؛ اما نبايستي فراموش کرد که 
تا زماني که با اين روش ها سر خودمان را زير برف نگه مي داريم 

ره به جايي نخواهيم برد.
فوتبال ما از بي صاحبي دچار چنين نوساناتي مي شود و بايستي 
گفت متاسفانه هيچ چش��مه اميدي هم براي بازگشت ايران به 

مسيري هدفمند وجود ندارد، متاسفانه!

این تك بازي ها چه سودي دارد؟

درخواست قهرمان لاليگا برای بازی با تيم های ایرانی!

با تك گل سردارآزمون؛ 

بنفيکا، مغلوب تيم ملی ایران شد
کاپيتان اصفهانی تيم ملی ساواته؛

می خواستم برای کشورم افتخار آفرینی کنم، اما نشد

تيم ملی اي��ران در يک دي��دار تدارکاتی مقابل صدرنش��ين 
ليگ برتر پرتغال به برتری رس��يد. ديدار تيم های ملی ايران 
و باشگاه بنفيکای پرتغال از س��اعت 13:15 امروز به ميزبانی 
کمپ بنفيکا برگزار شد که اين ديدار با نتيجه يک بر صفر به 
س��ود تيم ملی ايران به پايان رس��يد. در اين ديدار که در دو 
 وقت 60 دقيقه ای و 30 دقيقه ای برگزار شد، سردار آزمون در 
دقيقه 44 از روی يک ضربه ايس��تگاهی، توپ ارسالی را وارد 
دروازه حريف پرتغالی کرد تا تيم ملی با يک گل پيش بيفتد.

ايران در 45 دقيقه اول اين دي��دار با ترکيب عليرضا حقيقی، 
مهرداد پولادی، پژمان منتظری، اميرحس��ين صادقی، وريا 

غفوری، آندرانيک تيموريان، اميد ابراهيمی، سروش رفيعی، 
عليرضا جهانبخش، سردار آزمون و مس��عود شجاعی مقابل 
حريف نامدار پرتغالی به ميدان رف��ت. در 45 دقيقه دوم اين 
ديدار تمام بازيکنان تيم ملی به جای س��يدجلال حس��ينی 
و جواد نکونام به مي��دان رفتند. البته ج��واد نکونام به دليل 
کس��التی که داش��ت در اين ديدار به ميدان نرفت و در کنار 
کی روش بازی را از نزديک به تماشا نشست. در دقيقه 30 اين 
ديدار محسن فروزان به جای حقيقی به درون دروازه تيم ملی 
رفت. همچنين عليرضا بيرانوند در دقيقه 60 به جای فروزان 

برای تيم ملی به ميدان رفت.
همچنين بازيکنانی مانند هاش��م بيک زاده، مرتضی پورعلی 
گنجی، احمد عبدالله زاده،  احسان حاج صفی، خسرو حيدری، 
کريم انصاريفرد، رضا قوچان نژاد، وحيد اميری و اشکان دژاگه 
نيز در 45 دقيقه دوم اين ديدار برای تيم ملی به ميدان رفتند.

بنفيکا که صدرنشين ليگ برتر پرتغال است، در اين ديدار با 
ترکيبی از بازيکنان اصلی و ذخيره خود به ميدان رفت.

ملی پوش��ان ايران با برگزاری اين ديدار به کار خود در اردوی 
پرتغال خاتمه دادند. شاگردان کی روش جمعه گذشته مقابل 

اشتوريل با نتيجه دو بر صفر به برتری رسيده بودند.

نخستين مدال آور ورزش ايران در المپيک ورزش های رزمی  
به دليل عدم مخالفت انجمن س��اواته برای حضور در وزن 70 
کيلوگرم  و  شرکت  نکردن در مسابقه انتخابی اوزان ديگر برای 
ضايع نشدن حق ساير ملی پوشان،  فرصت حضور در مسابقات 

جهانی 2014در استايل کنترلی ايتاليا را از دست بدهد.
محس��ن فرضی در اين باره می گويد: فاز پن��ج انتخابی درون 
اردويی زده شده بود و چند روز قبل از اين موضوع اسامی پنج 
ورزشکار شرکت کننده در اين رقابت ها اعلام شد، انجمن در 
ابتدا به دليل اينکه بنده در رقابت های انتخابی شرکت نکرده 

بودم نمی پذيرفت که در اردو حاضر شوم.
اما با حمايت و فشار رئيس فدراسيون، از طرف انجمن ساواته 
اين اختيار به من داده ش��د تا به دلخواه خودم در يکی از س��ه 
وزن 75، 80 و 85 حاضر شوم و در صورت پيروزی با هرکدام از 
نفرات برگزيده در اين اوزان با حذف يک نفر از اردو به مسابقات 

اعزام  شوم. 
من از انجمن ساواته درخواست کردم جهت اعزام هيچ يک از 
اين ورزشکاران را حذف نکنيد و بگذاريد يا در وزن آزاد شرکت 
کنم يا چند کيلو وزن کم کرده و در وزن 70 کيلوگرم که کسی 
برای آن انتخاب نشده است اعزام  شوم، که اين درخواست مورد 

موافقت قرار نگرفت.
وی ادامه می دهد: نمی خواستم با اعزام خودم موجب ناراحتی 
ورزشکاری يا خانواده اش شوم، آن هم درشرايطی که نام اين 
نفرات به عنوان نفرات اعزامی اعلام شده است، به دليل اينکه 
با گرفتن يک مدال توس��ط من ب��رای کش��ورم، پرچم ايران 
در مس��ابقات جهانی بالا می رفت. اين احس��اس را داشتم که 
با حض��ورم در وزن 70 کيلوگرم موافقت کنند که متاس��فانه 
موافقت نش��د و بايد بگويم که در يک س��ال گذشته زحمت 
زيادی برای اين مسابقه کش��يدم و مطمئن هستم در صورت 
اعزام به مدال می رسم؛ اما با انگيزه تمريناتم را برای نتيجه گيری 

در رويداد های آينده پيگيری می کنم.
فرضی همچنين از دکتر سقائيان نژاد شهردار اصفهان و آقای 
رنجبر مش��اور و مديرکل حوزه ش��هردار که ب��ا حمايت های 
ايشان سال گذشته در ش��رايط مناسب به المپيک اعزام شدم 
و آقای مهندس ش��عرباف مديرعامل س��ازمان قطار ش��هری 
اصفهان که با حضور من در ش��رايط تمرينی در س��ال جاری 
 موافق��ت کردند و همچني��ن رييس فدراس��يون ورزش های
 رزمی و س��اير افرادی ک��ه با من همکاری داش��تند، تش��کر

 می کنم.
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ورزش

اخبار کوتاه

توپ سوراخ

فصل جديد ليگ برتر بسکتبال در شرايطی آغاز 
می شود که استان اصفهان برای نخستين بار در 
 طول رقابت های باشگاهی اين رشته، نماينده ای

نخواهد داشت. 
سه روز قبل جلس��ه سازمان ليگ بس��کتبال با 
حضور نماين��دگان 9 تيم طرح مس��کن ثامن، 
بهشت هيرکان، نفت آبادان، پتروشيمی بندرامام، الماس قزوين، 
شهرداری گرگان، صنايع پتروشيمی، مهرام و دانشگاه آزاد به انجام 
رسيد و افراد حاضر در اين جلسه در مورد مقررات فصل جديد ليگ 

برتر به بحث و تبادل نظر پرداختند.

   از دو تيم تا بی تيمی 
فصل گذش��ته ليگ برتر بس��کتبال در ش��رايطی برگزار شد که 
بازگشت دوباره تيم ذوب آهن به عنوان قديمی ترين تيم باشگاهی 

ايران به ليگ برتر يکی از اتفاقات مهم قلمداد می شد.
در اين فصل دو تيم فولاد ماهان و ذوب آهن به عنوان نمايندگان 
بسکتبال استان در اين رقابت ها حضور داشتند و هيجان باشگاهی 
و دربی بس��کتبال ميهمان ورزش ديار زاين��ده رود بود؛ اما کمتر 
کسی می توانست تصورش را داشته باش��د که در مسابقات ليگ 

در فصل جديد نشانی از تيم های اصفهانی وجود نداشته باشد.
انحلال تيم بس��کتبال فولاد ماهان اتفاق عجيبی نبود و اين تيم 
فصل گذش��ته نيز با ش��رايط خاصی فرصت حضور در ليگ را به 
دس��ت آورد؛ اما کنار رفتن ذوبی ها از ليگ آن ه��م در حالی که 
يک س��ال از ورود دوباره اين تيم به صحنه رقابت های باشگاهی 
بيشتر سپری نمی شد، عجيب بود و اظهارات ضد و متناقضی در 

اين باره مطرح شد.
برخی دليل ش��رکت نکردن ذوب آهن درفص��ل جديد ليگ برتر 
بسکتبال را به اختلافاتی که در مرحله پلی آف ليگ گذشته بين 
اين باشگاه و فدراسيون به وقوع پيوست، عنوان کرده و برخی ديگر 

نيز محدوديت های بودجه ای را دليل اين تصميم می دانستند.

با اين وجود در گفت گ��وی خبرنگار اصفهان زيب��ا با مديرعامل 
باشگاه ذوب آهن مشخص شد که دليل اصلی شرکت نکردن تيم 
بسکتبال اين باشگاه در رقابت های ليگ، مساله ای است که کمتر 

کسی احتمال آن را می داده است.

     قرار گرفت�ن تيم بس�کتبال ذوب آهن در ليس�ت 
BTA تحریم

چند فص��ل قبل که تيم ذوب آهن در اوج مش��کلات باش��گاه در 
ليگ حضور پيدا کرد، يک بازيکن آمريکاي��ی به نام لورن وودز را 
به خدمت گرفت که سابقه بازی در NBA  و همچنين تيم مهرام 
تهران را داشت. حضور وودز در تيم ذوب آهن با توجه به مشکلات 
مالی اين تيم اتفاق عجيبی ب��ود و اين بازيکن در طول فصل بارها 
به نش��انه اعتراض به پرداخت نش��دن مطالباتش در تمرينات و 
ديدارهای رس��می اين تيم ش��رکت نکرد تا جايی ک��ه در همان 
مقطع نيز روزنامه اصفهان زيبا بابت رفتارهای آماتوری وودز که در 
مواقعی آبروی ورزش استان اصفهان را به بازی گرفته بود، انتقادات 
زيادی را به مديريت وقت باشگاه ذوب آهن و کادر فنی بسکتبال 

ذوب آهن بابت به خدمت گرفتن اين بازيکن وارد کرد.
حالا پس از حدوداً سه سالی که از حضور وودز در اصفهان سپری 
می شود، اين بازيکن به دليل پرداخت نشدن بخشی از مطالباتش 
از اين تيم اصفهانی به ديوان داوری بسکتبالBTA شکايت کرده  
که اين مساله بحران بزرگی را برای اين باشگاه رقم زده است. در 
پی شکايت وودز  درديوان داوری بسکتبال، تيم ذوب آهن اصفهان 
را در ليست تحريم هايش گذاشته اس��ت و بر اين اساس، باشگاه 
اصفهانی اجازه به خدمت گرفتن هيچ بازيکنی را نداشته و بدين 
ترتيب نمی تواند تيم��ش را در رقابت های ليگ برتر بس��کتبال 
شرکت بدهد. سعيد آذری مدير عامل باشگاه ذوب آهن در گفت وگو 
با اصفهان زيبا تاکيد می کند که تيمش با مشکل جديدی مواجه 
شده است. وی در توضيح اين ماجرا می گويد: وودز به دليل عدم 
پرداخت نشدن مطالباتش، به ديوان داوری بسکتبال شکايت کرده 

است و اين سازمان بين المللی نيز باشگاه ذوب آهن را در ليست 
تحريم ها گذاشته است. از اين رو امکان جذب بازيکن و تيم داری 
در ليگ برتر بسکتبال را نداريم. به گفته آذری، باشگاه ذوب آهن 
پس از ارايه شکايت اين بازيکن، پيگيری های زيادی را برای رفع 
مشکل رخ داده به کار گرفته است، اما با اين حال BTA تا پايان 
ماه اکتبر به باش��گاه ذوب آهن برای پرداخ��ت بدهی اين بازيکن 
خارجی فرصت داده اس��ت. مديرعامل باشگاه ذوب آهن درپاسخ 
به اين سوال که وودز در مدت حضورش در ذوب آهن عملًا کارايی 
خاصی برای اين تيم نداشته و بيشتر مواقع به دليل قهر کردن، در 
تمرينات و مسابقات شرکت نداشت؛ اما حالا چه طور طلبکار اين 
باشگاه شده است، می گويد: آن زمان باشگاه بايد مديريت لازم را 
در اين خصوص اعمال می کرد که اين اتفاق صورت نگرفت و بدون 
اينکه پيگيری لازم انجام شود، وودز از ايران رفت.آذری با اشاره به 
حضور نداشتن تيم ذوب آهن در مسابقات فصل جديد ليگ برتر 
بسکتبال می افزايد: در جلس��ه هيات مديره باشگاه پيرامون اين 
مساله بحث و تبادل نظر انجام شده و به اين نتيجه رسيده ايم که 

پرداخت مطالبات گذشته تيم بسکتبال در دستور کار قرار بگيرد؛ 
زيرا به جز بده��ی وودز که با پيگيری های زي��اد، جريمه ديرکرد 
آن را به 5 درصد کاهش داده ايم، بازيکنان ديگری نيز از باش��گاه 
مطالباتی را دارند که عدم پرداخت آنها به م��رور زمان، می تواند 
باشگاه را دچار چالش جديدی کند.مديرعامل باشگاه ذوب آهن 
با انتقاد از برخی جو س��ازی ها در اطراف اين باشگاه می گويد: از 
زمانی که مجددا مسووليت باش��گاه ذوب آهن را برعهده گرفتم، 
سرم به کارم مشغول بوده تا باشگاه با خطر خاصی مواجه نشده و 
پرستيژ و کلاس باشگاه زير سوال نرود، اما متاسفانه برخی افراد، 

بدون اطلاع از وقايع، اقدام به حاشيه سازی می کنند.
بدين ترتيب و با توجه به مش��کل به وجود آمده، بسکتبال استان 
اصفهان در  فصل جديد اين مس��ابقات که با ش��يوه جديد برگزار 
می شود، نماينده نخواهد داش��ت تا پس از دو فصل که مشکلات 
مالی و محدوديت های بودجه ای، گريبان بسکتبال اين استان را 
گرفته بود، ابن بار حکم يک سازمان بين المللی بر بسکتبال استان 

سايه بيندازد.

نماینده بسکتبال اصفهان از حضور در ليگ برتر محروم شد

دروغ چرا؟!
کريس رونالدو بازيکن تيم رئال مادري��د در مصاحبه ای گفت: چرا 

دروغ بگويم؛ توپ طلای سوم را هم می خواهم.
در راستای صداقت رونالدو که حس��ابی به دل ما نشسته است، بعيد 

نيست در آينده چنين اظهار نظرهايی را هم بشنويم:
استاد کفاشيان: راستش را بخواهيد من هر شب خواب می بينم، برای 

سومين بار رييس فدراسيون فوتبال شده ام.
حاجی فت��ح الله زاده: يادش به خي��ر اون روزهايی ک��ه مدير عامل 
اس��تقلال بودم و روزی 67 مصاحبه انجام می دادم؛ دلم می خواهد 
يک بار ديگر آن روزها تکرار شود، بالاخره آرزو بر جوانان عيب نيست.

محمد مايلی کهن: دروغ چرا؛ دلم برای يه دعوای درست و حسابی با 
قلعه نويی، علی دايی، محمد رويانيان، استاد کفاشيان، مهدی تاج، 

فتح الله زاده، کی روش، افشين قطبی و... تنگ شده است.
نکته قابل ذکر: در ليست مايلی کهن، افراد بسيار ديگری هم بودند که 
به دليل محدوديت فضا، مجبور شديم جای اسم آنها نقطه بگذاريم.

هاش��م بيک زاده: دروغ چرا؟! دلم ل��ک زده که دوباره ب��ا تيم ملی 
آرژانتين بازی کنيم و من هم مامور مهار مسی باشم.

نکته: از اتاق فرمان به بيک زاده اشاره می کنند که در بازی قبلی ايران 
و آرژانتين مصدوم بوده و اصلا بازی نکرده است.

اين داستان صداقت فوتبالی ها همچنان ادامه دارد....

مهری 
مصور

BTA تیم ذوب آهن در لیست تحریم دیوان داوری بسکتبال



بیماری سل را بشناسید
گروه اطلاع رسانی : دکتر فریبا فرید، کارشناس مسوول 
برنامه سل و جذام استان با اشاره به روز جهانی سل که 23 
مهرماه است، گفت: سل یک بیماری عفونی واگیردار است 

که توسط میکرب سل ایجاد می شود.
وی عنوان کرد: میکرب س��ل می تواند درهمه اعضا بدن، 
بیماری به وجود بیاورد و به همین دلیل به دو نوع ریوی و 
خارج ریوی تقسیم می شود و به دلیل واگیردار بودن سل 
ریوی و انتقال آن به سایرین، پیشگیری و درمان این نوع 

سل از اهمیت خاصی برخوردار است. 

   راه های انتقال
به گفته کارشناس مس��وول برنامه سل، میکرب سل در 
اثر عطس��ه و یا س��رفه، صحبت کردن، ترشحات حلق و 
دهان فرد بیمار که ذرات و ترش��حات تنفس��ی را در هوا 
پخش می کند، وارد محیط می شود و افراد سالم را آلوده 

و بیمار می کند.

   علایم بیماری
سرفه پایدار همراه با خلط و گاهی خلط خونی بیش از دو 
هفته از علایم این بیماری است که وی با ذکر آن، افزود: 
تب، کاهش اشتها، کاهش وزن، بی حالی، تعریق شبانه، 
خس��تگی زودرس، ضعف عمومی و درحالات پیشرفته 
تنگی نفس و درد قفسه سینه از علایم این بیماری است. 
دکترفریبا فرید عنوان ک��رد: در صورت بروز علایم گفته 
شده، بهترین و ساده ترین راه انجام آزمایش سه نمونه خلط 

بیمار است که در مراکز بهداشت رایگان انجام می شود.

   درمان
وی، سل را بیماری قابل درمانی دانست و خاطرنشان کرد: 
در صورت مصرف صحیح  دارو به مدت ش��ش ماه، بیمار 
کاملا سلامت خود را به دس��ت می آورد. این کارشناس 
مسوول با اشاره به رایگان بودن داروهای ضد سل، تاکید 
کرد: لازم است، بیمار دارو را روزانه تحت نظر یک فرد دوره 
دیده مصرف کند تا از عوارض و یا عدم مصرف صحیح دارو 

دچار مشکل نشود. 
وی یادآور شد: درهمه شهرس��تان ها یک پزشک و یک 
پرسنل آزمایش��گاه دوره دیده در زمینه س��ل در مرکز 

بهداشت شهرستان آماده ارایه خدمت هستند.

به همت مرکز فرهنگی تربیتی سلاله 
برگزارمی شود؛

پنجمین هما یش طلاب 
سیداستان اصفهان 

پنجمین همایش طلاب خواهروبرادرسیداستان اصفهان 
روزجمعه مورخ 25مهرماه جاری درس��اختمان قائمیه 
ب��زرگ اصفهان واق��ع درخیابان مسجدس��ید اصفهان 

برگزارمی شود.
این همایش ازس��اعت9صبح،همراه با مراس��م عمامه 
گذاری تع��دادی ازطلبه های سیدوباحضورمس��وولان 
ارشداس��تان ازجمله اس��تانداراصفهان ومدیران ارشد 
ادارات وارگان ها ی استان اصفهان وباشرکت میهمانانی 

ازسایرشهرهای کشوربرگزارمی شود.
پنجمین همایش طلاب سیداس��تان اصفهان به همت 
مرکز فرهنگی تربیتی س��لاله وابس��ته به بنیادخیریه 
آلا اصفه��ان وباس��خنرانی حض��رت آی��ت ا...مقتدایی 
رییس ش��ورلی عالی حوزه علمیه قم وحضورمیهمانان 
ویژه حض��رات آی��ات عظام،ناصری،مهدویوطباطبائی 
 نژادنماینده ول��ی فقیه وام��ام جمعه اصفه��ان برگزار 

می شود.
دراین مراسم که باهمکاری حوزه های علمیه  راسراستان 
برگزارمی ش��و، ازبانوعلویه همایونی، شاگردبرجس��ته 
بانومجته��ده امی��ن وحج��ت الاس��لام والمس��لمین 
سیداحمدس��جادی ب��ه عنوان دوت��ن از چه��ره های 
ماندگار وش��اخص س��یددرحوضه های علمیه اس��تان 
تجلی��ل خواهدش��د.حضورفرماندهان ارش��د نظامی 
اس��تان،علما،فرهنگیان،نخبگان،طلاب وهی��ات های 
مذهبی اس��تان،همراه باقرائت پیام آی��ت الله العظمی 
مکارم ش��یرازی ب��ه این همای��ش، ازدیگر ن��کات بارز 

برگزاری این همایش است.  

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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س��ردار»حمید صدرالس��ادات« با حض��ور در مرکز نظارت 
همگانی ناجا )197( پاسخگوی سوالات و مشکلات مردم در 

حوزه نظام وظیفه بود. 
رییس س��ازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی درخصوص 
ارایه خدمات در هفته نیروی انتظامی، گفت: ساعات فعالیت 
س��امانه تلفن گویا و س��امانه خدمات الکترونیک سازمان را 
افزایش داده ایم و درخواست های حضوری مردم را با سرعت 

بیشتری پیگیری می کنیم. 
صدرالسادات با اش��اره به نا آگاهی بعضی از مردم نسبت به 
برخی از قوانین در ملاقات های حضوری، افزود: با شناسایی 
این خلا ها، نسبت به آنها اطلاع رسانی کرده و اصلاحاتی را در 

سیستم انجام می دهیم. 
 وی به کاهش مراجعات مردمی به سازمان نظام وظیفه طی 
چند سال اخیر، اشاره کرد و افزود: البته مردم برای پیگیری 
و رس��یدگی به برخی از کارها، طبق قانون باید به س��ازمان 
مراجعه کنند؛ همانند شرکت در شوراهای پزشکی و هیات 
رسیدگی به کفالت، اما تلاشمان این است که تعداد مراجعان 

را به حداقل برسانیم. 
رییس سازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی، از راه اندازی 
سیس��تمی به منظور پاس��خ گویی به اس��تعلامات از طریق 
اینترنت خبر داد و گفت: در هفته نی��روی انتظامی موفق به 
 راه اندازی این سیس��تم ش��دیم و مردم عزیز 12 موضوع را 
می توانند از طریق ورود به س��ایت وظیفه عمومی استعلام 
کنند و همان لحظه از آخرین وضعیت درخواست خود مطلع 

شوند، بدون آنکه به سازمان مراجعه داشته باشند. 
صدرالس��ادات ادامه داد: به دنبال آن هستیم تا از طریق این 
سیستم بسیاری از درخواست های مردم؛ همانند درخواست 

خروج از کشور و اعزام را دریافت کنیم، البته ما آمادگی لازم را 
داریم، تنها نیازمند به هماهنگی با رده های مربوطه هستیم. 
 به گفته رییس س��ازمان وظیفه عمومی ناجا، در این صورت 
دیگر نیاز نیس��ت تا مردم به مراکز پلیس +10 مراجعه کنند 
و تنها با ورود به س��ایت وظیفه عموم��ی از طریق اینترنت، 
 درخواس��ت های خود را به س��ازمان ارس��ال کرده و پاسخ 

می گیرند. 
وی درخصوص تبلور تلاش جهادی در سازمان وظیفه عمومی 
براساس شعار هفته ناجا، بیان داشت: ویژگی تلاش جهادی، 
انجام کار خالصانه برای کس��ب رضای خدا، در خدمت مردم 
بودن و کار بی وقفه انجام دادن است و دراین راستا باید تلاش 
کنیم تا مردم بتوانند با سهولت بیشتری از ما خدمات دریافت 
کنند. با هدایت مسوولان و دریافت نظرات و پیشنهادات مردم 

برای رسیدن به این اهداف باید بکوشیم. 
رییس س��ازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی درخصوص 
خدمت وظیفه عمومی نیز گفت: خدم��ت به خصوص برای 
جوانان به لحاظ قانونی یک تکلیف و به لحاظ میهنی، اسلامی 
و ملی یک وظیفه است؛ بنابراین جوانان، باید خود را با شرایط 
 قانونی تطبیق دهند و با اطلاع از جزیی��ات قانون به راحتی 
می توانند برنام��ه زندگی خود را همانن��د تحصیل و ازدواج 
تنظیم کنند، عدم توجه به قانون خدمت و بی اطلاعی از آن 

می تواند مشکلاتی را برای آنها ایجاد کند. 
صدرالس��ادات درپاسخ به این س��وال که آیا افزایش خدمت 
س��ربازی، می تواند در افزایش و یا کاهش غیبت مشمولان 
تاثیر داش��ته باش��د، گفت: البته پیامد این موضوع را باید به 
مرور زمان مش��اهده کنیم و س��پس به تجزیه و تحلیل آن 

بپردازیم. 

دانستنی

سایت ناجا ،پاسخگوی استعلام مشمولان سربازی
اهمیت نظم، انکار ناپذیر است. نظم باعث می شود که فرزند 

شما بتواند در جامعه زندگی کند.
اگر شما همانند بسیاری از والدین سعی کرده اید به کودکان 
حرف گوش نکن نظم و انضباط بیاموزید، این مطلب به درد 

شما می خورد.
در این مطلب می آموزید که باشش راهکار ساده، بدون نیاز به 

فشار و خشونت نظم را به کودکتان آموزش دهید.
    رفتار خوب را تش��ویش کنی��د. با وجود اینک��ه تنبیه و 
مجازات بخش عمده توجه اغلب والدین در مقوله آموزش نظم 
به فرزندان است؛ ولی خوب است بدانید که همواره از تقویت 
نقاط مثبت فرزندتان نسبت به تنبیه کارهای بد دستاوردهای 

بیشتری خواهید داشت.
    قوانین روشن و مشخص داش��ته باشید.اگر قوانین شما 
 مشخص و واضح نباش��د و یا فقط وقتی که کسی آن را زیر پا 
 می گذارد، وجودش��ان مطرح شود.کودک ش��ما برای درک 

و رعایت آن با مشکل مواجه خواهد شد.
این وظیفه شماس��ت که برای کودکتان کاملا واضح بگویید 
که چه کارهایی را باید انجام دهد و چه کارهایی را نباید انجام 
دهد. انتخاب زمان مناسب، برای شفاف سازی قوانین، به عهده 
شماست. زمانی که شما بتوانید با آرامش و واضح صحبت کنید 

و فرزندتان آمادگی شنیدن و فهم و درک آنها را داشته باشد.
    دربحث ها معتدل باشید. با کودکی که به حرف شما گوش 
نمی دهد و بحث می کند، چگونه برخورد می کنید؟ مراقب 

باشید که از بحث و جدل های بیهوده دوری کنید.
مثلا اگر فرزند ش��ما بگوی��د :» این عادلانه نیس��ت.« فقط 
بگویید:» می دانم.« یا اگر گفت:»همه دوستانم فلان اسباب 
بازی را خریده ان��د.« فقط بگویید:»م��ی دانم.«یا می توانید 

بگویید:» و من به تو چه گفتم؟« برای اینکه حد و قانونی که 
قبلا برایش مشخص کرده بودید، یادآوری کنید.گاهی هر چه 

واضح تر و کمتر حرف بزنید، نتیجه بهتری می گیرید.
    برای خودتان وقت بخرید. ممکن است خوانده باشید که 
بچه ها باید عکس العمل کارش��ان را هر چه سریع تر ببینند.

یا شنیده باشید که والدین باید هنگام تربیت فرزندان آرامش 
خود را حفظ کنند.

اما در واقعیت، ممکن است گاهی نتوانید خونسردی خود را 
حفظ کنید و درست رفتار کنید. درچنین شرایطی بهتر است 
برای خودتان وق��ت بخرید تا بتوانید عکس العمل درس��تی 
از خود نش��ان دهید. می توانید به او بگویید که کار درس��تی 
انجام نداده اس��ت و برای تصمیم گیری در مورد او احتیاج به 
 چند دقیقه تامل دارید. با این کار هم خودتان آرامش��تان را 
به دست می آورید و هم به فرزندتان اجازه می دهید تا به کار 

خود بیشتر فکر کند.
    در اجرای قوانین، جدی و پایدار باش��ید. نادیده گرفتن 
قوانین توس��ط والدین همه چیز را زیر س��وال م��ی برد و به 
فرزندان می آموزد که گاهی می ت��وان از حد و حدود تعیین 

شده پا فراتر گذاشت.
    الگوی مناسب برای فرزندتان باشید. دوست داشته باشید 
یا نه، فرزندانتان شما را زیر نظر دارند. اگر هر چقدر می توانید 
نصیحت کنید، ولی رفتار ش��ما طور دیگری باشد، مطمئن 
باشید که نصیحت های شما بسیار کم رنگ جلوه می کند و 

آنچه نمود بیشتری می یابد، رفتارتان خواهد بود.
واقعیت ای��ن اس��ت؛ تربیت فرزن��دان منضبط کارآس��انی 
 نیس��ت.هر چقدر تلاش کنید، همیش��ه روزهای خوب و بد 

وجود خواهند داشت.

خبر ویژهدانستنی

چند راهکار برای تربیت فرزندان منضبط 

 محمودرضا صنعتی 

 پنجمی��ن پاتوق کاف��ه نجوم ب��ا موض��وع »نجوم 
رادیویی«پنجش��نبه 24  مهرماه از س��اعت 17 در 

کلاس شماره یک مرکز نجوم ادیب  برپا می شود.    
 واحد پژوهش مرکز آموزش نج��وم ادیب، با  ایجاد 
 امکانی  برای پاس��خگویی به پرسش های نجومی و 
فضایی شهروندان، اقدام به اجرای طرحی با عنوان 
»کافه نجوم«کرده  اس��ت . در قالب  این طرح، عموم 
 ش��هروندان و علاقه مندان به دانش ستاره شناسی 
م��ی توانند به ص��ورت حضوری یا تلفن��ی به  مرکز 
 آموزش نجوم  ادیب مراجعه کنند و به صورت رایگان 

پرسش های نجومی و فضایی خود را از کارشناسان 
مرکز  بپرسند.  در برنامه این هفته، نجمه رستمی و 
سیدرضا منجمی از مدرس��ان و کارشناسان نجوم 
 به معرفی مبان��ی نج��وم رادیویی، رص��د  رادیویی 
 ش��هاب ها، س��یگنال های دریافت��ی و نحوه رصد 
شهاب ها می پردازند .  ش��رکت در برنامه های کافه 
نجوم ب��رای تمامی اعض��ای مرک��ز، آزاد و رایگان 
 بوده که علاقه مندان جهت ش��رکت در این  برنامه، 
می توانند ب��ه مرکز نج��وم ادیب واق��ع در خیابان 

سعادت آباد، جنب ورزشگاه  امین مراجعه کنند. 

جشنواره » ساخت هواپیمای کاغذی«ویژه عموم 
ش��هروندان، آخرین جمعه مهرماه امسال در باغ 

جوان برگزار می شود. 
رییس باغ جوان با اعلام ای��ن مطلب گفت: این 
جش��نواره روز جمعه 25 مهرماه ساعت 9 صبح 
در محل باغ جوان و با انجام ی��ک ثبت نام اولیه 

برگزار می شود. 
حیدری بیان کرد: در این برنامه با ارایه مدل های 
آماده از هواپیما و موش��ک به صورت مدل های 
هوا و فضا از سوی کارشناس هسا، به شهروندان 

 شرکت کننده آموزش های لازم داده می شود.  
وی افزود: پس از نیم ساعت از آموزش ارایه شده 
بس��ته های آماده ای از مدل های پیش فرض به 
شرکت کنندگان تحویل  داده می شود که بایستی 
در زمان مقرر آن را س��اخته و پس از آن، مسابقه 

پرتاب سازه های کاغذی صورت می گیرد. 
رییس باغ جوان خاطرنش��ان کرد: علاقه مندان 
برای شرکت در این جشنواره، می توانند به محل 
باغ جوان واقع در خیابان مشتاق سوم،  پس از پل 

شهرستان و سه راه جی شیر مراجعه کنند.

شش کلیپ با موضوع سواد رسانه ای در فضای مجازی 
و ویژه نرم افزارهای موبایل، توسط  فرهنگسرای رسانه 
ساخته می شود. موضوعات این کلیپ ها در اتاق  فکر 
فرهنگسرا مشتمل برجامعه ش��ناس، روانشناس و 

اساتید دانشگاه حوزه رسانه  انتخاب شده است.  
بررس��ی مس��اله دروغ درفض��ای مج��ازی و 
 شبکه های اجتماعی با بیان مفهوم»با همه تنها «

و مس��اله دوس��تی  ها و تف��اوت بی��ن زن و مرد از 
جمل��ه برنامه ه��ای در نظ��ر گرفت��ه ش��ده برای 
ساخت کلیپ اس��ت.  این کلیپ ها به غیر از سایت 

 س��ازمان فرهنگ��ی تفریحی ش��هرداری اصفهان 
) www.esfahanfarhang.ir ( در  آپ��ارات، 
لنزور، ن��رم افزارهای تلف��ن هم��راه و... دراختیار 
شهروندان قرار خواهد گرفت.  ارزیابی میزان سواد 
رس��انه ای ش��هروندان اصفهانی در 15 منطقه به 
تفکیک س��ن و جنس امر بس��یار  مهمی بوده که 

جزو برنامه های آینده فرهنگس��رای رسانه است.   
همچنی��ن برنامه بازدید از مراکز رس��انه ای تهران 
در آبان ماه سال جاری با هدف بررسی  برنامه های 
مختل��ف رس��انه ای از اولویت ه��ای کاری ای��ن 
فرهنگسراست.  علاقه مندان برای کسب اطلاعات 
از برنامه های متنوع فرهنگسرای رسانه می توانند 

با شماره 32۶07529 تماس  حاصل کنند. 

24 مهر ماه؛

 درپاتوق کافه نجوم ادیب با » نجوم رادیویی«آشنا شوید
 

25 مهر ماه برگزار می شود؛ 

جشنواره» ساخت هواپیمای کاغذی« در باغ جوان

فرهنگسرای رسانه برگزار می کند:

 تولید کلیپ هایی با محوریت سواد رسانه ای در فضای مجازی

در شهرسلامت

مسابقه ای با عنوان »شناسنامه« به منظور ارزیابی 

شناخت شهروندان از محله خود و نیز هویت بخشی 
به محله های شهر اصفهان از 23 مهر در 150 محله 

شهر اصفهان برگزار می شود. 
ب��رای اج��رای ای��ن مس��ابقه، دفترچه ای ش��بیه 
شناسنامه طراحی شده است که با هماهنگی های 
انجام شده یا از طریق مس��اجد، مراکز فرهنگی و یا 
فرهنگسراهای محله در بین منازل هر محله توزیع 

می شود. 
مسابقه )شناسنامه( تا10 آبان ادامه خواهد داشت و پس 
از اینکه شهروندان این دفترچه را تکمیل کردند، باید آن 
را به همان مرکزی که تحویل گرفته اند، تحویل دهند. 

به شهروندانی که در این مسابقه شرکت کنند، یاد 
بودی به آنها اهدا می شود و به دقیق ترین پاسخ ها به 
قید قرعه جایزه ارزنده ای نیز اهدا خواهد شد. برای 
شرکت در مس��ابقه )شناسنامه(، ش��هروندان باید 
مشخصاتی همچون نام محله، تاریخچه مختصری 
از محله و عل��ت نامگذاری آن، نام عال��م قدیم، نام 
شهید، نام نخبه علمی، نام تاریخی محله خود را در 
دفترچه یاد شده، بنویسند و همچنین پنج ویژگی 
مردم محله خود را در صفحه )کارت مخصوص ضرب 

مهر و مهرهای محلی( قید کنند. 
چنانچه شهروندان پنج صفت پسندیده مردم محله 

خود را نی��ز به ش��ماره 30008313 پیامک کنند، 
جایزه ای نیز به آنها اهدا می شود. 

در مرحله اول برای شرکت ش��هروندان در مسابقه 
»شناس��نامه« 70 هزار دفترچه در150 محله این 

شهر توزیع خواهد شد.
گفتنی است؛ کمیته فرهنگ شهروندی شهرداری 
اصفه��ان برای اج��رای برنامه های خ��ود در حوزه 
شهروندی در هر محله نماینده افتخاری می پذیرد و 
علاقه مندان می توانند برای دریافت این نمایندگی 
افتخاری تمایل خود را در مس��ابقه »شناس��نامه« 

اعلام کنند.

به منظور ارزیابی شناخت شهروندان از محله خود؛ 

مسابقه »شناسنامه« در 150 محله اصفهان برگزار می شود

مرضیه برومند، کارگردان: م��ا باید به بچه هایمان آموزش 
بدهیم که آب و خاک خود را دوس��ت داشته باشید، مملکت 
خود را دوست داش��ته باش��ید، چگونه می توانید آب را آلوده 
کنید، ما برای تولید »آب پریا« به جاهایی می رفتیم که با دیدن 
یک سری از مسایل؛ من واقعا گریه می کردم. مگر می شود که 

آدم با دست خودش؛ خودش و آینده بچه هایش را نابود کند؟
ایجاد عشق، مهر و محبت و تعلق خاطر به هم وطن و داشته ها، 
 مهم ترین چیزی اس��ت که باید به ک��ودکان آموزش بدهیم. 
بچه های ش��هر موش ها، این تعلق خاطر را هم به خودش��ان 

داشتند و هم به شهرشان.

پیروز ارجمند، مدیرکل دفتر موس�یقی ارشاد: یک 
هنرمند باید وقت خود را بابت کارهای هنری خود بگذارد 
و چون وقت ارزش��مندی دارد، در دفتر من معطل نشود. 
بسیاری از استادان موسیقی وقتی به دفتر موسیقی وزارت 
ارش��اد مراجعه کرده و کارهای خود را پیگیری می کنند، 
من به آنها می گویم که تشریف ببرند و این سیستم اداری 
ماس��ت که کارهای این عزیزان را انج��ام می دهد و مجوز 
نهایی را به منزل ارس��ال می کند. من معتقدم، این استاد 
باید وقت خود را صرف نوازندگی و آهنگسازی کند نه اینکه 
در لابیرنت های دفتر موسیقی مشغول حرکت کردن باشد.

بهروز منتقمی، سرپرست باشگاه پرسپولیس: مذاکرات 
چند روز پیش، پس از چند دور مکاتبات مستقیم با باشگاه 
رئال مادرید و ش��خص جناب آقای فلورنتین��و پرز صورت 
گرفت. در جریان این مذاکرات، هنوز توافقنامه و قراردادهای 
 رسمی به امضا نرس��یده اس��ت. ما هنوز چند مرحله دیگر 
پیش رو داریم. یکی از مهم ترین موارد این است که موضوع 
در ش��ورای برون مرزی و مراجع ذیربط، مورد بررسی قرار 
بگیرد. باید بتوانیم بر س��ر یک زمان مناسب برای برگزاری 
مسابقه به توافق دس��ت پیدا کنیم. تفاوت بین تقویم های 

فوتبال، یکی از تنگناهای موجود است. 

مذاکرات  برای بازی با رئال ادامه  دارد شان  هنر مندان  را  حفظ  می کنیم مهم ترین مساله برای آموزش به بچه ها 

طرح روز

+11

+26

اوقات شرعیتلویزیــونســـــینما

آب و هوای اصفهان

صاحب امتیاز :  شهرداری اصفهان
مدیر مسئول : دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد

سردبیر :  مهندس رضوان اصغری 
نشانی : اصفهان، میدان امام حسین )ع(، 

خیابان طالقانی،مقابل ارگ جهان نما
 تلفن :32218182               

فکس : 32219070
امورجذب آگهی در تهران : 021-88546630

امور آگهی ها : 9512040

قدس :
 شهر موش ها  2  - خواب زده ها

.......................................................
ساحل :  آتش بس 2 

.......................................................
سپاهان : شهر موش ها  2

.......................................................
خانواده : آرایش غلیظ

.......................................................
فرهنگیان :  جنگ بزرگ ماه عسل  

سیمای خانواده |                                                          شبکه 1 | 11:00      
..............................................................

آفتاب شرقی |                                                                 شبکه 1 | 12:45               
..............................................................

بهونه|                                                                                                            شبکه 3 | 12:40
..............................................................

روزگار ما|                                                                                              شبکه 3 | 20:10
..............................................................

شوک |                                                                                          شبکه 4|23:25

اذان صبح:                                                               04:45
اذان ظهر :                                                                  11:49 طلوع آفتاب :                                                         06:06
نیمه شب شرعی:                                         23:09  اذان مغرب:                                                            17:51

ضرغامی: پول نداشتیم،  در برنامه های کودک تبلیغات پخش کردیم


